

ဋ္ဌာနမရာဇဝင်စတုတုထစောင်

နိဒါန်း

က္ကသရေလနိုင်ငံနှစ်နိုင်ငံတို့၏သမိုင်းကိုဋ္ဌာန မှ
 မ ရာဇဝင်တတိယစောင်တွင်တင်ပြခဲ့ရာမှ ဋ္ဌာန
 မှ မ ရာဇဝင်စတုတ္ထစောင်တွင်ဆက်၍တင်ပြခြင်း
 ဖြစ်သည်။ ဤကျမ်းစောင်ကိုနှစ်ပိုင်းခွဲ၍လေ့လာ
 နိုင်ပါသည်။ (၁) ခါသ၊ရှေ့ ၉ ရာစုအလယ်မှ
 ခါသ၊ရှေ့ ၇၂၁ ခုနှစ်၌ရှုမာရီမြို့ကျဆုံးချိန်
 နှင့်မြောက်ပိုင်းနိုင်ငံပျက်ပြုန်းချိန်အထိနှစ်
 နိုင်ငံတို့၏သမိုင်း။ (၂) က္ကသရေလနိုင်ငံပျက်
 ပြုန်းချိန်မှဗဟုလု န်ဘုရင်နေဗုခဒ်နေဇာ
 မင်းသည် ယေရုရှလင်မြို့ကိုခါသ၊ ရှေ့ ၅၈၆
 ခုနှစ် ၌ပျက်ဆီးသည့်အချိန်အထိယုဒနိုင်ငံ၏
 သမိုင်း။ ယုဒနိုင်ငံသည်ဗဟုလု န်နိုင်ငံ၏
 လက်အောက်ခံဖြစ်လာပြီးလျှင် ဂေဒလိသည်
 ယုဒဘုရင်ခံအဖြစ်အုပ်စိုးကြောင်းနှင့်
 ဗဟုလု န်မြို့တွင်ယုဒဘုရင်ယေခေါနိသည်
 အကျဉ်းထောင်မှလွတ်လာကြောင်းဖော်ပြ လျက်
 ဤကျမ်းစောင်ကိုအဆုံးသတ်လေသည်။

ကုသရေလနိုင်ငံနှင့်ယုဒနိုင်ငံတို့ကြိုဘေး
 များကိုတွေ့ကြုံရခြင်းမှာ ဘုရင်များနှင့်ပြည်
 သူတို့သည်သစ္စာဖောက်ကြသောကြောင့်ဖြစ်
 သည်။ ယေရုရှလင်မြို့ပျက်စီးခြင်းနှင့်ယုဒ
 ပြည်သူများစွာတို့ကိုတိုင်းတစ်ပါးသို့ဖမ်း
 ဆီးခေါ်ဆောင်သွားခြင်းအတွေ့အကြုံသည်
 ကုသရေလလူမျိုး၏သမိုင်းတွင်မမေ့
 ပျောက်နိုင်သောမှတ်တိုင်ဖြစ်ပေသည်။

ဤကျမ်းစောင်တွင် ထင်ရှားသောပရောဖက်
 မှာလေိယ၏အရိုက်အရာကိုဆက်ခံသူ လေိရဲ့ဖြစ်သည်။

အကြောင်းအရာအကျဉ်းချုပ်

နိုင်ငံတော်နှစ်ပိုင်းကွဲသွားခြင်း ၁:၁-၁၇:၄၁

က။ ပရောဖက်လေိရဲ့ ၁:၁-၈:၁၅

ခ။ ယုဒဘုရင်များနှင့်ကုသရေလဘုရင်များ ၈:၁၆-
၁၇:၄

ဂ။ ရှုမာရီမြို့ကျဆုံးခြင်း ၁၇:၅-၄၁

ယုဒနိုင်ငံ ၁၈:၁-၂၅:၃၀

က။ ဟေဇကီမှယောရှိ ၁၈:၁-၂၁:၂၆

ခ။ ယောရှိ၏နန်းသက် ၂၂:၁-၂၂:၃၀

ဂ။ နောက်ဆုံးယုဒဘုရင်များ ၂၃:၃၁-၂၄:၂၀

ဃ။ ယေရုရှလင်မြို့ကျဆုံးခြင်း ၂၅:၁-၃၀

လေိယနှင့်အာခဇိမင်း

1 က္လသရေလဘုရင်အာဟပ်ကွယ်လွန်သောအခါ
မောဘပြည်သည်က္လသရေလပြည်ကိုပုန်ကန် လေသည်။

2 က္လသရေလဘုရင်အာခဇိသည် ရှုမာရိမြို့
နန်းတော်အမိုးထက်ရှိလသာဆောင်မှလိမ့်
ကျသဖြင့် ပြင်းထန်စွာဒဏ်ရာရရှိ၏။ သို့
ဖြစ်၍သူသည်ဖိလိ တု တံပြည်ကြော့ န်မြို့၏ဘုရား
ဗာလဇေဗု ပ်ထံသံတမန်များစေလွှတ်ကာ

မိမိပြန်လည်ကျန်းမာလာမည်မလာမည်
ကိုစုံစမ်းမေးမြန်းစေ၏။- 3 သို့ရာတွင်ထာဝရဘုရား၏ကောင်းကင်တမန်
သည် တိရုဘိမြို့သားပရောဖက်ဇလိယ
အား`အာခဇိမင်း၏သံတမန်များနှင့်သွား

ရောက်တွေ့ဆုံလော့။ သူတို့အားက္လသရေလ
ပြည်တွင်ဘုရားမရှိသောကြောင့် ကြော့ ဘုရားဗာလဇေဗု
ပ်ထံသွားရောက်စုံစမ်း မေးမြန်းရသလောဟုမေးလော့။-

4 မင်းကြီးအား မိမိ၏သလွန်မှတစ်ဖန်ပြန်၍
ထနိုင်မည်မဟုတ်ကြောင်း၊ သေမည်ဖြစ်ကြောင်း
ထာဝရဘုရားမိန့်တော်မူသည်ကိုသင်တို့
လျှောက်ထားကြလော့' ဟုဆင့်ဆိုရမည်'' ဟု
မိန့်တော်မူသည်။

ဇလိယသည်ထာဝရဘုရားမိန့်မှာတော်မူသည့်
အတိုင်းပြုသဖြင့်၊- 5 သံတမန်တို့သည်မင်းကြီးထံသို့ပြန်ကြ၏။
မင်းကြီးက`အဘယ်ကြောင့်သင်တို့ပြန်လာ ကြသနည်း''
ဟုမေးတော်မူ၏။

6 ထိုသူတို့က`လူတစ်ယောက်သည် အကျွန်ုပ်တို့နှင့်
 လာရောက်တွေ့ဆုံပြီးလျှင် ထာဝရဘုရားသည်
 အရှင်အား ကူသရေလပြည်တွင်ဘုရားမရှိ
 သောကြောင့် ဧကြု န်ဘုရားထံသံတမန်များ
 စေလွှတ်၍စုံစမ်းမေးမြန်းရသလော။ သင်သည်
 သင်၏သလွန်မှတစ်ဖန်ပြန်၍ထိုင်မည်
 မဟုတ်။ သေလိမ့်မည်" ဟုမိန့်တော်မူကြောင်း
 အရှင်ထံပြန်ကြားလျှောက်ထားရန် အကျွန်ုပ်
 တို့အားပြောကြားသွားပါသည်။" ဟုသံ
 တော်ဦးတင်ကြ၏။

7 မင်းကြီးက`ထိုသူ၏ပုံပန်းသဏ္ဍာန်ကား
 အဘယ်သို့နည်း" ဟုမေးတော်မူ၏။

8 ထိုသူတို့က`သူသည်တိရ ၈ ဆာ န်သားရေဖြင့်
 ချုပ်လုပ်ထားသည့်ဝတ်လုံကိုဝတ်၍ သားရေ
 ခါးပတ်ကိုစည်းထားပါသည်" ဟုလျှောက် ကြ၏။
 မင်းကြီးက`ထိုသူသည်ဇလိယဖြစ် ပါသည်တကား"။
 ဟုမြွက်ဆိုတော်မူ၏။*

9 ထိုနောက်မင်းကြီးသည်တပ်မှူးတစ်ယောက်ကို
 လူငါးဆယ်တပ်နှင့်အတူဇလိယထံသို့
 စေလွှတ်တော်မူ၏။ တပ်မှူးသည်တောင်ကုန်း
 တစ်ခုပေါ်တွင်ဇလိယထိုင်နေသည်ကိုတွေ့ မြင်သဖြင့်
 သူ့အား`ဘုရားသခင်၏အစေခံ၊ ဆင်းခဲ့လော့။

* 1:8 မ၊ ၃:၄။ မ၊ ၁:၆။

သားများသည် ကောင်းကင်မှမီးကျ၍သေ
ရကြပါ၏။ သို့ရာတွင်အကျွန်ုပ်ကိုသနား တော်မူပါ။
ဟုတောင်းပန်၏။

15 ထာဝရဘုရား၏ကောင်းကင်တမန်ကလိယ
အားမကြောက်နှင့်။ ထိုသူနှင့်အတူလိုက်သွား
လော့။ ဟုဆိုသဖြင့် လိယသည်မင်းကြီးထံ
သို့တပ်မှူးနှင့်အတူလိုက်သွားပြီးလျှင်၊-

16 ထာဝရဘုရားက က္လသရေလပြည်တွင်
ဗျာဒိတ်တော်ကိုမေးလျှောက်ရန် ဘုရားမရှိ
သောကြောင့်ကြော့ န်မြို့၏ဘုရားဗလဇေဗု
ပ် အားစုံစမ်းမေးမြန်းရန်သံတမန်တို့ကိုစေ
လွှတ်ရသလော။ သို့ဖြစ်၍သင်သည်ပြန်လည်
ကျန်းမာလာလိမ့်မည်မဟုတ်။ သေလိမ့်မည်'
ဟုမိန့်တော်မူ၏။ ဟုဆင့်ဆိုလေ၏။

17 လိယဆင့်ဆိုသောထာဝရဘုရား၏ဗျာ
ဒိတ်တော်အတိုင်း အာခဇိသည်ကွယ်လွန်လေ၏။
အာခဇိတွင်သားတော်မရှိသဖြင့်ညီတော် ယောရံသည်
ယောရူဖတ်၏သားယုဒဘုရင် ယဟောရံ၏နန်းစံဒု
တိယနှစ်၌နန်းတက် လေသည်။

18 အာခဇိမင်း၏အခြားလုပ်ဆောင်ချက်ရှိ သမျှတို့ကို
က္လသရေလရာဇဝင်တွင်ရေး ထားသတည်း။

2

ဧလိယအားကောင်းကင်ဘုံသို့ဆောင်ယူသွားခြင်း

1 ဧလိယအားလေပွေဖြင့် ကောင်းကင်ဘုံသို့ ထာဝရဘုရားဆောင်ယူတော်မူရန်အချိန် ကျရောက်လာ၏။ ဧလိယနှင့်ဧလိရဲ့သည်

ဂိလဂါလမြို့မှထွက်ခွာလာကြရာ၊- 2 လမ်းတွင်ဧလိယက` ဤတွင်နေရစ် ငါ့အားထာဝရဘုရားသည် ဗေသလမြို့ သို့စေလွှတ်တော်မူသည်' ဟုဧလိရဲ့အား ပြော၏။

သို့ရာတွင်ဧလိရဲ့က` အကျွန်ုပ်သည်အရှင်နှင့် ခွဲခွာလိမ့်မည်မဟုတ်ကြောင်း အသက်ရှင်တော် မူသောထာဝရဘုရားနှင့်အရှင်အပေါ်၌ အကျွန်ုပ်ထားရှိသည့်ကျေးဇူးသစ္စာကိုတိုင် တည်၍ကျိန်ဆိုပါ၏' ဟုပြန်ပြောလေသည်။ သို့ဖြစ်၍သူတို့နှစ်ဦးသည်ဗေသလမြို့ သို့ဆက်၍သွားကြ၏။

3 ထိုမြို့တွင်နေထိုင်ကြသည့်ပရောဖက်တစ်စု သည် ဧလိရဲ့ထံသို့လာ၍` ကိုယ်တော်၏သခင် ကိုကိုယ်တော်ထံမှ ယနေ့ထာဝရဘုရားရုပ် သိမ်းတော်မူမည်ကိုသိပါ၏လော' ဟုမေး ကြ၏။ ဧလိရဲ့က` ငါသိ၏။ ဆိတ်ဆိတ်နေကြလော' ဟုပြန်၍ဖြေကြား၏။

4 ထိုနောက်ဧလိယသည်ဧလိရဲ့အား` ဤအရပ် တွင်နေရစ်ပါလော့။ ထာဝရဘုရားသည်ငါ့အား ယေရိခေါမြို့သို့စေလွှတ်တော်မူသည်' ဟုဆို၏။

သို့ရာတွင်ဧလိရှက်က အကျွန်ုပ်သည်အရှင်နှင့်
 ခွဲခွာလိမ့်မည်မဟုတ်ကြောင်း အသက်ရှင်တော်
 မူသောထာဝရဘုရားနှင့်အရှင်အပေါ်၌
 အကျွန်ုပ်ထားရှိသည့်ကျေးဇူးသစ္စာကိုတိုင်
 တည်၍ကျိန်ဆိုပါ၏။ ဟုပြန်ပြောလေ၏။ သို့
 ဖြစ်၍သူတို့သည်ယေရိခေါမြို့သို့သွား ကြ၏။

5 ထိုမြို့တွင်နေထိုင်ကြသည့်ပရောဖက်တစ်စု
 သည် ဧလိရှဲထံသို့လာ၍ ထာဝရဘုရားသည်
 ကိုယ်တော်၏သခင်ကိုကိုယ်တော်ထံမှ ယနေ့
 ရုပ်သိမ်းတော်မူမည်ကိုသိပါ၏လော။ ဟု မေးကြ၏။
 ဧလိရှဲက ငါသိ၏။ ဆိတ်ဆိတ်နေကြလော့။
 ဟုပြန်၍ဖြေကြား၏။

6 ထိုနောက်ဧလိယသည်ဧလိရှဲအား ဤတွင်
 နေရစ်ပါလော့။ ထာဝရဘုရားသည်ငါ့အား
 ယော်ဒန်မြစ်သို့စေလွှတ်တော်မူသည်။ ဟု ဆို၏။

သို့ရာတွင်ဧလိရှဲက အကျွန်ုပ်သည်အရှင်
 နှင့်ခွဲခွာမည်မဟုတ်ကြောင်း အသက်ရှင်တော်မူ
 သောထာဝရဘုရားနှင့်အရှင်အပေါ်၌ အကျွန်ုပ်
 ထားရှိသည့်ကျေးဇူးသစ္စာကိုတိုင်တည်၍ကျိန်
 ဆိုပါ၏။ ဟုပြန်ပြောလေသည်။ သို့ဖြစ်၍
 သူတို့သည်ဆက်လက်ထွက်ခွာသွားကြ၏။-

7 ပရောဖက်ငါးကျိပ်တို့သည်ယော်ဒန်မြစ်အထိ
 လိုက်သွားကြ၏။ ဧလိယနှင့်ဧလိရှဲတို့သည်

မြစ်အနီးတွင်ရပ်တန့်ကြသောအခါ ပရော

ဖက်ငါးကျိပ်တို့သည်မလှမ်းမကမ်းတွင်ရပ်

လျက်နေကြ၏။- 8 ထိုနောက်ဇလိယသည်မိမိ၏ဝတ်လုံကိုချွတ်

၍လိပ်ပြီးလျှင် ရေကိုရိုက်လေ၏။ ထိုအခါရေ

သည်နှစ်ခြမ်းကွဲ၍သွားသဖြင့် သူတို့နှစ်ဦး

သည်ခြောက်သွေ့သောမြေပေါ်တွင်လျှောက်၍

မြစ်တစ်ဘက်သို့ကူးကြ၏။- 9 ထိုအရပ်သို့ရောက်သောအခါဇလိယသည်

ဇလိရုံအား "သင်နှင့်မခွဲမခွာရမီငါ့ထံ ဆုတစ်ခုကိုတောင်းလော့"

ဟုပြော၏။

ဇလိရုံက "အရှင်၏အရိုက်အရာကိုဆက်ခံ နိုင်ရန်

သားဦးရသင့်ရထိုက်သောအရှင်၏ တန်ခိုးဝေစု¹ ကို

အကျွန်ုပ်အားပေးတော်မူပါ" ဟုတောင်း လေ၏။*

10 ဇလိယက "သင်တောင်းသောဆုကိုပေးရန်

မလွယ်ကူပါ။ သို့ရာတွင်သင်သည်ငါ့အားဆောင်

ယူသွားသည်ကိုတွေ့မြင်ရပါလျှင် သင်တောင်း

သောဆုကိုရလိမ့်မည်။ အကယ်၍သင်မတွေ့

မမြင်ရပါမူထိုဆုကိုရမည်မဟုတ်" ဟု ဆို၏။

11 သူတို့သည်စကားပြောလျက်ဆက်လက်လျှောက်

သွားကြစဉ် ရုတ်တရက်သူတို့နှစ်ယောက်၏စပ်

ကြား၌ မီးမြင်းများကလျက်မီးလျှံထနေ

သောရထားတစ်စီးပေါ်လာပြီးလျှင် ဇလိယ

အားလေပေဖြင့်ကောင်းကင်ဘုံသို့ဆောင်ယူ

1 2:9 * သားဦးရထိုက်သောဝေစုကိုဇလိရုံ တောင်းသည်။ * 2:9 တရား၊ ၂၁:၁၇။

သွားလေ၏။- 12 ဧလိရှဲသည်ထိုအခြင်းအရာကိုမြင်သဖြင့်
 ဧလိယအား "အို အကျွန်ုပ်၏အဖ၊ အို အကျွန်ုပ်
 ၏အဖ၊ တန်ခိုးကြီးမား၍ကုသရလေအမျိုး
 သားတို့ဘက်မှခွခံကာကွယ်သောအရှင်၊ ကိုယ်
 တော်သည်ထွက်ခွာသွားတော်မူပါပြီတကား။"

ဟုဟစ်အော်၍ပြော၏။ ထိုနောက်သူသည်ဧလိယ
 ကိုတစ်ဖန်ပြန်၍မတွေ့မမြင်ရတော့ချေ။

ဧလိရှဲသည်ကြေကွဲဝမ်းနည်းသဖြင့် မိမိ၏
 ဝတ်လုံကိုနှစ်ခြမ်းဆုတ်ဖြဲလိုက်၏။-*

13 ထိုနောက်သူသည်ဧလိယထံမှကျခဲ့သည့်
 ဝတ်လုံကိုကောက်ယူပြီးလျှင် ယော်ဒန်မြစ်
 သို့ပြန်လာ၏။- 14 သူသည်မြစ်ကမ်းပေါ်တွင်ရပ်လျက်ရေကို
 ဧလိယ၏ဝတ်လုံဖြင့်ရိုက်၏။ သို့ရာတွင်ရေ
 သည်ကွဲ၍မသွားချေ။ ဧလိရှဲသည် "ဧလိယ
 ၏ဘုရားတည်းဟူသောထာဝရဘုရားသခင်ကားအဘယ်မှာနည်း"
 ဟုဟစ်အော်ပြီး လျှင် ရေကိုတစ်ဖန်ရိုက်ပြန်၏။
 ထိုအခါရေ သည်နှစ်ခြမ်းကွဲသဖြင့် သူသည်မြစ်တစ်ဘက်
 ကမ်းသို့လျှောက်၍သွားလေသည်။-

15 ယေရိခေါမြို့မှပရောဖက်ငါးကျိပ်တို့သည်
 ဧလိရှဲကိုမြင်သဖြင့် "ဧလိယ၏တန်ခိုးကို
 ဧလိရှဲခံယူရရှိလေပြီ" ဟုဆိုကြ၏။ သူ
 တို့သည်ဧလိရှဲအားလာရောက်ကြိုဆိုကာ

* 2:12 ၄ရာ၊ ၁၃:၁၄။

သူ၏ရှေ့တွင်ဦးညွတ်ကြပြီးနောက်၊-

16 “ဤအရပ်တွင်အကျွန်ုပ်တို့လူငါးကျိပ်ရှိပါ၏။ အကျွန်ုပ်တို့အားလုံးပင်သန်မာသူများဖြစ်ပါသည်။ အကျွန်ုပ်တို့အား အရှင်၏သခင်ကိုသွားရောက်ရှာဖွေခွင့်ပြုတော်မူပါ။ ထာဝရဘုရား၏ဝိညာဉ်တော်သည်သူ့ကိုဆောင်ယူပြီးလျှင် တောင်ပေါ်ဖြစ်စေ၊ ချိုင့်ထဲသို့ဖြစ်စေတစ်နေရာရာတွင်ချထားကောင်းချထားခဲ့ပါလိမ့်မည်” ဟုပြောကြ၏။

ဧလိရဲ့ကံ“သင်တို့မသွားကြပါနှင့်” ဟု တားမြစ်၏။

17 သို့ရာတွင်သူတို့သည်အကြိမ်ကြိမ်တောင်းပန်ကြသဖြင့် ဧလိရဲ့သည်သူတို့အားခွင့်ပြုလိုက်လေသည်။ ထိုသူငါးကျိပ်တို့သည်သုံးရက်တိုင်တိုင် တစ်တောင်တက်ဆင်းရှာဖွေကြသော်လည်း ဧလိယကိုမတွေ့ကြ။- 18 ထိုအခါသူတို့သည်ယေရိခေါမြို့တွင်စောင့်လျက် နေသည့်ဧလိရဲ့၏ထံသို့ပြန်လာကြ၏။ ထိုအခါ ဧလိရဲ့ကံ“သင်တို့အားမသွားကြရန်ငါပြောသည်မဟုတ်လော” ဟုဆိုလေ၏။

ဧလိရဲ့ပြသည့်နိမိတ်လက္ခဏာများ

19 ယေရိခေါမြို့သားအချို့တို့သည် ဧလိရဲ့ထံသွား၍“အရှင်၊ အရှင်သိတော်မူသည့်အတိုင်း ဤမြို့သည်သာယာသောမြို့ပင်ဖြစ်သော်လည်း

ရေမကောင်းသဖြင့်နေထိုင်သူတို့သားပျက်
တတ်ပါသည်'' ဟုလျှောက်ကြ၏။

20 ဧလိရှဲက ``အိုးသစ်တွင်ဆားအနည်းငယ်ထည့်
၍ယူခဲ့ကြလော့'' ဟုဆိုသည့်အတိုင်းယူခဲ့ကြ သောအခါ၊-

21 သူသည်စမ်းရေတွင်းသို့သွား၍ဆားကိုရေတွင်
ခတ်ပြီးလျှင် ``ထာဝရဘုရားက `ငါသည်ဤရေ
ကိုသန့်စင်စေပြီ။ နောက်တစ်ဖန်သေဘေး၊ သား
ပျက်ဘေးမဖြစ်ပွားစေရ' ဟုမိန့်တော်မူပြီ'' ဟူ၍ပြော၏။

22 ဧလိရှဲပြောသည့်အတိုင်းပင်ထိုအချိန်မှအစ ပြု၍
ယနေ့တိုင်အောင်ထိုရေသည်သန့်စင်လျက်ရှိ သတည်း။

23 ဧလိရှဲသည်ဗေသလမြို့သို့သွားရန် ယေရိခေါ
မြို့မှထွက်ခွာခဲ့၏။ လမ်းတွင်မြို့တစ်မြို့မှသူ
ငယ်အချို့တို့သည်ထွက်လာပြီးလျှင် သူ့အား
ပြောင်လှောင်ကြ၏။ သူတို့က ``ဦးပြည်း၊ ခေါင်းတုံး ကြီး၊
ဤအရပ်မှထွက်သွားလော့'' ဟုအော်ဟစ် ကြ၏။

24 ဧလိရှဲသည်လှည့်၍သူတို့အားစိမ်းစိမ်းကြည့်
ပြီးလျှင် ထာဝရဘုရား၏နာမတော်ကိုအမှီ
ပြု၍ကျိန်ဆဲလေသည်။ ထိုအခါတောအုပ်ထဲ
မှဝက်ဝံမနှစ်ကောင်ထွက်လာကာ ထိုသူငယ်
လေးဆယ့်နှစ်ယောက်တို့အားအပိုင်းပိုင်းကိုက်
ဖြတ်ကြ၏။

25 ဧလိရှဲသည်ကရမေလတောင်သို့သွားပြီး နောက်
ရှုမာရီမြို့သို့ပြန်လာလေသည်။

3

ဣသရေလပြည်နှင့်မောဘပြည်စစ်ဖြစ်ခြင်း

1 ယုဒပြည်ဘုရင်ယောရှုဖတ်၏နန်းစံတစ်ဆယ့်ရှစ်နှစ်မြောက်၌ အာဟပ်၏သားတော်ယောရံသည် ဣသရေလပြည်ဘုရင်အဖြစ်နန်းတက်၍ ရှုမာရိမြို့တွင်တစ်ဆယ့်နှစ်နှစ်စိုးစံရ၏။-

2 သူသည်ဘုရားသခင်အားပြစ်မှားသော်လည်း မိမိ ၏ခမည်းတော်သို့မဟုတ်မယ်တော်ယေဇဗေလ လောက်မဆိုးချေ။ သူသည်ခမည်းတော်တည်လုပ် ခဲ့သောဗာလဘုရားကျောက်တိုင်ကိုပယ်ရှား လိုက်လေသည်။- 3 သို့ရာတွင်မိမိအလျင်အုပ်စိုးခဲ့သည့်နေ့ဗတ် ၏သားယေရောဗော င်မင်းကဲ့သို့ပင် ဣသရေလ အမျိုးသားတို့အားအပြစ်ကူးစေရန်ရှေ့ ဆောင်လမ်းပြပေးလေသည်။ ထိုသို့အပြစ် ကူးလွန်မှုကိုအမြဲပြု၏။

4 မောဘဘုရင်မေရှာသည်သိုးများကိုမွေးမြူကာ နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်းဣသရေလဘုရင်အားသိုးငယ် အကောင်တစ်သိန်းကိုလည်းကောင်း၊ သိုးကြီးအ ကောင်တစ်သိန်းမှရရှိသောသိုးမွေးကိုလည်း ကောင်း အခွန်ဘဏ္ဍာအဖြစ်ဆက်သလေ့ရှိ၏။-

5 သို့ရာတွင်ဣသရေလဘုရင်အာဟပ်ကွယ်လွန် သွားသောအခါ မေရှာသည်ဣသရေလပြည် ကိုပုန်ကန်လေ၏။- 6 ယောရံမင်းသည်ချက်ချင်းပင်ရှုမာရိမြို့မှ

ထွက်၍ စစ်သည်တော်တို့ကိုစုရုံး၏။-
 7 ယုဒဘုရင်ယောရှုဖတ်ထံသို့သံတမန်စေ
 လွှတ်၍ "မောဘမင်းသည်အကျွန်ုပ်ကိုပုန်ကန် လေပြီ။
 သို့ဖြစ်၍ သူ့အားတိုက်ခိုက်ရန်အဆွေ တော်သည်
 အကျွန်ုပ်နှင့်အတူစစ်ပွဲဝင်ပါ မည်လော" ဟုမေးမြန်း၏။
 ယောရှုဖတ်က "ကျွန်ုပ်ဝင်ပါမည်။ ကျွန်ုပ်သည်
 အဆွေတော်ခိုင်းရာကိုပြုရန်အသင့်ရှိပါ သည်။
 ကျွန်ုပ်၏စစ်သည်တော်များ၊ မြင်းများ
 သည်လည်းအဆွေတော်၏စစ်သည်၊ မြင်းများ
 ကဲ့သို့ဖြစ်ပါ၏။- 8 တိုက်ခိုက်ရန်အဘယ်လမ်းဖြင့်ချီ
 တက်ကြပါမည် နည်း" ဟုမေး၏။

ယောရုံက "ကျွန်ုပ်တို့သည်ဒေသနာတော်က နှု တာရလမ်းကို
 ဖြတ်၍ လမ်းရှည်ဖြင့်ချီတက်ကြပါမည်" ဟုဖြေ
 ကြား၏။

9 သို့ဖြစ်၍ ကူသရေလဘုရင်၊ ယုဒဘုရင်နှင့်
 ဒဲဒဲ ဘုရင်တို့သည်ထွက်ခွာသွားကြရာ ခုနစ်ရက်မျှ
 ကြာသောအခါတပ်သားများအတွက်သော်
 လည်းကောင်း၊ ဝန်တင်တိရ ခု ဆာ န်များအတွက်သော်
 လည်းကောင်းသောက်သုံးရန်ရေကုန်သွားသဖြင့်-
 10 ယောရုံမင်းက "ငါတို့အခက်ကြုံပြီ။ ထာဝရ
 ဘုရားသည် ငါတို့မင်းသုံးပါးကိုမောဘဘုရင်
 ၏လက်သို့အပ်တော်မူလေပြီတကား" ဟုဆို၏။

11 ယောရှုဖတ်မင်းက "ထာဝရဘုရားအားမေး

လျှောက်ပေးမည့်ပရောဖက်တစ်ပါးမျှ ဤအရပ်
တွင်မရှိပါသလော'' ဟုမေး၏။

ယောရုံ၏တပ်များမှတပ်မှူးတစ်ယောက်က'' ရှာ
ဖတ်၏သားဇလိရုံရှိပါသည်။ သူသည်ဇလိယ
၏လက်ထောက်ဖြစ်ခဲ့ဖူးပါ၏'' ဟုလျှောက်လေ၏။

12 ယောရှုဖတ်မင်းက'' ထိုသူသည်ပရောဖက်အစစ်
အမှန်ဖြစ်ပေသည်'' ဟုဆိုသဖြင့်မင်းသုံးပါး
တို့သည်ဇလိရုံထံသို့သွားကြ၏။

13 ဇလိရုံကဏ္ဍသရေလဘုရင်အား'' အဘယ်
ကြောင့်သင့်အား ငါ့ကူညီရပါမည်နည်း။ သင်
၏ခမည်းတော်၊ မယ်တော်တို့၏အတိုင်ပင်ခံ
ပရောဖက်များထံသို့သွား၍တိုင်ပင်ပါလော့'' ဟုဆို၏။

ယောရုံက'' ဤသို့မဆိုပါနှင့်။ ငါတို့မင်းသုံး ပါးကို
မောဘဘုရင်၏လက်သို့အပ်တော်မူ သောအရှင်မှာ
ထာဝရဘုရားပင်ဖြစ်တော် မူပါ၏'' ဟုဆို၏။

14 ဇလိရုံက'' ငါ့ကိုးကွယ်လျက်နေသောအန နှ
တ တန်ခိုးရှင်ထာဝရဘုရား အသက်ရှင်တော်မူ
သည့်အတိုင်းအကယ်၍ငါသည်ယုဒဘုရင်
ယောရှုဖတ်၏မျက်နှာတော်ကိုသာမထောက်
ခဲ့သော်သင့်အားလှည့်၍ပင်ကြည့်မည်မဟုတ် ပါ။-

15 ယခုငါ့ထံသို့စောင်းသမားတစ်ဦးကို ခေါ်ခဲ့ပါလော့''
ဟုဆို၏။

စောင်းသမားသည်စောင်းတီး၍နေစဉ် ဘုရားသခင်
 ၏တန်ခိုးတော်သည်လေိရှုံအပေါ်သို့သက်ရောက်
 လာ၏။- 16 သို့ဖြစ်၍လေိရှုံက`ထာဝရဘုရားက`ခြောက်
 သွေ့လျက်ရှိသည့်ဤချောင်းတွင်မြောင်းများကို
 တူးလော့။- 17 သင်တို့သည်မိုးနှင့်လေကိုမတွေ့မမြင်ရသော်
 လည်း ဤချောင်းသည်ရေပြည့်လိမ့်မည်။ သင်တို့နှင့်
 သင်တို့၏သိုးနွားများဝန်တင်တိရ ဝု ဆာ န်များ
 အတွက် သောက်သုံးရန်ရေအလုံအလောက်ရရှိ
 လိမ့်မည်' ဟုဘုရားသခင်မိန့်တော်မူပြီ။' ဟု ဆို၏။-

18 ထို့နောက်လေိရှုံသည်ဆက်၍`ဤအမှုသည်
 ထာဝရဘုရားပြုရန်လွယ်ကူသောအမှု ဖြစ်၏။
 ကိုယ်တော်သည်မောဘပြည်သားတို့ အား
 သင်တို့၏လက်သို့အပ်တော်မူလိမ့်မည်။-

19 သင်တို့သည်ထိုသူတို့၏လှပသည့်ခံတပ်မြို့
 များကိုသိမ်းယူ၍ သစ်သီးပင်ရှိသမျှကိုခုတ်
 လှဲပစ်ကြလိမ့်မည်။ သူတို့၏စမ်းရေတွင်းရှိသမျှ
 ကိုပိတ်ဆို့ကာ မြေကောင်းမြေသန်ရှိသမျှတို့
 ကိုကျောက်ခဲများနှင့်ဖုံး၍ဖျက်ဆီးကြလိမ့် မည်'
 ဟုဆင့်ဆို၏။

20 နောက်တစ်နေ့နံနက်ယဇ်ပူဇော်နေကျအချိန်၌
 ရေသည်ဒေသပြည်ဘက်မှစီးဆင်းလာပြီးလျှင်
 မြေပြင်ကိုဖုံးလွှမ်းလေ၏။

21 ဘုရင်သုံးပါးတို့စစ်ချီလာကြကြောင်းမောဘ

ပြည်သားတို့သိရှိလာကြသောအခါ သူတို့သည်
 လက်နက်ကိုင်ဆောင်နိုင်သူအကြီးဆုံးမှအငယ်
 ဆုံးတိုင်အောင် ရှိသမျှသောလူတို့ကိုစုရုံးစေ
 ၍ နယ်စပ်တွင်နေရာယူစေကြ၏။-

22 နောက်တစ်နေ့နက်သူတို့အိပ်ယာမှနိုးထချိန်၌
 နေသည်ရေပေါ်တွင်အရောင်ဟပ်သဖြင့် ရေကို
 သွေးကဲ့သို့နီမြန်းသောအသွင်ကိုဆောင်စေ၏။-

23 မောဘပြည်သားတို့က`သွေးတွေပါတကား။ ရန်သူ
 တပ်မတော်သုံးခုသည်အချင်းချင်းတိုက်ခိုက်သတ်
 ဖြတ်ကြလေပြီ။ ငါတို့သွား၍သူတို့၏တပ်စခန်း
 ကိုလုယက်ကြကုန်အံ့' ဟုကြွေးကြော်ကြ၏။

24 သို့ရာတွင်ထိုတပ်စခန်းသို့သူတို့ရောက်ရှိလာ
 ကြသောအခါ ကူသရေလအမျိုးသားတို့က
 သူတို့အားတိုက်ခိုက်နှင်ထုတ်ကြလေသည်။
 ကူသရေလအမျိုးသားတို့သည်မောဘပြည်
 သားတို့အား ဆက်လက်လိုက်လံသတ်ဖြတ်ပြီး
 လျှင်သူတို့၏မြို့များကိုဖျက်ဆီးကြ၏။-

25 မြေကောင်းမြေသန့်ကိုတွေ့ရှိသည့်အခါတိုင်း
 ကူသရေလအမျိုးသားတို့သည်ကိုယ်စီကိုယ်၌
 ကျောက်ခဲတစ်လုံးစီပစ်ချကြသဖြင့် နောက်ဆုံး
 ၌ထိုမြေတို့ကိုကျောက်ခဲများဖြင့်ဖုံးအုပ်စေ
 ကြ၏။ စမ်းရေတွင်းရှိသမျှကိုလည်းပိတ်ဆို့၍
 သစ်သီးပင်များကိုလည်းခုတ်လှဲကြ၏။ နောက်

ဆုံး၌ကိရဟရက်မြို့တော်သာလျှင်ကျန်တော့
သဖြင့် လောက်လွှဲတပ်သားတို့သည်ထိုမြို့ကို
ဝိုင်းရံတိုက်ခိုက်ကြ၏။

26 မောဘဘုရင်သည်မိမိရုံးနိမ့်လျက်ရှိကြောင်း
ကိုသိသောအခါ ဌ ဌားကိုင်စစ်သူရဲခနစ်ရာကို
ခေါ်၍ရန်သူ၏တပ်ကိုထိုးဖောက်ပြီးလျှင် ရှုရီ
ဘုရင်ထံသို့ထွက်ပြေးရန်အားထုတ်လေသည်။

သို့ရာတွင်မအောင်မြင်ချေ။- 27 ထို့ကြောင့်သူသည်မိမိ၏အရိုက်အရာဆ
မည့်သားဦးကိုမြို့ရိုးပေါ်တွင် မောဘဘုရားအား
ယဇ်ပူဇော်လေ၏။ ထိုအခါဣသရေလအမျိုး
သားတို့သည်ကြောက်လန့်၍ မောဘအမျိုးသား
တို့၏ဘုရားတစ်ခုခုပြုလုပ်မည်ကိုကြောက်
သောကြောင့်လည်းကောင်း၊ သို့မဟုတ်ဣသရေလ
အမျိုးသားတို့၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရား
တစ်ခုခုပြုလုပ်မည်ကိုကြောက်ကြသဖြင့် လည်းကောင်း
ထိုမြို့မှဆုတ်ခွာ၍မိမိတို့ပြည် သို့ပြန်ကြကုန်၏။

4

ဆင်းရဲသောမုဆိုးမအားလေိရှဲ့ ကူညီမစခြင်း

1 ပရောဖက်တစ်ဦး၏မုဆိုးမတစ်ယောက်သည်
လေိရှဲ့ထံလာ၍ အရှင်၊ ကျွန်မ၏ခင်ပွန်း
သေဆုံးပါပြီ။ အရှင်သိသည့်အတိုင်းသူသည်
ထာဝရဘုရားကိုကြောက်ရွံ့ရှိသေသူဖြစ်

ပါ၏။ သို့ရာတွင်သူ၏ကြွေးရှင်သည်ကျွန်မ
၏သားနှစ်ယောက်အား ဖခင်၏အကြွေးအတွက်
ကျွန်ခံစေရန်လာ၍ခေါ်နေပါသည်။" ဟုပြော၏။

2 ဧလိရှဲက "သင်၏အတွက် ငါအဘယ်သို့ပြုရ
ပါမည်နည်း။ သင်၏အိမ်တွင်အဘယ်ပစ္စည်းဥစ္စာ
ရှိပါသနည်း။ ငါ့အားပြောလော့" ဟုဆို၏။
မုဆိုးမက "သံလွင်ဆီအိုးကလေးတစ်လုံး မှတစ်ပါး
အခြားအဘယ်အရာမျှမရှိပါ" ဟုဖြေကြား၏။

3 ဧလိရှဲက "သင်၏အိမ်နီးချင်းများထံသို့
သွား၍ အိုးလွတ်ရနိုင်သမျှကိုငှားရမ်းလော့။-

4 ထိုနောက်သင်နှင့်သင်၏သားတို့သည် အိမ်ထဲသို့
ဝင်၍တံခါးကိုပိတ်ပြီးလျှင် ငှားရမ်းထားသည့်
အိုးများပြည့်အောင်ဆီကိုလောင်းထည့်ကြလော့။
ဆီပြည့်သည်နှင့်တစ်ပြိုင်နက် တစ်အိုးပြီးတစ်
အိုးဖယ်၍ထားကြလော့" ဟုဆို၏။

5 သို့ဖြစ်၍ထိုမုဆိုးမသည် မိမိ၏သားများကို
ခေါ်၍ အိမ်ထဲသို့ဝင်ကာတံခါးကိုပိတ်ပြီးလျှင်
သူ၏သားများယူဆောင်လာသောအိုးများ

ထဲသို့ဆီလောင်းထည့်လေသည်။- 6 ထိုအိုးများအားလုံးဆီပြည့်သောအခါ
မုဆိုးမက "အိုးလွတ်ကျန်သေးသလော့" ဟု
သားတို့အားမေး၏။ သားတစ်ယောက်က "မကျန်
တော့ပါ" ဟုဆိုလိုက်သည်နှင့်ဆီထွက်ရပ်လေ၏။-

7 မုဆိုးမသည်ပရောဖက်ဧလိရှဲထံသို့ပြန်

လာသောအခါ ပရောဖက်က ``ဆီကိုရောင်းချ၍
အကြွေးရှိသမျှကိုဆပ်ပြီးနောက် ကျန်ငွေဖြင့်
သင်နှင့်သားများအသက်မွေးကြလော့'' ဟု ပြော၏။

လေိရဲနှင့်ချမ်းသာကြွယ်ဝသည့်ရှုနင်မြို့သူ

8 တစ်နေ့သ၌လေိရဲသည် ရှုနင်မြို့သို့သွား၏။

ထိုမြို့တွင်ချမ်းသာကြွယ်ဝသောအမျိုးသမီး
တစ်ဦးရှိ၏။ သူသည်လေိရဲအားဖိတ်ခေါ်၍

ကျွေးမွေးညှော်ခံ၏။ ထိုကြောင့်ထိုအချိန်မှ

အစပြု၍လေိရဲသည် ထိုမြို့သို့ရောက်သည့်

အခါတိုင်းထိုအမျိုးသမီး၏အိမ်တွင်စား

သောက်လေသည်။- 9 ထိုအမျိုးသမီးကမိမိ၏ခင်ပွန်းအား ``ကျွန်မ

တို့၏အိမ်သို့မကြာခဏလာရောက်တတ်သူသည်

သန်ရှင်းမြင့်မြတ်သူကေန်အမှန်ဖြစ်ကြောင်း

ကျွန်မသိပါ၏။- 10 ကျွန်မတို့သည်အိမ်မိုးပေါ်တွင်

အခန်းငယ်ကိုပြု လုပ်၍ကုတင်၊ စားပွဲ၊

ကုလားထိုင်နှင့်မီးခွက်တို့ ကိုထားလျှင်

ထိုသူသည်ကျွန်မတို့ထံသို့ရောက် ရှိလာသည့်အခါတိုင်း

ထိုအခန်းတွင်တည်းခို နိုင်ပါလိမ့်မည်'' ဟုပြော၏။

11 တစ်နေ့သ၌လေိရဲသည် ရှုနင်မြို့သို့ပြန်လာ

ပြီးလျှင် နားနေရန်မိမိ၏အခန်းသို့သွား၏။-

12 သူသည်မိမိ၏အစေခံဂေဟာဇိအား

အိမ်ရှင် အမျိုးသမီးကိုအခေါ်ခိုင်းလေသည်။

ထို အမျိုးသမီးရောက်ရှိလာသောအခါ-

13 ဂေဟာဇိအား ။ ဤအမျိုးသမီးသည်
 ငါတို့ အား ဤမျှဒုက္ခခံ၍ လုပ်ကျွေးပြုစုသည့်
 အတွက် ငါတို့အဘယ်သို့ကျေးဇူးတုံ့ပြန်
 ရပါမည်နည်း။ သူ့အား မေးကြည့်ပါလော့။

သူသည် မိမိ၏အတွက် ငါ့အား ဘုရင့်ထံ
 တော်သို့ သော်လည်းကောင်း၊ တပ်မတော်မှ လှူပေး
 ထံသို့ သော်လည်းကောင်း၊ သွားရောက်ပြောကြား
 ပေးရန် အလိုရှိကောင်းရှိပေလိမ့်မည်။" ဟု ဆို၏။

ထိုအခါ အမျိုးသမီးက ။ ကျွန်မသည် ဤ အရပ်တွင်
 ဆွေမျိုးများနှင့် နေရသဖြင့် ကျွန်မ မှာလို့လေသေးမရှိပါ။"
 ဟုပြန်ပြော၏။

14 ထိုနောက် ဇလိရုံသည် ဂေဟာဇိအား ။ ထိုအမျိုး
 သမီးကို ငါတို့အဘယ်သို့ကျေးဇူးပြုပါမည် နည်း။"
 ဟုမေးပြန်၏။

ဂေဟာဇိက ။ သူ့မှာ သားသမီးမရှိပါ။ သူ၏
 ခင်ပွန်းသည် လည်း အိုမင်းပါပြီ။" ဟုဆို၏။

15 ဇလိရုံက ။ ထိုအမျိုးသမီးကို ဤနေရာသို့
 ခေါ်ခဲ့လော့။" ဟုအမိန့်ရှိသည့်အတိုင်း အမျိုး
 သမီးသည် လာ၍ တံခါး ဝတွင် ရပ်လျက် နေ၏။-

16 ထိုအခါ ဇလိရုံက ။ သင်သည် နောင်နှစ်ခါ
 ဤအချိန်၌ သားကို ချီပိုက်ရလိမ့်မည်။" ဟုပြော၏။

အမျိုးသမီးက ။ အို အရှင်၊ ကျွန်မအား လိမ့်
 လည်၍ မပြောပါနှင့်။ အရှင်သည် ဘုရားသခင်

၏အစေခံဖြစ်ပါ၏။" ဟုပြန်ပြော၏။*

17 သို့ရာတွင်နောင်တစ်နှစ်၌ အချိန်လောက်၌ အမျိုးသမီးသည်သားယောက်ျားကိုဖွားမြင်လေသည်။

18 နှစ်အနည်းငယ်ကြာသောအခါကောက်ရိတ်ချိန် တစ်ခုသောနံနက်ခင်း၌ သူငယ်သည်လယ်ထဲတွင်ကောက်ရိတ်သမားများနှင့်အတူရှိသည့် ဖခင်ထံသို့သွားရောက်ပြီးနောက်- 19 ရုတ်တရက် "ခေါင်းကိုက်သည်၊ ခေါင်းကိုက်သည်။" ဟု ဆို၏။

သို့ဖြစ်၍ဖခင်သည် အစေခံတစ်ယောက်အား "ဤသူငယ်ကိုချီ၍သူ၏မိခင်ထံသို့ပို့လော့" ဟု အမိန့်ပေး၏။- 20 အစေခံသည်လည်းသူငယ်ကိုချီ၍ သူ၏မိခင် ထံသို့ပို့၏။ မိခင်သည်သားငယ်ကိုမွန်းတည့်ချိန် တိုင်အောင် မိမိ၏ပေါင်ပေါ်တွင်တင်ထား၏။

ထိုအချိန်၌သူငယ်သေဆုံးသွားလေသည်။- 21 ထို့ကြောင့်မိခင်သည်သူ့ကိုလိရုံ၏အခန်း သို့ပွေ့ချီကာ ကုတင်ပေါ်မှာတင်ပြီးနောက် တံခါးကိုပိတ်ထား၏။-

22 ထိုနောက်မိမိ၏ခင်ပွန်းကိုခေါ်၍ "ပရောဖက်လိရုံထံသို့ကျွန်မသွားရပါမည်။ အစေခံတစ်ယောက်နှင့်မြည်းတစ်ကောင်ကိုကျွန်မထံ သို့စေလွှတ်ပေးပါ" ဟုပြော၏။

23 ခင်ပွန်းဖြစ်သူက "အဘယ်ကြောင့်ယနေ့သွားလိုပါသနည်း။ ယနေ့သည်ဥပု သ်နေ့မဟုတ်။"

* 4:16 က၊ ၁၈:၄။

လဆန်းပွဲနေ့လည်းမဟုတ်''² ဟုဆို၏။

ဇနီးဖြစ်သူက ``ယင်းသို့ပင်မဟုတ်သော်လည်း ကိစ္စမရှိပါ'' ဟုပြန်ပြော၏။- ²⁴ ထိုနောက်သူသည်မြည်းကိုကုန်းနီးတင်လျှင် အစေခံအား ``မြည်းကိုအမြန်ဆုံးမောင်းနှင်ပေးပါ။ ငါအမိန့်မပေးဘဲအသွားမနှေး စေနှင့်'' ဟုမှာကြားထား၏။- ²⁵ သို့ဖြစ်၍အမျိုးသမီးသည်ဇေလိရုံရှိရာ ကာရ မေလတောင်ထိပ်သို့ထွက်ခွာသွားလေသည်။

သူ့ကိုအဝေးမှလာနေသည်ကိုဇေလိရုံမြင်နေသဖြင့် မိမိ၏အစေခံဂေဟာဇိအား `` ရှုနှင့်မြို့သူလာနေပါသည်တကား။- ²⁶ သူ့ထံသို့အလျင်အမြန်သွား၍ ကိုယ်တိုင်မ၏လော၊ ခင်ပွန်းမ၏လော၊ သားငယ်မ၏လော၊ ဟုမေးမြန်းလော့'' ဟုဆို၏။

အမျိုးသမီးသည်ဂေဟာဇိအား ``ကျန်းမာပါ သည်'' ဟုပြန်ပြော၏။- ²⁷ သို့ရာတွင်ဇေလိရုံထံသို့ရောက်သောအခါဦးညွတ်ပျပ်ဝပ်ပြီးလျှင် ဇေလိရုံ၏ခြေကိုဖက်၏။ ဂေဟာဇိသည်အမျိုးသမီးအားတွန်းဖယ်မည် ပြုသောအခါ ဇေလိရုံက ``သူ့အားရှိစေတော့။ သူသည်အလွန်စိတ်ဆင်းရဲလျက်နေသည်ကို မမြင်သလော။ ဤအမှုနှင့်ပတ်သက်၍ ထာဝရဘုရားသည်ငါ့အားဖော်ပြတော်မမူခဲ့'' ဟု ဆို၏။

²⁸ အမျိုးသမီးက ``အရှင်၊ ကျွန်မသည်အရှင်ထံ

² 4:23 * ဤနေ့များသည်ပရောဖက်အားစုံစမ်းမေးမြန်းရန်အကောင်းဆုံးနေ့များဖြစ်သည် ဟုယူဆကြသည်။

တွင်သားဆုကိုတောင်းပါသလော။ အချည်းနှီး
ကျွန်မမျှော်လင့်၍မနေပါရစေနှင့်' ဟုအရှင်
အားပြောကြားခဲ့သည်မဟုတ်ပါလော' ဟု ဆို၏။

29 ဧလိရုံသည်ဂေဟာဇိ၏ဘက်သို့လှည့်၍` ငါ
၏တောင်ဝှေးကိုယူ၍အလျင်အမြန်သွားလော့။
လမ်းတွင်မည်သူ့ကိုမျှနှုတ်မဆက်နှင့်။ သင့်အား
နှုတ်ဆက်သူရှိလျှင်လည်းပြန်၍ဖြေမနေနှင့်။
အိမ်သို့အရောက်သွား၍သူငယ်၏အပေါ်တွင်
ငါ၏တောင်ဝှေးကိုတင်ထားလော့' ဟုစေခိုင်း လေသည်။

30 အမျိုးသမီးကဧလိရုံအား` အသက်ရှင်
တော်မူသောထာဝရဘုရားနှင့်အရှင်၏အပေါ်
တွင်ကျွန်မထားရှိသောကျေးဇူးသစ္စာကိုတိုင်
တည်၍ အရှင်မပါကကျွန်မသွားမည်မဟုတ်
ပါ' ဟုပြော၏။ သို့ဖြစ်၍ဧလိရုံသည်ထ၍
သူနှင့်အတူလိုက်သွားလေသည်။- 31 ဂေဟာဇိသည်ရှေ့မှသွားနှင့်ပြီးလျှင်
၏တောင်ဝှေးကိုကလေး၏အပေါ်တွင်တင်ထား၏။
သို့ရာတွင်သူငယ်ထံမှအသံကိုမကြားရ။
အသက်ရှင်သည့်လ ကု ခဏကိုလည်းမတွေ့ရ
သဖြင့်ဂေဟာဇိသည်ဧလိရုံကိုပြန်၍ ကြိုဆိုကာ` သူငယ်မနိုးပါ'
ဟုပြော၏။

32 ဧလိရုံသည်အိမ်သို့ရောက်သောအခါတစ်ကိုယ်
တည်းအခန်းထဲသို့ဝင်၍ ကုတင်ပေါ်တွင်သေနေ
သောသူငယ်ကိုတွေ့လေ၏။- 33 သူသည်တံခါးကိုပိတ်ပြီးလျှင်ထာဝရဘု

အားဆုတောင်းလေ၏။- 34 ထိုနောက်သူငယ်၏အပေါ်တွင်မှောက်လျက်
 မျက်စိချင်း၊ လက်ချင်းထပ်၍ထား၏။ ယင်းသို့
 သူငယ်၏အပေါ်တွင်မှောက်၍နေသောအခါ
 သူငယ်၏ကိုယ်ခန္ဓာသည်နွေးစပြုလာ၏။-*

35 ဧလိရှဲသည်ထ၍အခန်းထဲတွင်စ ် ကြံလျှောက်
 ပြီးနောက် သူငယ်၏အပေါ်တွင်တစ်ဖန်မှောက်၍
 နေပြန်၏။ သူငယ်သည်ခုန်ကြိမ်ချေဆတ်ပြီး
 နောက်မျက်စိဖွင့်၏။- 36 ဧလိရှဲသည်ဂေဟာဇိအားသူငယ်၏မိခင်ကို
 အခေါ်ခိုင်း၏။ အမျိုးသမီးရောက်လာသောအခါ
 ဧလိရှဲကသူ့အား“ဤမှာသင်၏သား” ဟုဆို၏။-
 37 အမျိုးသမီးသည်ဧလိရှဲ၏ခြေရင်းတွင်ပျပ်ဝပ် ပြီးလျှင်
 မိမိ၏သားကိုချီ၍ထွက်ခွာသွားလေ သည်။

နောက်ထပ်ပြသည့်နိမိတ်လက္ခဏာနှစ်ရပ်

38 အခါတစ်ပါး၌နိုင်ငံတစ်ဝှမ်းလုံးတွင် အစာ
 ငတ်မွတ်ခေါင်းပါးခြင်းဘေးဆိုက်ရောက်နေချိန်
 ၌ ဧလိရှဲသည်ဂိလဂါလမြို့သို့ပြန်လေသည်။
 သူသည်ပရောဖက်တစ်စုကိုသွန်သင်လျက်နေ
 စဉ် ထိုသူတို့အတွက်အိုးကြီးတစ်လုံးဖြင့်
 ဟင်းချက်ရန် မိမိ၏အစေခံအားပြော ကြား၏။-

39 ပရောဖက်တစ်ပါးသည်ဟင်းသီးဟင်းရွက်များ
 ခူးရန် လယ်တောသို့သွားရာဘူးပင်ရိုင်းတစ်ပင်
 ကိုတွေ့သဖြင့် သယ်နိုင်သမျှသောဘူးသီးတို့

* 4:34 ၃ရာ၊ ၁၇:၂၁။

ကိုခူးဆွတ်ပြီးသော် ဘူးရိုင်းမှန်းမသိဘဲခွဲ
စိတ်၍ဟင်းအိုးတွင်ခတ်လေသည်။-

40 ထိုဟင်းကိုလူတို့စားသောက်ရန်လောင်းထည့်
လိုက်သောအခါ သူတို့သည်မြည်းစမ်းမိသည်
နှင့်တစ်ပြိုင်နက်လေိရုံအား` ဤဟင်းတွင်
အဆိပ်ခတ်ထားပါသည်တကား'' ဟုဟစ်

အော်ကာမစားဘဲနေကြ၏။- 41 လေိရုံသည်မှန်ညက်အနည်းငယ်ကိုတော
ကာအိုးထဲသို့ပစ်ထည့်လိုက်၏။ ထိုနောက်` ဤသူ
တို့စားသောက်ရန်လောင်းထည့်လော့'' ဟုဆိုသည့်
အတိုင်းလောင်းထည့်သောအခါအဆိပ်မရှိ တော့ချေ။

42 အခြားအခါတစ်ပါး၌လည်းလူတစ်ယောက်သည်
ထိုနှစ်ပေါ်မူယောကောက်ဦးနှင့်လုပ်သောမုန့်အလုံး
နှစ်ဆယ်ကိုလေိရုံအတွက် ဗာလရှုလိရှုမြို့မှ
ယူဆောင်လာ၏။ လေိရုံသည်ပရောဖက်တို့ကို
ထိုအစားအစာဖြင့်ညှိခံရန်မိမိ၏အစေခံ အားပြော၏။-

43 သို့ရာတွင်အစေခံက` လူတစ်ရာကိုဤမျှလောက်
နှင့်ကျွေးနိုင်ပါမည်လော'' ဟုဆို၏။ လေိရုံက` ထို
အစားအစာကို ဤသူတို့ကိုကျွေးလော့။ ထာဝရ
ဘုရားက` သူတို့သည်ဝစ္စစားရကြသည့်အပြင်
စားစရာအချို့ပင်ကျန်ကြွင်းလိမ့်မည်'
ဟုမိန့် တော်မူ၏'' ဟုပြန်ပြောလေသည်။-

44 သို့ဖြစ်၍အစေခံသည်ပရောဖက်တို့အား ထို
အစားအစာကိုတည်ခင်းကျွေးမွေးရာထာဝရ

ဘုရားဗျာဒိတ်တော်နှင့်အညီ ထိုသူတို့အား
လုံးဝစွာစားရကြပြီးနောက်စားစရာ အချို့ပင်ကျန်ကြွင်းသေးသည်။

5

နေမန်ရောဂါပျောက်ကင်းခြင်း

1 ရှုရီတပ်မတော်ဗိုလ်ချုပ်နေမန်သည် ရှုရီဘုရင်
၏ရိုသေလေးစားမှုကိုများစွာခံရသူဖြစ်၏။
အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်နေမန်အားဖြင့် ထာဝရ
ဘုရားသည်ရှုရီတပ်များကိုအောင်ပွဲခံစေတော်
မူသောကြောင့်ဖြစ်၏။ နေမန်သည်သူရဲကောင်း
ကြီးတစ်ဦးဖြစ်သော်လည်း ကြောက်ရွံ့ဖွယ်ဖြစ်
သောအရေပြားရောဂါစွဲကပ်နေသူဖြစ်ပေ သည်။-

✧ 2 ရှုရီအမျိုးသားတို့သည်အခါတစ်ပါးက ဣသ
ရေလအမျိုးသားတို့အားလုယက်တိုက်ခိုက်ကြ
ရာဝယ် ဣသရေလအမျိုးသမီးသူငယ်မတစ်
ယောက်ကိုဖမ်းဆီးရမိခဲ့၏။ သူသည်နေမန်
၏ဇနီးထံတွင်အစေခံရလေသည်။- 3 တစ်နေ့သောအခါသူသည်မိမိ၏သ

အား`ကျွန်မတို့သခင်သည်ရှုမာရီမြို့တွင်နေ
ထိုင်သူပရောဖက်ထံသို့သွားနိုင်ပါက အဘယ်
မျှကောင်းပါမည်နည်း။ ထိုပရောဖက်သည်သခင်
၏ရောဂါကိုပျောက်ကင်းအောင်ကုသပေးပါ လိမ့်မည်'
ဟုပြော၏။- 4 ဤစကားကိုကြားသောအခါနေမန်သည်မင်း
ကြီးထံသို့သွား၍ သူငယ်မပြောသည့်စကား

✧ 5:1 လု၊ ၄:၂၇။

ကိုသံတော်ဦးတင်၏။- 5 မင်းကြီးက "ဣသရေလဘုရင်ထံသို့သွား၍ ဤ
 စာကိုပေးလော့" ဟုမိန့်တော်မူ၏။ သို့ဖြစ်၍နေမန်
 သည်ငွေသားသုံးသောင်း၊ ရွှေသားခြောက်ထောင်နှင့်
 ဝတ်စားတန်ဆာဆယ်စုံကိုယူ၍ထွက်ခွာသွား လေသည်။-
 6 သူယူဆောင်သွားသည့်စာတွင် "ယခုစာနှင့်လာသူ
 ကျွန်ုပ်၏အမှုထမ်းနေမန်၏ရောဂါကိုပျောက်ကင်း
 အောင်ကုသပေးရန် ဤစာနှင့်တကွအဆွေတော်
 ထံလွှတ်လိုက်သည်" ဟုပါရှိ၏။

7 ဣသရေလဘုရင်သည်ထိုစာကိုရသောအခါ
 အဝတ်တော်ကိုဆုတ်လျက် "ငါသည်ဤသူ၏
 ရောဂါကိုပျောက်ကင်းစေလိမ့်မည်ဟုအဘယ်
 သို့ရှုရိမင်းမျှော်လင့်နိုင်ပါသနည်း။ ငါသည်
 အသက်ကိုပေးပိုင်နှုတ်ပိုင်သောတန်ခိုးနှင့်ပြည့်
 စုံသည့်ဘုရားဖြစ်ပါသလော။ သူသည်ငါ့အား
 ရန်ရှာသည်မှာထင်ရှားပါသည်တကား" ဟု ဆို၏။

8 ပရောဖက်ဇေလိရဲ့သည်ဤအဖြစ်အပျက်ကို
 ကြားသိသောအခါ "အဘယ်ကြောင့်အရှင်သည်
 ဤမျှစိတ်အနှောက်အယှက်ဖြစ်တော်မူရပါ
 သနည်း။ ဣသရေလပြည်တွင်ပရောဖက်ရှိ
 ကြောင်းသိစေရန် သူ့အားငါ့ထံသို့လွှတ် လိုက်ပါလော့"
 ဟုမင်းကြီးအားမှာလိုက်လေ သည်။

9 သို့ဖြစ်၍နေမန်သည်မြင်းများကသည့်ရထား ကိုစီး၍
 ဇေလိရဲ့၏အိမ်အဝင်ဝသို့လာရောက် ရပ်တန့်၏။-

10

ဧလိရုံကသူ့အား ``သင်သည်ယောဒန်မြစ်တွင်
 ခုနစ်ကြိမ်တိုင်တိုင်ရေချိုးပါလျှင် သင်၏ရောဂါ
 လုံးဝပျောက်ကင်းသွားပါလိမ့်မည်'' ဟုအစေခံ
 ကိုလွှတ်၍ပြောကြားစေ၏။- 11 သို့ရာတွင်နေမန်သည်ပြင်းစွာအမျက်ထွက်
 လျက် ``သူသည်ယုတ်စွအဆုံးငါ့ထံသို့ထွက်လာ
 ပြီးလျှင် မိမိ၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရား
 ထံသို့ဆုတောင်းကာ ရောဂါရှိသည့်နေရာတွင်
 တောင်ဝှေးကိုဝှေ့ရမ်းခြင်းအားဖြင့် ငါ၏ရောဂါ
 ကိုပျောက်ကင်းစေလိမ့်မည်ဟုငါထင်မှတ်၏။-

12

ထို့ပြင်ဒမာသက်မြို့ရှိအာဗန်မြစ်နှင့်ဖာဖာ
 မြစ်တို့သည် ကူသရေလမြစ်ရှိသမျှထက်ပို၍
 ကောင်းသဖြင့် ထိုမြစ်တို့တွင်ရေချိုး၍ရောဂါ
 ကိုပျောက်ကင်းနိုင်သည်မဟုတ်လော'' ဟုဆို၍
 ပြန်လေသည်။

13

သူ၏အစေခံတို့သည် သူ့ထံသို့ချဉ်းကပ်၍ ``အရှင်၊
 အကယ်၍ပရောဖက်ကအရှင့်အားခက်ခဲသည့်
 အမှုတစ်စုံတစ်ခုကိုပြုလုပ်ခိုင်းပါက အရှင်
 နာခံမည်မဟုတ်ပါလော။ `ရေချိုး၍ရောဂါပျောက်
 ကင်းလော့' ဟုခိုင်းသည်ကိုပို၍နာခံသင့်သည်
 မဟုတ်ပါလော'' ဟုလျှောက်ထားကြ၏။-

14

သို့ဖြစ်၍နေမန်သည်ယောဒန်မြစ်သို့ဆင်းပြီး
 လျှင် ဧလိရုံညွှန်ကြားခဲ့သည့်အတိုင်း ခုနစ်ကြိမ်
 တိုင်တိုင်မိမိကိုယ်ကိုရေတွင်နှစ်လိုက်သောအခါ

ရောဂါလုံးဝပျောက်ကင်းသွားလေသည်။ သူ၏
အသားအရေသည်ကလေးသူငယ်၏အသား
အရေကဲ့သို့တောင့်တင်းစိုပြေလာ၏။-

15 သူသည်မိမိ၏နောက်လိုက်နောက်ပါအပေါင်းနှင့်
အတူ လေိရဲ့ထံသို့ပြန်သွားပြီးလျှင်'' က္လသရေလ
အမျိုးသားတို့၏ဘုရားမှတစ်ပါး အခြားဘုရား
မရှိကြောင်းကိုယခုအကျွန်ုပ်သိပါပြီ။ သို့ဖြစ်၍ အရှင်၊
အကျွန်ုပ်ပေးလှူသောလက်ဆောင်ကိုလက်ခံ တော်မူပါ''
ဟုပြော၏။

16 လေိရဲ့ကံ`ငါသည်လက်ဆောင်ကိုလက်ခံမည်
မဟုတ်ကြောင်း ငါ့ကိုးကွယ်သည့်အသက်ရှင်တော်
မူသောထာဝရဘုရားကိုတိုင်တည်ပြော၏'' ဟု ဆို၏။

နေမန်သည်လေိရဲ့အားလက်ဆောင်ကိုလက်ခံ
ပါရန် အကြိမ်ကြိမ်တိုက်တွန်းသော်လည်းလေိရဲ့
သည်လက်မခံဘဲနေ၏။- 17 သို့ဖြစ်၍နေမန်က`အကျွန်ုပ်ပေးလှူသောလ
ဆောင်ကိုအရှင်လက်မခံပါမူ လားနှစ်စီးတင်
မြေကိုအကျွန်ုပ်၏နေရင်းပြည်သို့ယူဆောင်
သွားခွင့်ပြုတော်မူပါ။³ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်ယခုမှစ၍အကျွန်ုပ်
သည် ဘုရားသခင်မှတစ်ပါးအခြားအဘယ်
ဘုရားကိုမျှ မီးရှို့ရာယဇ်သို့မဟုတ်အခြား
အဘယ်ယဇ်ကိုမျှပူဇော်တော့မည်မဟုတ်

3 5:17 * သက်ဆိုင်ရာနယ်မြေရှိဘုရားကိုထိုဘုရား
၏မြေပေါ်မှာသာဝတ်ပြုကိုးကွယ်နိုင်သည်ဟု အယူအဆရှိသည်။

သောကြောင့်ဖြစ်ပါ၏။- 18 ထိုကြောင့်အကျွန်ုပ်သည်မိမိ၏ဘုရင်နှင့်အဝ
 ရှုရိဘုရားရို မှ မုန်ဗိမာန်သို့လိုက်ပါသွားရောက်၍
 ကိုးကွယ်ဝတ်ပြုခဲ့သည့်အပြစ်အတွက်ထာဝရ
 ဘုရားသည် အကျွန်ုပ်အားအပြစ်လွတ်တော်မူလိမ့်
 မည်ဟုမျှော်လင့်ပါ၏။ ထာဝရဘုရားသည်အကျွန်ုပ်
 အားအမှန်ပင်အပြစ်လွတ်တော်မူပါလိမ့်မည်" ဟုဆို၏။

19 ထိုအခါဇလိရဲ့က`အေးချမ်းစွာသွားပါလော့"
 ဟုဆိုသဖြင့် နေမန်သည်ထွက်ခွာသွားလေ၏။

သူသည်သွား၍အဝေးသို့မရောက်မီ-
 20 ဇလိရဲ့၏အစေခံဂေဟာဇိက`ငါ့သခင်သည်
 နေမန်ထံမှအဘယ်အရာကိုမျှမယူဘဲ သူ့
 အားထွက်ခွာသွားခွင့်ပြုလေပြီတကား။ သခင်
 သည်ရှုရိအမျိုးသားပေးလှူသည့်ပစ္စည်းများ
 ကိုလက်ခံသင့်သည်။ ငါသည်နေမန်၏နောက်သို့
 ပြေး၍လိုက်ပြီးလျှင် သူ့ထံမှပစ္စည်းတစ်စုံတစ်
 ရာကိုရအောင်ယူမည်ဖြစ်ကြောင်း အသက်ရှင်
 တော်မူသောထာဝရဘုရားကိုတိုင်တည်၍
 ကျိန်ဆိုပါ၏" ဟုတစ်ကိုယ်တည်းပြောဆိုကာ-

21 နေမန်၏နောက်သို့လိုက်လေ၏။ နေမန်သည်မိမိ
 ၏နောက်သို့လူတစ်ယောက်လိုက်လာသည်ကိုမြင်
 သောအခါ ထိုသူနှင့်တွေ့ဆုံရန်ရထားပေါ်မှ
 ဆင်း၍`အရေးကိစ္စတစ်စုံတစ်ရာရှိပါသလော"
 ဟုမေး၏။

22 ဂေဟာဇိက`မရှိပါ။ သို့ရာတွင်ကျွန်တော်၏သခင်က ယခုပင်ဖေရို မ်တောင်ကုန်းဒေသမှပရောဖက်နှစ်ပါးရောက်ရှိလာသဖြင့် သူတို့အတွက်ငွေသားသုံးထောင်နှင့်ဝတ်စုံနှစ်စုံကိုအရှင်ထံမှတောင်းခံ ရန် ကျွန်တော်အားစေလွှတ်လိုက်ပါသည်။" ဟုဖြေ၏။

23 နေမန်က`ကျေးဇူးပြု၍ငွေသားခြောက်ထောင်ယူပါလော့။" ဟုတိုက်တွန်းပြီးလျှင်ထိုငွေကိုအိတ်နှစ်လုံးတွင်ထည့်၍ ဝတ်စုံနှစ်စုံနှင့်အတူမိမိ၏အစေခံနှစ်ယောက်အားပေးအပ်ကာဂေဟာဇိ

ရှေ့မှထမ်းယူသွားစေ၏။- 24 သူတို့သည်ဧလိရဲ့နေထိုင်ရာတောင်ကုန်းသို့သောအခါ ဂေဟာဇိသည်အိတ်နှစ်လုံးကိုယူ၍အိမ်ထဲသို့သယ်ဆောင်သွားလေသည်။ ထိုနောက်နေမန်၏အစေခံများအားပြန်၍လွှတ်လိုက်၏။-

25 သူသည်အိမ်ထဲသို့ပြန်၍ဝင်လာသောအခါဧလိရဲ့က`အဘယ်သို့သွားနေပါသနည်း" ဟုမေး၏။

ဂေဟာဇိက`အရှင်၊ ကျွန်တော်အဘယ်ကိုမျှ မသွားပါ" ဟုပြန်ပြော၏။

26 သို့ရာတွင်ဧလိရဲ့က`သင်နှင့်တွေ့ဆုံရန်ထိုသူရထားပေါ်မှဆင်းရာအရပ်သို့ ငါ၏စိတ်ဝိညာဉ်သည်ရောက်ရှိခဲ့သည်မဟုတ်လော။ ဤအချိန်သည်ငွေ၊ အထည်၊ သံလွင်ဥယျာ ဉ်၊ စပျစ်ဥယျာ ဉ်၊ သိုး၊ နွား၊ အစေခံများကိုခံယူရန်အချိန်မဟုတ်။-

27 ယခုနေမန်၏ရောဂါသည်သင့်အပေါ်သို့သက် ရောက်၍

သင်နှင့်သင့်သားမြေးတို့၌ထားစဉ်စွဲ ကပ်နေလိမ့်မည်''
ဟုဆို၏။ ဂေဟာဇိထွက်သွား ချိန်၌ထိုရောဂါစွဲကပ်သဖြင့်
သူ၏ကိုယ်သည် မိုးပွင့်ကဲ့သို့ဖြူလျက်နေ၏။

6

ပုဆိန်ကိုပြန်လည်ရရှိခြင်း

1 ဇလိရုံ၏လက်အောက်ခံပရောဖက်တစ်စု
က''အကျွန်ုပ်တို့နေထိုင်သည့်အဆောင်သည်
အလွန်ပင်ကျဉ်းပါသည်။- 2 အဆောင်သစ်တစ်ဆောင်ဆောက်လုပ်နိုင်ရန်
အကျွန်ုပ်တို့သည်ယော်ဒန်မြစ်နားသို့သွား၍
သစ်ပင်ခုတ်လှဲပါရစေ'' ဟုအခွင့်တောင်းကြ၏။
ဇလိရုံက''ကောင်းပြီ'' ဟုဆို၏။

3 ပရောဖက်တစ်ပါးကဇလိရုံအား မိမိတို့နှင့်
အတူလိုက်ရန်တိုက်တွန်းသည့်အတိုင်း ဇလိရုံ
သည်သဘောတူသဖြင့်- 4 သူတို့သည်အတူတကွသွားကြလေသည်။
သူတို့သည်ယော်ဒန်မြစ်သို့ရောက်သောအခါ
အလုပ်ကိုစကြ၏။- 5 သူတို့အထဲမှလူတစ်ယောက်သည်သစ်ပင်
ကိုခုတ်လှဲနေစဉ် သူ၏ပုဆိန်သည်ရေထဲသို့
ကျသွား၏။ ထိုအခါသူသည်ဇလိရုံအား''အ
ရှင်၊ အကျွန်ုပ်အဘယ်သို့ပြုရပါမည်နည်း။
ထိုပုဆိန်သည်ငှားယူခဲ့သောပုဆိန်ဖြစ်ပါ၏''
ဟုဟစ်အော်၍ပြော၏။

6 ဇလိရုံက''ပုဆိန်အဘယ်မှာကျသနည်း'' ဟု မေးလျှင်

ထိုသူသည်ကျသည့်နေရာကိုပြ၏။ ဧလိရုံ
 သည်တုတ်တစ်ချောင်းကိုခွတ်၍ရေထဲသို့ပစ်
 ချကာ ပုဆိန်ကိုပေါလောပေါ်စေပြီးနောက်၊-
 7 “ထိုပုဆိန်ကိုဆယ်ယူလော့” ဟုဆို၏။ ထိုသူ
 သည်လည်းလက်ကိုဆန့်၍ပုဆိန်ကိုဆယ်ယူ
 လိုက်လေသည်။

ရှုရိတပ်မတော်အရေးရှုံးနိမ့်သွားခြင်း

8 ရှုရိဘုရင်သည်ကူသရေလပြည်နှင့်စစ်ဖြစ်
 နေချိန်၌ မိမိ၏တပ်မှူးများနှင့်တိုင်ပင်၍
 တပ်စခန်းချရန်နေရာကိုရွေးချယ်၏။-

9 သို့ရာတွင်ဧလိရုံကကူသရေလဘုရင်အား“ဤ
 မည်သောနေရာတွင်ရှုရိအမျိုးသားတို့သည်
 ခြံ ခိုတိုက်ခိုက်ရန်စောင့်လျက်နေကြပါသည်။
 သို့ ဖြစ်၍ထိုနေရာသို့မသွားပါနှင့်”
 ဟုလူလွတ်၍သတိပေးလေသည်။-

10 ထို့ကြောင့်ကူသရေလဘုရင်သည်ထိုအရပ်တွင်
 နေထိုင်သူတို့အား ကြိုတင်သတိပေး၍သတိ
 ဝိရိယနှင့်စောင့်နေစေ၏။ ဤသို့ဖြစ်ပျက်သည်
 မှာအကြိမ်ကြိမ်အဖန်ဖန်ပင်ဖြစ်သတည်း။

11 ရှုရိဘုရင်သည်လွန်စွာစိတ်ပူပန်သဖြင့်
 မိမိ၏ တပ်မှူးများကိုခေါ်၍“သင်တို့အနက်အဘယ်
 သူသည် ကူသရေလဘုရင်ဘက်သို့ပါနေသနည်း”
 ဟုမေးတော်မူ၏။

12 တပ်မှူးတစ်ယောက်က`အရှင်မင်းကြီး၊
 အဘယ် သူမျှမပါပါ။ ပရောဖက်လေိရှဲသည်အရှင်
 ၏အိမ်ခန်းတွင်တီးတိုးပြောသည့်စကားကို ပင်
 ကူသရေလဘုရင်အားသံတော်ဦးတင် ပါ၏။
 ဟုလျှောက်၏။

13 မင်းကြီးက`ထိုသူအဘယ်မှာရှိသည်ကို
 စုံစမ်းကြလော့။ သူ့အားငါဖမ်းဆီးမည်" ဟုမိန့်တော်မူ၏။
 မင်းကြီးသည်ဒေါသန်မြို့တွင်လေိရှဲရှိနေ
 ကြောင်း ကြားသိတော်မူသောအခါ-

14 မြင်းစီးသူရဲများ၊ စစ်ရထားများနှင့်စစ်သည်
 ဗိုလ်ခြေတို့ကိုထိုအရပ်သို့စေလွှတ်တော်မူ၏။
 သူတို့သည် ဤအချိန်၌ရောက်ရှိလာကာထို
 မြို့ကိုဝိုင်းရံထားကြ၏။- 15 နောက်တစ်နေ့နံနက်စောစော၌လေိရှဲ၏
 အစေခံသည်ထ၍အိမ်ပြင်သို့ထွက်လိုက်ရာ
 မြို့ကိုဝိုင်းရံထားသောရှူရိတပ်သားများနှင့်
 တကွမြင်းစီးသူရဲများ၊ စစ်ရထားများကို
 မြင်လေ၏။ သူသည်လေိရှဲထံသို့ပြန်လာပြီး
 လျှင်`ကျွန်တော်တို့ခက်ချေပြီ။ အဘယ်သို့ပြု
 ရကြပါမည်နည်း" ဟုဟစ်အော်၍ပြော၏။

16 လေိရှဲက`မစိုးရိမ်နှင့်။ ငါတို့ဘက်၌ရှိနေ
 သူတို့သည် သူတို့ဘက်၌ရှိနေသူတို့ထက် ပိုမိုများပြား၏။
 ဟုဆို၏။- 17 ထိုနောက်သူသည်`အို ထာဝရဘုရား၊
 ဤသူ၏ မျက်စိကိုဖွင့်တော်မူပါ" ဟုဆုတောင်းသည်

အတိုင်းထာဝရဘုရားသည်ထိုသူ၏မျက်စိ
 ကိုဖွင့်တော်မူသဖြင့် သူသည်ဇလိရုံ၏ပတ်
 လည်တောင်ကုန်းပေါ်၌ မီးမြင်းများနှင့်မီး
 စစ်ရထားများပြည့်နှက်လျက်နေသည်ကို မြင်လေ၏။

18 ရှုရိတပ်ချဉ်းကပ်လာသောအခါဇလိရုံက`အို
 ထာဝရဘုရား၊ ထိုသူတို့အားမျက်စိကွယ်
 စေတော်မူပါ။' ဟုဆိုတောင်းသည့်အတိုင်း
 ထာဝရဘုရားသည်ထိုသူတို့အားမျက်စိ
 ကွယ်စေတော်မူ၏။- 19 ထိုအခါဇလိရုံသည်သူတို့ထံသို့သွားပြီး
 လျှင်`သင်တို့လမ်းမှားနေကြသည်။ ဤမြို့သည်
 သင်တို့ရှာသောမြို့မဟုတ်။ ငါ့နောက်သို့လိုက်
 ခဲ့ကြလော့။ သင်တို့အလိုရှိသူထံသို့ငါပို့
 ဆောင်ပေးမည်။' ဟုဆို၏။ ထိုနောက်ထိုသူတို့
 အားရှုမာရိမြို့သို့ခေါ်ဆောင်သွားလေသည်။

20 သူတို့မြို့တွင်းသို့ဝင်ပြီးသည်နှင့်တစ်ပြိုင်နက်
 ဇလိရုံသည်`အို ထာဝရဘုရား၊ ဤသူတို့၏
 မျက်စိကိုဖွင့်တော်မူ၍တစ်ဖန်မြင်စေတော်
 မူပါ။' ဟုဆိုတောင်းသည့်အတိုင်းထာဝရ
 ဘုရားသည် သူတို့အားမျက်စိအလင်းကို ပြန်၍ပေးတော်မူသောအခါ
 သူတို့သည် ရှုမာရိမြို့တွင်းသို့ရောက်ရှိနေသည်ကို
 မြင်ရကြ၏။

21 ဣသရေလဘုရင်သည်ရှုရိအမျိုးသားတို့
 ကိုတွေ့သောအခါ ဇလိရုံအား`အရှင်၊ သူတို့

အားသတ်ရပါမည်လော။ သူတို့အားသတ်ရ
ပါမည်လော'' ဟုမေးတော်မူ၏။

22 ဇေလိရုံက''မသတ်ပါနှင့်။ တိုက်ပွဲတွင်ဖမ်းဆီးရ
မိသည့်စစ်သည်များကိုပင်လျှင်သတ်ရသည်မ
ဟုတ်ပါ။ သူတို့အားစားသောက်ဖွယ်ရာများကို
ကျွေးမွေး၍ သူတို့၏ဘုရင်ထံသို့ပြန်ခွင့်ပေး တော်မူပါ''
ဟုဆို၏။- 23 သို့ဖြစ်၍ကုသရေလဘုရင်သည်စားပွဲကြီး
ခင်းကျင်း၍ သူတို့အားစားသောက်စေပြီး
သောအခါ ရှုရိဘုရင်ထံသို့ပြန်စေတော်
မူ၏။ ထိုနေ့မှအစပြု၍ရှုရိအမျိုးသား
တို့သည် ကုသရေလပြည်ကိုတိုက်ခိုက်လုယက်
မှုမပြုဝံ့ကြတော့ချေ။

ရှုမာရိမြို့ကိုဝိုင်းရံထားခြင်း

24 ကာလအနည်းငယ်ကြာသောအခါရှုရိဘုရင်
ဗ ။ ဟာဒဒ်သည် ကုသရေလပြည်သို့မိမိ၏တပ်မ
တော်တစ်ခုလုံးနှင့်ချီတက်၍ရှုမာရိမြို့ကို
ဝိုင်းရံထားသဖြင့်၊- 25 မြည်းခေါင်းတစ်လုံးကိုငွေသားရှစ်ဆယ်ဖြင့်
လည်းကောင်း၊ ခိုချေး⁴ အစိတ်သားကိုငွေသားငါးခုဖြင့်လည်းကောင်း
ဝယ်ယူရသည့်တိုင်အောင်ထိုမြို့တွင်အစ ခေါင်းပါး၏။

26 ကုသရေလဘုရင်သည်မြို့ရိုးပေါ်တွင်လမ်းလျှောက်
သွားစဉ် အမျိုးသမီးတစ်ယောက်က''အရှင်မင်း

4 6:25 * ကြက်သွန်ရိုင်းအတွက်လူများအသုံးပြု
သောဝေါဟာရဖြစ်နိုင်သည်။

ကြီး၊ ကျွန်တော်မအားကယ်တော်မူပါ။ ဟုဟစ်
အော်လေသည်။

27 မင်းကြီးက `သင့်အားထာဝရဘုရားကယ်တော်
မမူလျှင် ငါအဘယ်သို့ကယ်နိုင်ပါမည်နည်း။
ငါ့မှာဂျုံဆန်သော်လည်းကောင်း၊ စပျစ်ရည်
သော်လည်းကောင်းရှိပါသလော။- 28 သင်၏အခက်အခဲကားအဘယ်သို့
ဟုမေးတော်မူ၏။

အမျိုးသမီးက `ဤမိန်းမသည်ယမန်နေ့က `သင်
၏သားကိုငါတို့ယနေ့စားကြပြီလျှင် နောက်
တစ်နေ့၌ငါ၏သားကိုစားကြပါမည်' ဟု
ကျွန်တော်မအားပြောပါ၏။- 29 သို့ဖြစ်၍ကျွန်တော်မ၏သားကိုချက်ပြုတ်
ကြပြီလျှင် နောက်တစ်နေ့၌ကျွန်တော်မက
သူ၏သားကိုစားရန်ပြောသောအခါ သူသည်
ကလေးကိုဝှက်ထားပါသည်။' ဟုလျှောက်၏။*

30 ဤအကြောင်းကိုကြားသောအခါမင်းကြီးသည်
ဝမ်းနည်းစိတ်ပျက်လျက် မိမိ၏အဝတ်တော်ကို
ဆုတ်သဖြင့် ထိုအဝတ်တော်အောက်တွင်ဝတ်ဆင်
ထားသောလျှော်တေကိုမြို့ရိုးအနီးရှိလူတို့
တွေ့မြင်ရကြလေသည်။- 31 မင်းကြီးက `ယနေ့နေမဝင်မီလေ့ရှိဦးခေါင်း
မပြတ်လျှင် ထာဝရဘုရားသည်ငါ့အားအဆုံး
စီရင်တော်မူပါစေသော' ဟုကျိန်ဆိုတော်မူ

* 6:29 တရား၊ ၂၈:၅၇။ မြည်၊ ၄:၁၀။

ပြီးနောက်- 32 ဧလိရဲ့အားဖမ်းဆီးရန်လူတစ်ယောက်ကို
စေလွှတ်တော်မူ၏။

ဤအတောအတွင်း၌ဧလိရဲ့သည်မိမိထံသို့
အလည်အပတ်လာသောအမျိုးသားအကြီး
အကဲများနှင့်အတူ မိမိ၏အိမ်တွင်ရှိလေ
သည်။ မင်းကြီး၏စေတမန်မရောက်လာမီ
ဧလိရဲ့က ထိုအကြီးအကဲတို့အား`လူသတ်
သမားသည် ငါ့အားသတ်ရန်လူတစ်ယောက်
ကိုစေလွှတ်လေပြီ။ သို့ဖြစ်၍ထိုသူရောက်လာ
သောအခါတံခါးကိုပိတ်ထားကြလော့။

အားအထဲသို့ဝင်ခွင့်မပြုကြနှင့်။ သူ
ကိုယ်တိုင်ပင်လျှင်သူ၏နောက်မှလိုက်လာ လိမ့်မည်'
ဟုပြော၏။- 33 သူပြောသောစကားမဆုံးမီပင်မင်းကြီး
သည်ရောက်ရှိလာလျက်`ဤဘေးဒုက္ခနှင့်ငါ
တို့အားတွေ့ကြုံစေသူမှာ ထာဝရဘုရားပင်
ဖြစ်ပါသည်တကား။ ငါသည်ကိုယ်တော်ကူမ
တော်မူမည်ကို အဘယ်ကြောင့်ဆက်လက်စောင့်
မျှော်နေရပါမည်နည်း' ဟုဆို၏။

7

1 ဧလိရဲ့က`ထာဝရဘုရားမိန့်တော်မူသော
စကားကိုနားထောင်တော်မူပါ။ နက်ဖြန်ဤ
အချိန်ရောက်သော် ရှုမာရီမြို့ဈေးထဲတွင်
အကောင်းဆုံးဂျုံဆန်ဆယ်ပေါင် သို့မဟုတ်

မုရောဆန်ပေါင်နှစ်ဆယ်ကိုငွေသားတစ်ကျပ်
ဖြင့်ဝယ်ယူနိုင်လိမ့်မည်" ဟုပြန်လည်လျှောက် ထား၏။

2 မင်းကြီး၏သက်တော်စောင့်အဖြစ်ဖြင့် လိုက်ပါ
လာသည့်တပ်မှူးက "အကယ်၍ထာဝရဘုရား
ကိုယ်တော်တိုင်ပင်လျှင်မိုးကိုချက်ချင်းရွာစေ
ကာမူ ဤသို့ဖြစ်နိုင်လိမ့်မည်မဟုတ်" ဟုပြော၏။
ဇေလိရုံက "သင်သည်ဤသို့ဖြစ်ပျက်သည်ကို
တွေ့မြင်ရမည်ဖြစ်သော်လည်း စားရလိမ့်မည် မဟုတ်"
ဟုပြန်ပြောလေ၏။

ရှုရိတပ်မတော်ထွက်ခွာသွားခြင်း

3 အရေပြားရောဂါစွဲကပ်သူလူလေးယောက်တို့
သည် မြို့တံခါးပြင်တွင်ထိုင်လျက် "ငါတို့သည်
မသေမချင်းဤအရပ်တွင်အဘယ်ကြောင့်
စောင့်နေရကြမည်နည်း။- 4 မြို့ထဲသို့ဝင်လျှင်ငါတို့အစာငတ်၍သေရ
မည်။ ဤအရပ်တွင်နေလျှင်လည်းသေရကြမည်။
ထို့ကြောင့်ရှုရိတပ်စခန်းသို့ငါတို့သွားကြ
ကုန်အံ့။ သူတို့ထားလျှင်ရှင်ရမည်။ သတ်လျှင်
သေရမည်" ဟုအချင်းချင်းပြောဆိုကြ၏။-

5 ထိုနောက်သူတို့သည်မှောင်စပြုချိန်၌ရှုရိတပ်
စခန်းသို့သွားကြ၏။ သို့ရာတွင်ထိုအရပ်သို့
ရောက်သောအခါ လူတစ်စုံတစ်ယောက်ကိုမျှ
မတွေ့ရကြ။- 6 ထာဝရဘုရားသည်ရှုရိအမျိုးသားတို့
အားမြင်းစီးသူရဲများ၊ စစ်ရထားများဖြင့်

တပ်မတော်ကြီးချီတက်လာသောအသံကို
 ကြားစေတော်မူသဖြင့် ရှုရုံအမျိုးသားတို့
 က`ငါတို့ကိုတိုက်ခိုက်ရန်ကူသရေလဘုရင်
 သည် ဟိ တု တံဘုရင်နှင့်အီဂျစ်ဘုရင်တို့ကိုစစ်
 ကူတောင်းလေပြီ။' ဟုအချင်းချင်းပြောဆို
 ကြ၏။- 7 သို့ဖြစ်၍ ထိုညဦး၌သူတို့သည်မိမိတို့၏
 တံများ၊ မြင်းများနှင့်မြည်းတို့ကိုစွန့်ကာ အ
 သက်ဘေးမှလွတ်ရန်ထွက်ပြေးကြကုန်၏။ သူ
 တို့၏တပ်စခန်းကိုမူရှိမြဲအတိုင်းထားခဲ့ ကြ၏။

8 ထိုသူလေးယောက်တို့သည်တပ်စခန်းအစပ်
 သို့ရောက်သောအခါ တံတစ်ခုကိုဝင်၍ထို
 တံတွင်ရှိသောအစားအစာများကိုစား သောက်ကြ၏။
 ထိုနောက်မိမိတို့တွေ့ရှိသည့် ရွှေ၊ ငွေ၊
 အဝတ်အစားများကိုယူ၍ထွက်သွား ပြီးလျှင်
 ထိုပစ္စည်းများကိုငှက်ထားကြ၏။ သူ
 တို့သည်နောက်တစ်ဖန်ပြန်လာ၍ အခြားတံ
 တစ်ခုသို့ဝင်ကာရှေးနည်းတူပြုကြပြန်၏။-

9 သို့ရာတွင်သူတို့က`ငါတို့၍သို့ပြုနေကြ
 ရန်မသင့်။ ငါတို့မှာသတင်းကောင်းရှိသည်
 ဖြစ်၍ ထိုသတင်းကိုမျှသိပ်မထားသင့်ကြ။
 အကယ်၍ငါတို့သည်ထိုသတင်းကိုမိုး
 လင်းချိန်တိုင်အောင်မပြောဘဲနေလျှင် ကေန်
 မုချအပြစ်ဒဏ်သင့်ရကြပေမည်။ သို့ဖြစ်

၍ယခုပင်မင်းကြီး၏မူးမတ်တို့ထံသွား
 ရောက်ပြောကြားကုန်အံ့" ဟုအချင်းချင်း
 ပြောဆိုကြ၏။- 10 ထိုနောက်သူတို့သည်ရှုရိတပ်စခန်းမှထွက်
 ခွာ၍မြို့သို့သွားပြီးလျှင် မြို့တံခါးရှိအစောင့်
 တပ်သားတို့အား "ငါတို့သည်ရှုရိတပ်စခန်း
 သို့သွားရောက်ရာလူတစ်စုံတစ်ယောက်ကိုမျှ
 မမြင်ခဲ့ပါ။ လူသံကိုလည်းမကြားခဲ့ပါ။
 မြင်းများနှင့်မြည်းများသည်ချည်လျက်ပင်
 ရှိပါသည်။ တဲများမှာလည်းရှုရိအမျိုးသား
 တို့ထားခဲ့သည့်အတိုင်းပင်ရှိနေပါသည်" ဟု
 အော်ဟစ်၍ပြောကြားကြ၏။

11 တံခါးစောင့်တို့သည်ထိုသတင်းကိုကြေညာ
 ၍ နန်းတော်သို့သတင်းရောက်ရှိသွား၏။-
 12 ထိုအချိန်၌မိုးမလင်းသေးသော်လည်း
 မင်းကြီး သည်အိပ်ယာမှထ၍မူးမတ်တို့အား "ရှုရိ
 အမျိုးသားတို့၏ပရိယာယ်ကိုငါပြောမည်။
 ဤမြို့တွင်ငါတို့အစာငတ်လျက်နေကြ
 ကြောင်းသိသဖြင့်သူတို့သည် မိမိတို့တပ်
 စခန်းမှထွက်ခွာ၍တပ်ပုန်းချထားလေပြီ။
 မြို့ပြင်သို့ငါတို့ထွက်၍အစားအစာရှာဖွေ ကြသောအခါမှ
 ငါတို့အားလက်ရဖမ်းဆီး ကာမြို့ကိုသိမ်းယူကြလိမ့်မည်"
 ဟုဆို၏။

13 အမတ်တစ်ဦးက "ဤမြို့ရှိလူတို့သည်သေ

ဆုံးသွားကြသူတို့နည်းတူသေရကြမည်
 ဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်၍အဖြစ်မှန်ကိုသိရှိ
 နိုင်ရန် အကျွန်ုပ်တို့တွင်ကျန်ရှိနေသေးသော
 မြင်းငါးကောင်နှင့်လူအချို့ကိုစေလွှတ် တော်မူပါ။"
 ဟုလျှောက်၏။- 14 ထို့နောက်သူတို့သည်လူအချို့ကိုရွေးချယ်
 ကြ၏။ မင်းကြီးသည်ထိုသူတို့အားရှုရိတပ်
 မတော်၏ဖြစ်ရပ်ကို စုံစမ်းရန်စစ်ရထားနှစ်
 စီးနှင့်စေလွှတ်တော်မူ၏။- 15 သူတို့သည်ယော်ဒန်မြစ်တိုင်အောင်သွားရ
 ကြရာ ရှုရိအမျိုးသားတို့ထွက်ပြေးစဉ်အခါ
 က စွန့်ထားခဲ့သည့်အဝတ်အစားများနှင့်လက်
 နက်ပစ္စည်းများကို လမ်းတစ်လျှောက်လုံးတွင်တွေ့
 မြင်ရကြ၏။ ထိုနောက်သူတို့သည်မင်းကြီး
 ထံပြန်၍အစီရင်ခံကြ၏။- 16 ရှုမာရိမြို့သားတို့သည်ပြေး၍ထွက်လာပြီး
 လျှင် ရှုရိတပ်စခန်းကိုလုယက်ကြကုန်၏။ ထို့
 နောက်ထာဝရဘုရားမိန့်တော်မူခဲ့သည်အတိုင်း
 အကောင်းဆုံးဂျုံဆန်ဆယ်ပေါင်သို့မဟုတ်
 မုယောဆန်ပေါင်နှစ်ဆယ်ကို ငွေသားတစ်ကျပ်
 ဖြင့်ရောင်းချကြလေသည်။

17 မင်းကြီး၏သက်တော်စောင့်အဖြစ်ဆောင်ရွက်
 ခဲ့သူတပ်မှူးသည် ထိုအချိန်၌မြို့တံခါး
 အစောင့်တပ်ကိုကြီးကြပ်အုပ်ချုပ်နေစဉ်
 လူတို့တိုးကြိတ်ထွက်ဝင်ရာတွင် သူ့အားနင်း
 မိကြသဖြင့်သေလေ၏။ လေိရှုံအားတွေ့ဆုံ

ရန်မင်းကြီးလာရောက်စဉ်အခါက ဧလိရှဲ
ကြိုတင်ဟောကြားခဲ့သည်အတိုင်းဖြစ်ပျက် လေသည်။-

18 ဧလိရှဲက "နောက်တစ်နေ့ကျိအချိန်ရောက်
လျှင် ရှုမာရိမြို့ ဈေးထဲတွင်အကောင်းဆုံး
ဂျုံဆန်ဆယ်ပေါင် သို့မဟုတ်မုယောဆန်ပေါင်
နှစ်ဆယ်ကိုငွေသားတစ်ကျပ်နှင့်ရောင်းချ ကြလိမ့်မည်"။
ဟုမင်းကြီးအားလျှောက်ထား သောအခါ။-

19 ထိုတပ်မှူးက "ထာဝရဘုရားကိုယ်တော်တိုင်ပင်
မိုးကိုချက်ချင်းရွာစေကာမူကျိသို့ဖြစ်နိုင်
လိမ့်မည်မဟုတ်ပါ။" ဟုပြောကြားခဲ့လေသည်။
ထိုအခါဧလိရှဲက "သင်သည်ကျိသို့ဖြစ်ပျက်
သည်ကိုတွေ့မြင်ရမည်ဖြစ်သော်လည်းစားရ
လိမ့်မည်မဟုတ်" ဟုဆိုခဲ့၏။- 20 ဧလိရှဲပြောကြားခဲ့သည့်အတိုင်းပင်တပ်
မှူးသည် မြို့တံခါးဝတွင်လူတို့နင်းမိကြ
သဖြင့်သေလေသတည်း။

8

ရှုနင်မြို့သူပြန်လာခြင်း

1 ဧလိရှဲသည် မိမိအသက်ပြန်၍ရှင်စေခဲ့
သည့်ကလေး၏မိခင်၊ ရှုနင်မြို့သူအား "ထာဝရ
ဘုရားသည်ခုနစ်နှစ်တိုင်တိုင်တစ်ပြည်လုံးတွင်
အစာငတ်မွတ်ခေါင်းပါးခြင်းဘေးဆိုက်ရောက်
စေတော်မူလိမ့်မည်။" သို့ဖြစ်၍ သင်သည်သင်၏
မိသားစုနှင့်အတူ အရပ်တစ်ပါးသို့ပြောင်း

ရွှေ့နေထိုင်ပါလော့။" ဟုပြောကြားခဲ့၏။-

☆ 2 ထိုအမျိုးသမီးသည်လေ့ရှိညွှန်ကြားသည့် အတိုင်း မိမိ၏မိသားစုနှင့်အတူဖိလိ တု တံပြည် သို့သွားရောက်၍ခုနစ်နှစ်တိုင်တိုင်နေထိုင်လေ သည်။

3 ခုနစ်နှစ်စေ့သောအခါသူသည်ကုသရေလ ပြည်သို့ပြန်လာပြီးလျှင် မင်းကြီးထံသို့သွား ၍မိမိ၏အိမ်နှင့်မြေကိုပြန်လည်ပေးသနား

တော်မူရန်လျှောက်ထား၏။- 4 ထိုအချိန်၌မင်းကြီးသည်လေ့ရှိ၏အစေခံ ဂေဟာဇိနှင့်ဆွေးနွေးဆဲဖြစ်၏။ မင်းကြီးသည်

လေ့ရှိပြခဲ့သည့်နိမိတ်လ ကု ခဏာများအ ကြောင်းကိုကြားသိလို၏။- 5 သို့ဖြစ်၍ဂေဟာဇိသည်သေသူအား

အဘယ်သို့ လေ့ရှိရှင်ပြန်စေကြောင်းကိုသံတော်ဦးတင် လျက်နေ၏။ ထိုအချိန်၌ရှုနင်မြို့သူသည်ရောက်

ရှိလာ၍ မင်းကြီးအားအသနားခံခြင်းဖြစ်၏။ ဂေဟာဇိကမင်းကြီးအား`အရှင်မင်းကြီး၊

လေ့ရှိအသက်ရှင်ပြန်စေသောသူငယ်နှင့် မိခင်မှာဤသူတို့ပင်ဖြစ်ကြပါ၏" ဟု လျှောက်၏။-

6 မင်းကြီးကဂေဟာဇိ၏စကားမှန်မမှန် ကိုမေးမြန်းတော်မူသောအခါ အမျိုးသမီး

က`မှန်ပါသည်" ဟုလျှောက်၏။ သို့ဖြစ်၍မင်း ကြီးသည်အမတ်တစ်ယောက်ကိုခေါ်၍`ဤ

အမျိုးသမီးအဝေးသို့ရောက်ရှိနေခဲ့သည့်

☆ 8:1 ၄ရာ၊ ၄:၈-၃၇။

ခုနစ်နှစ်အတွင်း သူ၏လယ်များမှထွက်သည့် အသီးအနှံတန်ဖိုးအပါအဝင်သူပိုင် ဆိုင်ခဲသမျှကိုသူ့အားပြန်၍ပေးစေ'' ဟုအမိန့်ပေးတော်မူ၏။

ဧလိရဲ့နှင့်ရှုရိဘုရင်ဗ်ဟာဒဒ်

7 ရှုရိဘုရင်ဗ် ဟာဒဒ်နာမကျန်းရှိတော်မူ ချိန်၌ ဧလိရဲ့သည်ဒမာသက်မြို့သို့ရောက် ရှိလာ၏။ ဧလိရဲ့ရောက်ရှိနေကြောင်းမင်း

ကြီးကြားသိတော်မူသောအခါ- 8 အမတ်တစ်ဦးဖြစ်သောဟာဇလအား လက်ဆောင်ယူပြီးလျှင် ပရောဖက်ထံသို့ သွား၍မိမိသည်ပြန်လည်ကျန်းမာလာ မည်မလာမည်ကိုထာဝရဘုရားအား မေးမြန်းလျှောက်စေရန်စေလွှတ်တော်

9 ထို့ကြောင့်ဟာဇလသည်ဒမာသက်မြို့မှ ထွက်သော အဖိုးတန်ပစ္စည်းတို့ကိုကုလား အုတ်လေးဆယ်ဖြင့်တင်၍ ဧလိရဲ့ထံသို့ သွားပြီးနောက်'' အရှင်၏အစေခံဗ် ဟာဒဒ် မင်းက မိမိပြန်လည်ကျန်းမာလာမည် မလာမည်ကိုအရှင်ထံစုံစမ်းမေးမြန်းရန် အကျွန်ုပ်အားစေလွှတ်လိုက်ပါသည်'' ဟု လျှောက်၏။

10 ဧလိရဲ့က'' မင်းကြီးသည်ကွယ်လွန်မည်ဖြစ် ကြောင်း ငါ့အားထာဝရဘုရားဖော်ပြတော် မူပြီ။ သို့ရာတွင်သူသည်ပြန်လည်ကျန်းမာ လာလိမ့်မည်ဟုသူ့အားပြောကြားလော့'' ဟုဆို၏။-

11 ထိုနောက်ဧလိရဲ့သည်ဟာဇလအားအနေ

ခက်စေသည့်တိုင်အောင် ထိတ်လန့်သည့်အမှု
အရာဖြင့်စိုက်၍ကြည့်ပြီးလျှင်ငိုလေ၏။-

12 ဟာဇလက`အရှင်၊ အဘယ်ကြောင့်ငိုပါ သနည်း`
ဟုမေး၏။

လေိရှဲက`ဣသရေလအမျိုးသားတို့အား
သင်ပြုမည့်ကြမ်းကြုတ်ဆိုးယုတ်သည့်အမှု
တို့ကို ငါသိမြင်သောကြောင့်ဖြစ်၏။ သင်သည်
သူတို့၏ရဲတိုက်များကိုမီးရှို့ကာ အဖိုးတန်
လူငယ်လူရွယ်တို့ကိုသတ်ဖြတ်လိမ့်မည်။
ကလေးသူငယ်တို့ကိုဆောင့်၍သတ်ပြီးလျှင်
ကိုယ်ဝန်ဆောင်အမျိုးသမီးတို့၏ဝမ်းကို ခွဲလိမ့်မည်`
ဟုဆို၏။

13 ဟာဇလက`အကျွန်ုပ်သည်မရေရာသူ
တစ်ဦးဖြစ်ပါသည်။ အဘယ်သို့လျှင်ဤ
မျှတန်ခိုးကြီးနိုင်ပါမည်နည်း` ဟုမေး၏။

လေိရှဲက`သင်သည်ရှုရိပြည်ကိုစိုးစံရလိမ့်
မည်ဖြစ်ကြောင်း ငါ့အားထာဝရဘုရားဖော်ပြ
တော်မူလေပြီ` ဟုဆို၏။*

14 ဟာဇလသည်ဗ ် ဟာဒဒ်ထံသို့ပြန်ရောက်သော
အခါ မင်းကြီးက`လေိရှဲအဘယ်သို့အမိန့် ရှိသနည်း`
ဟုမေးတော်မူလျှင်

* 8:13 ၃ရာ၊ ၁၉:၁၅။

“အရှင်ပြန်လည်ကျန်းမာလာလိမ့်မည်ဟု
 ပြောပါသည်” ဟုလျှောက်၏။- 15 သို့ရာတွင်နောက်တစ်နေ့၌ဟာဇလေ
 စောင်တစ်ထည်ကိုရေဆွတ်ပြီးလျှင်မင်းကြီး
 ၏မျက်နှာကိုဖုံးအုပ်၍သတ်လေ၏။
 ထိုနောက်ဟာဇလေသည် ့ ဟာဒဒ်၏အရိုက်
 အရာကိုဆက်ခံ၍နန်းတက်လေ၏။

ယုဒဘုရင်ယဟောရံ
 (၆ရာ၊ ၂၁:၁-၂၀)

16-17 က္လသရေလဘုရင်အာဟပ်၏သားတော်ယောရံ
 ၏နန်းစံငါးနှစ်မြောက်၌ ယောရှုဖတ်၏သားတော်
 ယဟောရံသည်အသက်သုံးဆယ့်နှစ်နှစ်ရှိသော
 အခါ ယုဒပြည်ဘုရင်အဖြစ်နန်းတက်၏။ သူ
 သည်ယေရုရှလင်မြို့တွင်ရှစ်နှစ်မျှနန်းစံရ၏။-
 18 သူ၏မိဖုရားမှာအာဟပ်၏သမီးဖြစ်သဖြင့်
 မင်းကြီးသည်အာဟပ်မင်းမျိုးတို့ကဲ့သို့
 က္လသ ရေလဘုရင်များ၏ဒုစရိုက်လမ်းစဉ်ကို
 လိုက်လျှောက်လေသည်။ သူသည်ထာဝရဘုရား
 အားပြစ်မှား၏။- 19 သို့သော်လည်းထာဝရဘုရားသည်
 ဒါဝိ ဒ်အား“သင် ၏သားမြေးတို့ကိုထာဝ
 စဉ်အုပ်စိုးစေမည်” ဟု ပြုခဲ့သည့်ကတိတော်ကိုထောက်၍
 ယုဒပြည် ကိုဖျက်ဆီးရန်အလိုတော်မရှိချေ။*

* 8:19 ၃ရာ၊ ၁၁:၃၆။

20 ယဟောရံနန်းစံနေချိန်၌ဒေဒံပြည်သည် ယုဒ
 ပြည်ကိုပုန်ကန်၍လွတ်လပ်သောနိုင်ငံဖြစ်လာ
 လေသည်။-☆ 21 သို့ဖြစ်၍ယဟောရံသည်မိမိ၏စစ်ရထား
 အလုံးအရင်းနှင့် ဇာကုရမြို့သို့ချီတက်တော်
 မူရာထိုအရပ်တွင် ဒေဒံတပ်မတော်၏ဝိုင်းရံ
 ခြင်းကိုခံရလေသည်။ မင်းကြီးနှင့်စစ်ရထား
 မှူးတို့သည် ယင်းသို့ဝိုင်းရံမှုကိုချိုးဖောက်လွတ်
 မြောက်သွားကြ၏။ သူ၏စစ်သည်တော်တို့သည်
 မိမိတို့နေရပ်သို့ကစ ဌ်ကရဲထွက်ပြေး ကြကုန်၏။-
 22 ထိုအခါမှအစပြု၍ယခုတိုင်ဒေဒံပြည်
 သည် ယုဒဩဇာခံမဟုတ်တော့ဘဲလွတ်လပ်
 သောနိုင်ငံဖြစ်လာလေသည်။ ထိုအချိန်ကာလ
 ၌လိဗနမြို့သည်လည်းပုန်ကန်လေ၏။

23 ယဟောရံလုပ်ဆောင်ခဲ့သည့်အခြားအမှု
 အရာရှိသမျှတို့ကို ယုဒရာဇဝင်တွင်ရေး ထားသတည်း။-

24 ယဟောရံကွယ်လွန်သောအခါသူ့ကိုဒါဝိ ဒ်
 မြို့ရှိသင်္ချိုင်းတော်တွင်သင်္ဂြိုဟ်ကြ၏။ ထိုနောက်
 သားတော်အာခဇိသည် ခမည်းတော်၏အရိုက်
 အရာကိုဆက်ခံ၍နန်းတက်လေသည်။

ယုဒဘုရင်အာခဇိ
 (၆ရာ၊ ၂၂:၁-၆)

☆ 8:20 က၊ ၂၇:၄၀။

25 အာဟပ်၏သားတော်၊ က္လသရေလဘုရင်ယောရုံ
 ၎င်း၏နန်းစံတစ်ဆယ့်နှစ်နှစ်မြောက်၌ ယုဒပြည်
 ဘုရင်အဖြစ်ယဟောရုံ၏သားအသက်နှစ်
 ဆယ့်နှစ်နှစ်ရှိအာခဇိနန်းတက်၏။- 26 သူသည်ယေရုရှလင်မြို့တွင်တစ်နှစ်
 စိုးရ၏။ သူ၏မယ်တော်မှာက္လသရေလဘုရင်
 သြမရီ၏မြေးအာသလိဖြစ်၏။- 27 အာခဇိသည်အာဟပ်မင်းနှင့်အိမ်ထောင်
 အရဆွေမျိုးတော်စပ်သဖြင့် အာဟပ်မင်းအိမ်
 ထောင်စုနည်းတူထားဝရဘုရားအားပြစ်မှား လေသည်။

28 က္လသရေလဘုရင်ယောရုံနှင့်ရှုရိဘုရင်
 ဟာဇေလတို့စစ်ဖြစ်ကြသောအခါ အာခဇိ
 ကယောရုံ၏ဘက်မှဝင်၍တိုက်ခိုက်လေသည်။
 ဂိလဒ်ပြည်ရာမုတ်မြို့တွင် တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားရာ
 ယောရုံသည်ဒဏ်ရာများရရှိသဖြင့်၊-

29 အနာကိုက္လသရန်ယေဇရေလမြို့သို့ပြန်
 လေ၏။ အာခဇိသည်လည်းသူ့ကိုကြည့်ရှုရန်
 ထိုမြို့သို့သွားလေ၏။

9

ယေဟုအားက္လသရေလဘုရင်အဖြစ် ဘိသိက်ပေးခြင်း
 1 ဤအတောအတွင်း၌ပရောဖက်ဇေလိရှိ
 သည် လူငယ်ပရောဖက်တစ်ပါးကိုခေါ်၍ သင်
 သည်ရာမုတ်မြို့သို့သွားရန်အသင့်ပြင်လော့။
 ဤသံလွင်ဆီဘူးကိုလည်းယူသွားလော့။ ထို
 မြို့သို့ရောက်သောအခါ၊- 2 နိမ့်ရှိ၏မြေး၊

ယေဟောရှုဖတ်၏သားယေဟု ကိုရှုလော့။
သူ့ကိုအဖော်များရှိရာမှဝေး ရာဆိတ်ကွယ်သည့်အခန်းသို့ခေါ်ပြီးလျှင်၊-

3 ဤဆီကိုသူ၏ဦးခေါင်းပေါ်တွင်လောင်း၍
ထာဝရဘုရားက`ငါသည်သင့်အားဣသရေ
လဘုရင်အဖြစ်ဘိသိက်ပေး၏' ဟုမိန့်တော်
မူကြောင်းဆင့်ဆိုလော့'' ဟုမှာကြားလိုက်၏။

4 သို့ဖြစ်၍ပရောဖက်ငယ်သည်ရာမုတ်မြို့ သို့သွားရာ၊-
5 ထိုအရပ်တွင်တပ်မူးများတိုင်ပင်နေကြသည်
ကိုတွေ့လျှင်`တပ်မူးမင်း၊ အကျွန်ုပ်သည်အရှင်
အတွက်သတင်းယူဆောင်လာပါသည်'' ဟု ဆို၏။

ယေဟုက`ငါတို့အနက်မည်သူ့အတွက်နည်း''
ဟုမေး၏။

ထိုအခါပရောဖက်ငယ်က`အရှင်အတွက် ဖြစ်ပါသည်''
ဟုဆို၏။- 6 ထိုနောက်သူတို့နှစ်ယောက်သည်အိမ်ထဲသို့ဝင်
သွားပြီးလျှင် လူငယ်ပရောဖက်သည်ယေဟု
၏ဦးခေါင်းပေါ်သို့သံလွင်ဆီကိုသွန်းလောင်း

ကာ`ဣသရေလအမျိုးသားတို့၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားက`ငါသည်
ဣသရေလဘုရင်အဖြစ်ဘိသိက်ပေး၏။-

☆ 7 ငါ၏ပရောဖက်များနှင့်အခြားအစေခံ
များကိုသတ်သည့်အပြစ်အတွက် ယေဇဗေလ
အားငါဒဏ်ခတ်နိုင်ရန်သင်သည် အာဟပ်၏
သား၊ သင့်အရှင်ဘုရင်မင်းအားလုပ်ကြံရမည်။-

☆ 9:6 ၃ရာ၊ ၁၉:၁၆။

8 အာဟပ်၏မိသားစုနှင့်သူ၏မြေးအပေါင်း တို့သည်သေရကြမည်။ သူ၏မိသားစုမှ ယောက်ျားမှန်သမျှကိုကြီးငယ်မရွေးငါ ပယ်ရှားမည်။-

9 ဣသရေလဘုရင်ယေရောဗော င်နှင့်ဗာရှာတို့ ၏အိမ်ထောင်စုတို့ကို ငါစီရင်ခဲ့သည့်နည်းတူ အာဟပ်၏အိမ်ထောင်စုကိုလည်းငါစီရင်မည်။-

10 ယေဇဗေလ၏အလောင်းကိုသဂြိုဟ်ရလိမ့် မည်မဟုတ်။ သူ၏အလောင်းသည်ယေဇရေလ အရပ်တွင် ခွေးစာဖြစ်လိမ့်မည်' ဟုမိန့်တော် မူ၏' ဟုဆင့်ဆို၏။ ထိုနောက်ပရောဖက်ငယ် သည်အခန်းထဲမှထွက်ပြေးလေ၏။*

11 ယေဟုသည်မိမိ၏အဖော်တပ်မှူးများထံ သို့ပြန်လာသောအခါ ထိုသူတို့က`အစစ အရာရာအဆင်ပြေပါ၏လော။ ထိုသူရူး သည်အဘယ်ကိစ္စနှင့်သင့်ထံသို့လာပါ သနည်း' ဟုမေးကြ၏။

ယေဟုက`သူ၏ကိစ္စကိုသင်တို့သိပါ၏' ဟု ဖြေ၏။

12 ထိုသူတို့က`ငါတို့မသိပါ။ သူပြောသည့် စကားကိုငါတို့သိပါရစေ' ဟုဆိုကြ၏။

ယေဟုက`ထိုသူသည်ငါ့အား`သင့်ကိုဣသ ရေလဘုရင်အဖြစ် ထာဝရဘုရားဘိသိက် ပေးတော်မူပြီ' ဟုပြောပါသည်' ဟူ၍ပြန် ပြောလေ၏။

* 9:10 ၃ရာ၊ ၂၁:၂၃။

13 ချက်ချင်းပင်ယေဟု၏အဖော်ဗိုလ်မှူးတို့သည်
 လှေကားထိပ်ပေါ်တွင်ယေဟုနှင်းရန် မိမိတို့၏
 ဝတ်လုံများကိုဖြန့်ခင်းပြီးလျှင်တံပိုးခရာ
 မှုတ်၍ “ယေဟုသည်ဘုရင်ဖြစ်တော်မူ၏” ဟု
 ကြွေးကြော်ကြ၏။

ဣသရေလဘုရင်ယောရ်လုပ်ကြံခံရခြင်း

14-15 ထိုနောက်ယေဟုသည်ယောရ်မင်းအားလုပ် ကြံရန်
 လျှို့ဝှက်ကြံစည်လေသည်။ ထိုအခါ မင်းကြီးသည်
 ရှုရီဘုရင်ဟာဇေလနှင့်ရာ မုတ်မြို့တွင်တိုက်ပွဲဖြစ်ရာမှ
 ရရှိခဲ့သည့် ဒဏ်ရာများကိုကုသရန်ယေဇရေလမြို့
 သို့သွားနှင့်ပြီ။ သို့ဖြစ်၍ယေဟုကမိမိ
 ၏အဖော်တပ်မှူးတို့အား “သင်တို့သည်ငါ
 ၏ဘက်တော်သားများဖြစ်ပါလျှင် ယေဇ
 ရေလမြို့သားတို့အားကြိုတင်သတိပေး
 ရန်မည်သူတစ်စုံတစ်ယောက်မျှရာမုတ်မြို့
 မှမထွက်ပါစေနှင့်” ဟုဆို၏။- 16 ထိုနောက်သူသည်မိမိ၏စစ်ရထားပေါ်
 တက်၍ ယေဇရေလမြို့သို့ထွက်ခွာသွားလေ
 သည်။ ယောရ်၏ဒဏ်ရာများမပျောက်သေး
 သဖြင့် ယုဒဘုရင်အာခဇိသည်သူထံသို့
 လာရောက်လည်ပတ်လျက်ရှိ၏။

17 ယေဇရေလမြို့မျှော်စင်ပေါ်တွင်တာဝန်ကျ
 သောကင်းစောင့်သည် ယေဟုနှင့်သူ၏လူစု
 တို့ချဉ်းကပ်လာနေသည်ကိုမြင်လျှင် “မြင်း

စီးသူလူ့အချို့လာနေသည်ကိုမြင်ပါသည်။
ဟုဟစ်အော်၏။

ယောရုံက`ထိုသူတို့သည်မိတ်ဆွေများသို့
မဟုတ်ရန်သူများဖြစ်သည်ကို သိရှိနိုင်ရန်
မြင်းစီးသူရဲတစ်ယောက်ကိုစေလွှတ်စုံစမ်း လော့`
ဟုအမိန့်ပေးတော်မူ၏။

18 မင်းကြီး၏စေတမန်သည်ယေဟုထံရောက်
၍`အရှင်သည်မိတ်ဆွေအနေဖြင့်လာပါ
သလောဟုမင်းကြီးကစုံစမ်းခိုင်းပါ သည်` ဟုမေး၏။

ယေ ဟုက`ဤကိစ္စသည်သင်နှင့်မ သက်ဆိုင်။ ငါ့
နောက်မှလိုက်လော့` ဟုဆို၏။

ထိုစေတမန်သည်ယေဟုထံသို့ရောက်ရှိသွား
သော်လည်း ပြန်မလာဘဲနေသည်ကိုမျှော်စင်
ပေါ်ရှိကင်းစောင့်ကအစီရင်ခံသောအခါ-

19 မင်းကြီးသည်အခြားစေတမန်တစ်ယောက်
ကိုလွှတ်ပြန်၏။ သူသည်လည်းရှေးနည်းတူ
ယေဟုအားမေး၏။ ယေဟုက`ဤကိစ္စသည်
သင်နှင့်မသက်ဆိုင်။ ငါ့နောက်မှလိုက်လော့`
ဟုဆိုပြန်၏။

20 ထိုစေတမန်သည်ယေဟုတို့လူစုထံသို့
ရောက်ရှိသွားသော်လည်း ပြန်မလာဘဲနေ
သည်ကိုကင်းစောင့်သည်နောက်တစ်ကြိမ်အစီ
ရင်ခံပြန်၏။ ထိုနောက်သူသည်ဆက်လက်၍`ထို

လူစု၏ခေါင်းဆောင်သည် မိမိစစ်ရထားကို
ယေဟုမောင်းနှင့်သကဲ့သို့ပင် သူရူးသဖွယ်
အပြင်းမောင်းနှင်လာပါသည်။" ဟုလျှောက် ထား၏။

21 ယောရုံက`ငါ၏စစ်ရထားကိုအသင့်ပြင်
လော့။" ဟုအမိန့်ပေး၏။ အသင့်ရှိသောအခါ
သူနှင့်အာခဇိမင်းသည် စစ်ရထားကိုယ်စီစီး
၍ယေဟုနှင့်တွေ့ဆုံရန်ထွက်သွားကြ၏။ သူ တို့သည်နာဗု
တ်၏မြေသို့ရောက်သောအခါ ယေဟုနှင့်ဆုံမိကြ၏။-

22 ယောရုံက`သင်သည်ငြိမ်းချမ်းစွာလာ သလော့။"
ဟုမေးတော်မူ၏။

ယေဟုက`သင်၏မိခင်ယေဇဗေလစတင်
ကျင့်သုံးခဲ့သည့် စုန်းအတတ်နှင့်ရုပ်တုကိုး
ကွယ်မှုရှိနေသမျှကာလပတ်လုံး အဘယ်
မှာငြိမ်းချမ်းမှုရှိနိုင်ပါမည်နည်း။" ဟုဆို၏။

23 ယောရုံက`အို အာခဇိ၊ တော်လှန်ပုန်ကန်မှု
ပါတကား။" ဟုအော်ဟစ်ကာမိမိ၏စစ်
ရထားကိုလှည့်၍ထွက်ပြေးလေ၏။-

24 ယေဟုသည်မိမိ၏လေးကိုယူပြီးလျှင် အား
ကုန်ဆွဲ၍မြားတစ်လက်ကိုပစ်လွှတ်လိုက်ရာ
ယောရုံ၏ကျောမှနှလုံးအထိခွင်းဖောက် သဖြင့်
ယောရုံသည်ရထားပေါ်၌ပင်လဲကျ သေဆုံးလေသည်။-

25-26 ထိုအခါယေဟုသည်မိမိ၏ရထားမှူး
ဗိဒကအား`သူ၏အလောင်းကိုယူ၍နာဗု တ်

မြေကွက်ထဲသို့ပစ်ချလော့။ ယောရ်မင်း၏ဖခင်
 အာဟပ်နောက်မှ သင်နှင့်ငါမြင်းစီး၍လိုက် လာစဉ်အခါ၌
 ထာဝရဘုရားကအာဟပ် အား `ယမန်နေ့ကနာဗု
 တ်နှင့်သားများအား သတ်သည့်အမှုကိုငါတွေ့မြင်ပြီ။
 သို့ဖြစ်၍ ငါသည်သင့်အားထိုမြေကွက်ထဲ၌ပင်
 အပြစ် ဒဏ်စီရင်မည်' ဟုမိန့်တော်မူသည်ကိုသတိ
 ရလျက် ထာဝရဘုရားမိန့်ကြားတော်မူခဲ့
 သည့်အတိုင်း ယောရ်မင်း၏အလောင်းကိုနာ ဗု
 တ်၏မြေကွက်ထဲသို့ပစ်ချလော့' ဟုဆို ၏။ ☆

ယုဒဘုရင်အာခဇိလုပ်ကြံခံရခြင်း

27 အာခဇိမင်းသည်ထိုအဖြစ်အပျက်ကို
 မြင်သဖြင့် မိမိ၏စစ်ရထားဖြင့်ဗေသာဂန်
 မြို့ဘက်သို့ထွက်ပြေးလေ၏။ ယေဟုသည်
 သူ၏နောက်မှလိုက်၍ သူ့ကိုလည်းသတ်ကြ
 လော့။ ဟုမိမိ၏တပ်သားများအားအမိန့်
 ပေး၏။ အာခဇိမင်းသည်ကုဗလံမြို့အနီး
 ရှိဂုရမြို့သို့သွားရာလမ်းတွင်ဒဏ်ရာရ လေသည်။
 သို့ရာတွင်သူသည် မေဂိ ၃ ဒေါမြို့သို့
 ရောက်သည့်တိုင်အောင်ဆက်လက်သွားပြီး
 မှသေလေ၏။- 28 သူ၏အမှုထမ်းတို့သည်သူ၏အလောင်းကို
 စစ်ရထားပေါ်တင်၍ ယေရုရှလင်မြို့သို့ယူ
 ဆောင်ပြီးလျှင်ဒါဝိဒမြို့ရှိသင်္ချိုင်းတော်၌ သင်္ဂြိုဟ်ကြ၏။

☆ 9:25-26 ၃ရာ၊ ၂၁:၁၉။

29 အာခဇိသည်အာဟပ်၏သားတော်ကူသ
ရေလဘုရင်ယောရ်၏နန်းစံတစ်ဆယ့်တစ် နှစ်မြောက်၌
ယုဒပြည်ဘုရင်အဖြစ်နန်း တက်ခဲ့သတည်း။

ယေဇဗေလအသတ်ခံရခြင်း

30 ယေဟုသည်ယေဇရေလမြို့သို့ရောက်ရှိလာ
၏။ ယေဇဗေလသည်ဖြစ်ပျက်သည့်အကြောင်း
အရာကိုကြားသိပြီးဖြစ်သဖြင့် မိမိ၏မျက်
ခမ်းတို့ကိုဆေးဆိုး၍ဆံပင်ကိုအလှပြင် ကာ
နန်းတော်ပြုတင်းမှလမ်းသို့မျှော်ကြည့် လျက်နေ၏။-

31 ယေဟုသည်နန်းတော်ဝင်တံခါးဝကိုဝင်၍
လာသောအခါ ယေဇဗေလသည်ယေဟု
အား "ကိုယ့်သခင်ကိုသတ်သောအချင်း ဇိမရိ⁵
သင်သည်အဘယ်ကြောင့် ဤအရပ်သို့လာ သနည်း"
ဟုဟစ်အော်၍ပြော၏။

32 ယေဟုသည်မော်၍ကြည့်ပြီးလျှင် "ငါ၏ဘက်
သို့အဘယ်သူပါမည်နည်း" ဟုမေး၏။ ထိုအခါ
သူ့အားမိန်းမစိုးနှစ်ယောက်သုံးယောက်တို့သည်
နန်းတော်ပြုတင်းမှငုံ့၍ကြည့်ကြ၏။-

33 ယေဟုကသူတို့အား "သူ့ကိုတွန်းချလော့"
ဟုဆိုသည့်အတိုင်း သူတို့သည်ယေဇဗေလ
ကိုတွန်းချကြသဖြင့် သွေးစက်သည်နန်း

5 9:31 * ဇိမရိ။ ကူသရေလဘုရင်ကိုလုပ်ကြံသောကူသ
ရေလတပ်မတော်အရာရှိ၏အမည်ဖြစ်သည်။

တော်နံရံနှင့်မြင်းများအပေါ်သို့စဉ်၍ကျ လေသည်။
ယေဟုသည်ယေဇဗေလ၏အလောင်း ပေါ်ဖြတ်၍
မိမိ၏စစ်ရထားကိုမောင်းနှင် ပြီးလျှင်၊-

34 နန်းတော်သို့ဝင်၍အစားအစာစား၏။ ထို
နောက်သူက`အမ ့ ဂလာခံရသောထိုမိန်းမ
ကိုသင်္ဂြိုဟ်ကြလော့။ မည်သို့ပင်ဆိုစေကာမူ
သူသည်မင်းသမီးဖြစ်သည်'' ဟုဆို၏။-

35 သို့ရာတွင်သူ့အားသင်္ဂြိုဟ်ရန်သွားကြသော
သူတို့သည် သူ၏ဦးခွံ၊ လက်ရိုး၊ ခြေရိုးမျှကို
သာတွေ့ရှိရကြသဖြင့်၊- 36 ယေဟုအားအစီရင်ခံကြ၏။

ထိုအခါ ယေဟုက`ယေဇဗေလသည်ယေဇရေလ
အရပ်တွင်ခွေးစာဖြစ်လိမ့်မည်။-☆ 37 သူ၏အလောင်းကိုခွဲခြား၍မသိနိုင်
ထိုအရပ်တွင်နောက်ချေးကဲ့သို့ကြဲလျက်နေ
လိမ့်မည်ဟု ပရောဖက်လိယအားဖြင့် ထာဝရ
ဘုရားမိန့်တော်မူချက်နှင့်အညီဖြစ်သည်'' ဟုဆို၏။

10

အာဟပ်၏သားမြေးများအသတ်ခံရခြင်း

1 အာဟပ်မင်း၏သားမြေးခုနစ်ဆယ်တို့သည်
ရှုမာရီမြို့တွင်နေထိုင်လျက်ရှိကြ၏။ ယေဟု
သည်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ မြို့မိမြို့ဖများ
နှင့်အာဟပ်သားမြေးတို့၏အုပ်ထိန်းသူများ
ထံသို့စာရေး၍ပို့လိုက်၏။ ထိုစာတွင်၊-

☆ 9:36 ၃ရာ၊ ၂၁:၂၃။

2 သင်တို့သည်မင်းကြီး၏သားမြေးများ
ကိုတာဝန်ယူစောင့်ရှောက်ကြသူများဖြစ်

သဖြင့် သင်တို့၌စစ်ရထားတပ်၊ မြင်းတပ်၊
လက်နက်၊ ခံတပ်မြို့များရှိပေသည်။
ထို့ကြောင့် ဤစာကိုရလျှင်ရခြင်း၊-

3 သင်တို့သည်မင်းကြီး၏သားမြေးများထံမှ
အသင့်တော်ဆုံးသူကိုရွေးချယ်၍မင်းမြှောက် ပြီးလျှင်
သူ၏ဘက်မှခုခံကာကွယ်တိုက်ခိုက် ကြလော့''
ဟုပါရှိ၏။

4 ရှုမာရီမြို့ရှိအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများသည် ထိတ်
လန့်လျက်''ယေဟုအားယောရုံမင်းနှင့်အာခဇီ
မင်းတို့ပင်လျှင် မခံမရပ်နိုင်ကြပါလျှင် ငါ
တို့အဘယ်သို့သူ့အားခံရပ်နိုင်ပါမည်နည်း''

ဟုဆိုကြ၏။- 5 သို့ဖြစ်၍နန်းတော်အုပ်၊ မြို့ဝန်၊
မြို့မိမြို့ဖ များနှင့်အာဟပ်သားမြေးတို့၏အုပ်ထိန်း
သူများကယေဟုထံသို့''အကျွန်ုပ်တို့သည်

အရှင်၏အစေခံများဖြစ်သဖြင့် အရှင့်
အမိန့်တော်ကိုလိုက်နာရန်အသင့်ရှိပါ၏။

သို့ရာတွင်အကျွန်ုပ်တို့သည်အဘယ်သူကို
မျှမင်းမြှောက်ကြလိမ့်မည်မဟုတ်ပါ။ အရှင်
သင့်တော်သလိုစီမံတော်မူပါ'' ဟုပြန် စာရေး၍ပို့ကြ၏။

6 ယေဟုကလည်း''သင်တို့သည်ငါ၏ဘက်သို့
ပါ၍ ငါ့အမိန့်ကိုလိုက်နာရန်အသင့်ရှိပါ

လျှင် အာဟပ်မင်း၏သားမြေးတို့၏ဦးခေါင်း
 များကို နက်ဖြန်ဤအချိန်အရောက်ငါ့ထံ
 သို့ယူဆောင်ခဲ့ကြလော့'' ဟုနောက်ထပ်စာ
 ရေးပေးပို့လိုက်လေသည်။

ရှုမာရိမြို့ရှိမြို့မိမြို့ဖတို့သည် အာဟပ်
 မင်း၏သားမြေးခုနစ်ဆယ်ကိုအုပ်ထိန်း
 စောင့်ရှောက်လျက်ရှိကြ၏။- 7 သူတို့သည်ယေဟု၏စာကိုရရှိကြသော
 အခါ ထိုမင်းညီမင်းသားခုနစ်ဆယ်ကိုသတ် ပြီးလျှင်
 သူတို့၏ဦးခေါင်းများကိုတောင်း များတွင်ထည့်၍
 ယေဇရေလမြို့ရှိယေဟု ထံသို့ပို့လိုက်ကြ၏။

8 ယင်းသို့အာဟပ်သားမြေးတို့၏ဦးခေါင်း
 များရောက်ရှိလာကြောင်းယေဟုကြားသိ
 လျှင် ယင်းတို့ကိုမြို့တံခါးဝတွင်နှစ်ပုံပုံ
 ၍နောက်တစ်နေ့နံနက်တိုင်အောင် ထားရှိရန်
 အမိန့်ပေး၏။- 9 နံနက်ရောက်သောအခါယေဟုသည်
 မြို့ တံခါးသို့သွား၍ရောက်ရှိနေသည့်လူတို့
 အား ``ယောရံမင်းကိုလုပ်ကြံခဲ့သူမှာငါ
 ပင်ဖြစ်၏။ ထိုအမှုအတွက်သင်တို့တွင်
 တာဝန်မရှိပါ။ သို့ရာတွင်ဤသူတို့ကို
 သတ်သောသူကားအဘယ်သူဖြစ်ပါ သနည်း။-

10 အာဟပ်၏သားမြေးများနှင့်ပတ်သက်၍
 ထာဝရဘုရားမိန့်တော်မူသည့်အတိုင်း စီ
 ရင်တော်မူမည်ဖြစ်ကြောင်း ဤအမှုကို

ထောက်၍သိရှိနိုင်ပါ၏။ ထာဝရဘုရား
 သည်ပရောဖက်ဇလိယအားဖြင့် မိန့်
 တော်မူခဲ့သည်နှင့်အညီ အကောင် အထည်ဖော်တော်မူလေပြီ။
 ဟုပြော၏။- 11 ထိုနောက်ယေဟုသည်ယေဇရေလမြို့
 တွင်နေထိုင်လျက်ရှိသော အာဟပ်၏ဆွေ
 မျိုးများ၊ သူ၏မူးမတ်များ၊ ရင်းနှီးသော
 မိတ်ဆွေများနှင့်ယဇပုရောဟိတ်များကို
 တစ်ယောက်မကျန်ကွပ်မျက်လေ၏။*

အာခဇိ၏ဆွေမျိုးများအသတ်ခံရခြင်း

12 ယေဟုသည်ရှုမာရိမြို့သို့သွားရန်ယေဇ
 ရေလမြို့မှထွက်ခွာသွား၏။ လမ်း၌သိုးထိန်း
 များစခန်းဟုအမည်တွင်သောအရပ်သို့
 ရောက်သောအခါ- 13 သူသည်ကွယ်လွန်သူအာခဇိ၏ဆွေမျိုး
 အချို့နှင့်တွေ့၍ သူတို့အား“သင်တို့သည်
 အဘယ်သူများပေနည်း” ဟုမေး၏။
 ထိုသူတို့က“အာခဇိ၏ဆွေတော်မျိုးတော်
 များဖြစ်ပါသည်။ အကျွန်ုပ်တို့သည်ယေဇ
 ဗေလမိဖုရား၏သားတော်သမီးတော်များ နှင့်
 အခြားမင်းဆွေမင်းမျိုးတို့အားဂါရဝ ပြုရန်
 ယေဇရေလမြို့သို့သွားကြပါမည်” ဟုဖြေကြားကြ၏။-
 14 ယေဟုက“ဤသူတို့အားလက်ရဖမ်းဆီး

* 10:11 ဟော ၁:၄။

ကြလော့'' ဟုမိမိ၏လူတို့အားအမိန့်ပေး
 သည့်အတိုင်း ဖမ်းဆီး၍တွင်းတစ်ခုအနီး
 တွင်လူပေါင်းလေးဆယ့်နှစ်ယောက်တို့ကို
 ကွပ်မျက်လေသည်။

အာဟပ်၏ဆွေမျိုးအကြွင်းအကျန်များ
 အသတ်ခံရခြင်း

15 ယေဟုသည်တစ်ဖန်ထွက်ခွာသွားသောအခါ
 လမ်း၌ရေခပ်၏သားယောနဒပ်နှင့်တွေ့လေ၏။
 ယေဟုသည်သူ့ကိုနှုတ်ဆက်ပြီးလျှင် သင်သည်
 ငါနှင့်စိတ်နေသဘောထားချင်းတူပါ၏။ သို့
 ဖြစ်၍ငါ့အားကူညီမည်လော'' ဟုမေး၏။
 ယောနဒပ်က ``ကူညီပါမည်'' ဟုဖြေ၏။
 ယေဟုက ``ယင်းသို့ဖြစ်ပါမူငါ့အားသင်၏
 လက်ကိုကမ်းပေးလော့'' ဟုဆို၏။ ယောနဒပ်
 ကလက်ကိုကမ်းပေးလိုက်သောအခါ ယေဟု
 သည်လက်ကိုဆွဲ၍ယောနဒပ်အားရထား
 ပေါ်တက်စေပြီးသော်- 16 ငါနှင့်အတူလိုက်၍ထာဝရဘုရားအတွက်
 ငါ့အဘယ်မျှစိတ်ထက်သန်သည်ကိုသင်
 ကိုယ်တိုင်ကြည့်ရှုလော့'' ဟုဆို၏။
 သူတို့ နှစ်ဦးသည်အတူတကွ ရှုမာရိမြို့သို့
 ရထားစီး၍သွားကြ၏။- 17 ထိုမြို့သို့ရောက်သောအခါယေဟုသည်
 အာဟပ် ၏ဆွေမျိုးရှိသမျှတို့ကိုတစ်ယောက်မကျန်

သတ်လေသည်။ ဤကားဧလိယအားထားရာ
ဘုရားမိန့်တော်မူခဲ့သည့်အတိုင်း ဖြစ်ပျက်
ခြင်းပင်ဖြစ်သတည်း။

ဗလဘုရားကိုဝတ်ပြုကိုးကွယ်သူတို့
အသတ်ခံရခြင်း

18 ယေဟုသည်ရှုမာရိမြို့သားတို့အား စုဝေး
စေပြီးသောအခါ အာဟပ်မင်းသည်ဗလ
ဘုရားကိုအနည်းငယ်မျှသာကိုးကွယ်ခဲ့၏။
ငါသည်သူ့ထက်များစွာပို၍ထိုဘုရား ကိုကိုးကွယ်မည်။-

19 ဗလဘုရား၏ပရောဖက်များ၊ ထိုဘုရား
ကိုကိုးကွယ်သူများနှင့် ဗလယဇ်ပုရော
ဟိတ်များကိုခေါ်ဖိတ်ကြလော့။ ငါသည်
ဗလဘုရားအားတစ်ခမ်းတစ်နားယဇ် ပူဇော်မည်ဖြစ်၍
ထိုသူတို့အားလုံးလာ ရောက်ကြရမည်။
မည်သူတစ်စုံတစ်ယောက် မျှမလာဘဲမနေရ' ဟုဆို၏။
(ယင်းသို့ ဆိုရာ၌ယေဟုသည် ဗလဘုရားကို
ကိုးကွယ်သူအပေါင်းအားသတ်ဖြတ်နိုင်ရန်
ပရိယာ ယ်သုံးလိုက်ခြင်းဖြစ်ပေသည်။-)

20 ထိုနောက်ယေဟုက 'ဗလဘုရားကိုဝတ်
ပြုကိုးကွယ်ရန် နေ့တစ်နေ့ကိုသတ်မှတ်ကြ
ညာကြလော့' ဟုအမိန့်ပေးသည့်အတိုင်း
ကြေညာချက်ထုတ်ပြန်ကြ၏။- 21 ထို့နောက်ယေဟုသည်ကူသရေလနိုင်
ပုမ်းလုံးသို့သတင်းပေးပို့လိုက်သဖြင့် ဗလ

ဘုရားကိုကိုးကွယ်သူအပေါင်းတို့သည်
တစ်ယောက်မကျန်လာရောက်ကြ၏။

ထိုသူ အားလုံးတို့သည်ဗာလဘုရားဗိမာန်ထဲ
သို့ဝင်ကြရာ တစ်ဗိမာန်လုံးပြည့်လေသည်။-

22 ထိုအခါယေဟုသည်အမြတ်ထားသည့်
ဝတ်လုံများကိုထိန်းသိမ်းရသူယဇ်ပုရော
ဟိတ်အား ထိုဝတ်လုံတို့ကိုထုတ်၍ဝတ်ပြု
ကိုးကွယ်သူတို့အားပေးအပ်စေ၏။-

23 ထိုနောက်မိမိကိုယ်တိုင်ရေခပ်၏သားယော
နဒပ်နှင့်အတူ ဗာလဗိမာန်ထဲသို့ဝင်၍ထို
အရပ်တွင်ရှိသူတို့အား` ဤနေရာတွင်ရှိ
သောသူတို့သည်ဗာလဘုရားကိုဝတ်ပြု
ကိုးကွယ်သူများသာဖြစ်စေရမည်။

ထာဝရ

ဘုရားအားဝတ်ပြုကိုးကွယ်သူတစ်စုံ
တစ်ယောက်မျှမပါမရှိစေရန် သင်တို့
အသေအချာစစ်ဆေးကြလော့' ဟု ဆို၏။-

သင်တို့

24 ထိုနောက်သူနှင့်ယောနဒပ်သည် ဗာလဘုရား
အားယဇ်ပူဇော်ရန်နှင့်ပူဇော်သကာများကို
ဆက်သရန်အတွင်းသို့ဝင်ကြ၏။

ယေဟုသည်

ဗာလဗိမာန်အပြင်တွင် လူရှစ်ဆယ်ကိုနေရာ
ယူစေပြီးလျှင်` သင်တို့သည်ဤသူအပေါင်း
ကိုသတ်ဖြတ်ရကြမည်။

အကယ်၍တစ်စုံ

တစ်ယောက်ထွက်ပြေးလွတ်မြောက်သွားလျှင်

တာဝန်ရှိသူသည်အသတ်ခံရမည်'' ဟု
အမိန့်ပေးထားလေသည်။

25 ယေဟုသည်ပူဇော်သကာများကိုဆက်သ
ပြီးသည်နှင့်တစ်ပြိုင်နက် အစောင့်တပ်သားများ
နှင့်တပ်မှူးတို့အား ``ဝင်၍ထိုသူ့အပေါင်းကို
သတ်လော့။ တစ်ဦးတစ်ယောက်မျှမလွတ်သွား
စေနှင့်'' ဟုပြော၏။ သူတို့သည်ဌ ဌားလွတ်များ
ကိုင်ဆောင်ကာ ထိုသူတို့ကိုသတ်ပြီးလျှင်
အလောင်းများကိုအပြင်သို့ဆွဲထုတ်ကြ

၏။
ထိုနောက်သူတို့သည်ဗာလဗိမာန်အတွင်း ခန်းသို့ဝင်၍၊-
26 ဗာလဘုရားကျောက်တိုင်ကိုယူပြီးလျှင် မီးရှို့ကြ၏။-

27 သို့ဖြစ်၍သူတို့သည်ဗာလကျောက်တိုင်နှင့်
ဗာလဗိမာန်ကိုဖြိုဖျက်ပစ်ကြ၏။ ထိုဘုရား
ဗိမာန်ကိုကိုယ်လက်သုတ်သင်ရန် အိမ်အဖြစ်
အသုံးပြုခဲ့သည်မှာယနေ့တိုင်အောင်ပင် ဖြစ်သတည်း။

28 ဤကားဗာလဘုရားအားကိုးကွယ်မှုကို
ဣသရေလပြည်တွင်ပယ်ရှားခဲ့ပုံပင်ဖြစ်၏။-

29 သို့ရာတွင်ယေဟုသည်ယေရေဗေ
င်မင်း ကိုအတုခိုး၏။ ယေရေဗေ
င်ကားဣသ ရေလအမျိုးသားတို့အားဗေသလမြို့
နှင့်ဒန်မြို့တွင် မိမိပြုလုပ်ထားသည့်ရွှေ
နွားရုပ်များကိုဝတ်ပြုကိုးကွယ်စေသည့်

အပြစ်ကိုကူးလွန်ခဲ့၏။-☆ 30 ထာဝရဘုရားကယေဟုအား`သင်သည်
 ငါပြုစေလိုသည့်အတိုင်း အာဟပ်၏သား
 မြေးတို့ကိုပယ်ရှားခဲ့လေပြီ။ သို့ဖြစ်၍
 သင်၏သားမြေးတို့အား စတု တု ထအဆက်
 တိုင်အောင်ကူသရေလပြည်ကိုအုပ်စိုးစေ မည်''
 ဟုမိန့်တော်မူ၏။- 31 သို့ရာတွင်ယေဟုသည်
 ကူသရေလအမျိုး သားတို့၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရား၏
 ပညတ်တရားတော်ကိုစိတ်နှလုံးအကြွင်း
 မဲ့မလိုက်လျှောက်ဘဲ ကူသရေလအမျိုး
 သားတို့အားအပြစ်ကူးလွန်ရန် လမ်းပြ သူယေရောဗော
 င်၏လမ်းစဉ်ကိုလိုက်လေ သည်။

ယေဟုကွယ်လွန်ခြင်း

32 ထိုအခါကာလ၌ထာဝရဘုရားသည်
 ကူသရေလနယ်မြေ၏အကျယ်အဝန်း
 ကိုကျုံးစေတော်မူ၏။ ရှုရိဘုရင်ဟာဇေ လသည်၊-
 33 ယော်ဒန်မြစ်အရှေ့ဘက်ရှိကူသရေလနယ်
 မြေအားလုံးကို တောင်ဘက်အာနု န်မြစ်ကမ်း
 ပေါ်ရှိအာရော်မြို့သို့တိုင်အောင်သိမ်းယူလေ
 သည်။ ထိုနယ်မြေတွင်ဂဒါ၊ ရှု ဗင်နှင့်အရှေ့မနာ
 ရှေ့မျိုးနွယ်စုတို့နေထိုင်ရာဂိလဒ်ပြည်နှင့် ဗာရှု
 န်ပြည်တို့ပါဝင်၏။

☆ 10:29 ၃ရာ၊ ၁၂:၂၈-၃၀

34 ယေဟု၏လက်ရုံးရည်အပါအဝင်
 သူလုပ် ဆောင်ခဲ့သည့်အခြားအမှုအရာရှိသမျှ
 ကို ကူသရေလရာဇဝင်တွင်ရေးထား၏။-

35 ယေဟုကွယ်လွန်သောအခါသူ၏အလောင်း
 ကိုရှုမာရိမြို့တွင်သင်္ဂြိုဟ်ကြ၏။ ထိုနောက်
 သူ၏သားတော်ယောခတ်သည် သူ့ခမည်း
 တော်၏အရိုက်အရာကိုဆက်ခံ၍နန်း တက်လေသည်။-

36 ယေဟုသည်ကူသရေလဘုရင်အဖြစ် ဖြင့်
 ရှုမာရိမြို့တွင်နှစ်ဆယ့်ရှစ်နှစ်နန်းစံ ခဲ့သတည်း။

11

ယုဒပြည်ဘုရင်မအာသလိ

(ဇရာ၊ ၂၂:၁၀-၂၃:၁၅)

1 အာခဇိမင်း၏မယ်တော်အာသလိသည်
 မိမိ၏သားတော်အသတ်ခံရကြောင်း
 သတင်းရသည်နှင့်တစ်ပြိုင်နက် မင်းဆွေ
 မင်းမျိုးရှိသမျှတို့ကိုသုတ်သင်ပစ်ရန်
 အမိန့်ပေးလေသည်။- 2 အာခဇိ၏သားယောရှုတစ်ဦးတည်း
 သာလျှင် လွတ်မြောက်သွား၏။ အခြားသူ
 များနှင့်အတူသူ့အားသတ်မည့်ဆဲဆဲ ၌ဒွေးတော်ယောရှောဘကကယ်ဆယ်
 လေသည်။ ယောရှောသည်ယဟောရ်မင်း ၏သမီးဖြစ်၍
 အာခဇိနှင့်အဖေတူ အမေကွဲမောင်နှမတော်သတည်း။
 သူ သည်ယောရှုအသတ်မခံရစေရန်ယောရှု
 နှင့်အထိန်းတော်အားခေါ်၍ ဗိမာန်တော်

အိပ်ခန်းတွင်ဝှက်ထားလေသည်။- 3 ဘုရင်မအဖြစ်ဖြင့်အာသလိန်နန်းစံနေသူသည်ခြောက်နှစ်တိုင်တိုင် ထိုသူငယ်ကို ကျွေးမွေးပြုစုကာဗိမာန်တော်၌ပုန်း အောင်း၍နေစေ၏။

4 သို့ရာတွင်သတ္တမမြောက်သောနှစ်သို့ရောက်သောအခါ ယဇ်ပုရောဟိတ်ယောယဒသည် ဘုရင်မ၏ကိုယ်ရုံတော်တပ်မှူးများနှင့် နန်းတော်အစောင့်တပ်မှူးများကိုဗိမာန်တော်သို့ခေါ်ပြီးလျှင် မိမိ၏အကြံအစည်အတိုင်းလိုက်နာကြရန်သစ္စာဆိုစေ၏။ ထိုနောက်သူသည်ထိုသူတို့အား အာမဇိမင်း၏သားတော်ယောရှုကိုပြုပြီးလျှင်၊-

5 "ဥပု သ်နေ၌တာဝန်ထမ်းဆောင်ရန်လာသောအခါ သင်တို့အနက်သုံးပုံတစ်ပုံသည်နန်းတော်ကိုစောင့်ရကြမည်။- 6 နောက်သုံးပုံတစ်ပုံမှာသူရတံခါးဝကိုစောင့်ရကြမည်။ ကျန်သုံးပုံတစ်ပုံကမူကင်းနောက်တံခါးဝကိုစောင့်ရကြမည်။-

7 ဥပု သ်နေ၌အားလပ်ခွင့်ရသောလူနှစ်စုသည်ကား ရှင်ဘုရင်အားကာကွယ်ရန် ဗိမာန်တော်ကိုစောင့်ရကြမည်။- 8 သူတို့သည်ဌဌားလွတ်ကိုကိုင်ဆောင်ကာရှင် ဘုရင်အားစောင့်ရှောက်ရကြမည်။ မင်းကြီး သွားလေရာသို့သူနှင့်အတူလိုက်ရကြမည်။ သင်တို့အနီးသို့ချဉ်းကပ်လာသူ မှန်သမျှကိုကွပ်မျက်ရမည်" ဟုအမိန့်ပေး၏။

၉ တပ်မှူးတို့သည်ယောယဒ၏ညွှန်ကြားချက်များကိုနာခံလျက် မိမိတို့တပ်များမှဥပု သ်နေ၍တာဝန်ကျသောတပ်သားများနှင့် အားလပ်ခွင့်ရသည့်တပ်သားများကိုသူ၏ထံ သို့ခေါ်ခဲ့ကြ၏။-

10 ယောယဒသည်ထိုတပ်သားတို့အားဗိမာန်တော်တွင် ထားရှိသည့်ဒါဝိ ဒ်မင်း၏လှံနှင့် ဒိုင်းလွှားများကိုပေးအပ်လေသည်။-

11 သူသည်မင်းကြီးကိုကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန်အတွက်ထိုသူတို့အား ဗိမာန်တော်အရှေ့ဘက်တစ်ဝိုက်တွင်၌ ဌားလွတ်များ

ကိုကိုင်၍နေရာယူစေ၏။- 12 ထိုနောက်ယောယဒသည်ယောရှုအားထုတ်ဆောင်လာကာသရဖူကိုဆောင်းစေပြီး

လျှင် မင်းကျင့်တရားကျမ်းကိုပေးအပ်၏။ ထို့နောက်သူ့အားဘိသိက်ပေး၍ ဘုရင်ဖြစ်ကြောင်းကြေညာလေသည်။ လူတို့သည်လည်းလက်ခုတ်တီးလျက်“မင်းကြီးသက်တော်ရှည်ပါစေသော” ဟုကြွေးကြော် ကြကုန်၏။

13 အာသလိဘုရင်မသည်အစောင့်တပ်သားများနှင့် လူတို့၏ကြွေးကြော်သံကိုကြားသဖြင့် ပရိသတ်စုဝေးရာဗိမာန်တော်သို့ အဆောတလျင်လာသောအခါ၊- 14 ဗိမာန်တော်အဝင်ဝရှိတိုင်အနီး၌ ယုဒ မင်းတို့၌လေ့ထုံးစံရှိသည့်အတိုင်းရပ်လျက်နေသောဘုရင်သစ်ကိုလည်းကောင်း၊

တပ်မှူးများနှင့်တံပိုးခရာမှုတ်သူများ သည်
 မင်းကြီးကိုခြံရံလျက်လူအပေါင်း တို့ကလည်း
 ဝမ်းမြောက်ရွှင်လန်းစွာကြွေး ကြော်လျက်
 တံပိုးခရာများကိုမှုတ်လျက် နေကြသည်ကိုလည်းကောင်း၊ မြင်လျှင်
 မိမိ၏အဝတ်ကိုဆုတ်လျက် `ပုန်ကန်မှု ပါတကား၊
 ပုန်ကန်မှုပါတကား' ဟု အော်ဟစ်၏။*

15 ယောယဒသည်အာသလိအား ဗိမာန်တော်
 ဝင်းအတွင်း၌ကွပ်မျက်သည်ကိုမလိုလား
 သဖြင့် `သူ့အားအစောင့်တပ်သားများအကြား
 မှနေ၍ခေါ်သွားကြလော့၊ သူ့အားကယ်ရန်
 ကြိုးစားသူမှန်သမျှကိုကွပ်မျက်ကြလော့'။
 ဟုတပ်မှူးတို့အားအမိန့်ပေးလေသည်။-

16 တပ်မှူးတို့သည်လည်းအာသလိကိုဖမ်း
 ဆီးပြီးလျှင် နန်းတော်သို့ခေါ်ဆောင်ကာ
 မြင်းတံခါးဝ၌ကွပ်မျက်ကြ၏။

ယောယဒဆောင်ရွက်သည့်ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများ
 (၆ရာ၊ ၂၃:၁၆-၂၁)

17 ယောယဒသည်မင်းကြီးနှင့်တကွပြည်သူ
 အပေါင်းတို့အား ထာဝရဘုရား၏လူမျိုး
 တော်ဖြစ်ကြစေရန်ကိုယ်တော်နှင့်ပဋိညာဉ်
 ဖွဲ့စေလေသည်။ မင်းကြီးနှင့်ပြည်သူတို့ကို
 လည်းအပြန်အလှန်ပဋိညာဉ်ဖွဲ့စေ၏။-

* 11:14 ၄ရာ၊ ၂၃:၃။

18 ထိုနောက်ပြည်သူတို့သည်ဗာလဘုရားဗိမာန်
ကိုဖြိုဖျက်၍ ယဇ်ပလ္လင်များနှင့်ရုပ်တုများကို
ချိုးဖဲ့ပြီးလျှင် ယဇ်ပလ္လင်များ၏ရှေ့၌ဗာလ
ယဇ်ပုရောဟိတ်မသန်ကိုကွပ်မျက်ကြ၏။

ယောယဒသည်ဗိမာန်တော်တွင်အစောင့်များ
ချထားပြီးနောက်၊- 19 တပ်မှူးများ၊
ဘုရင်၏ကိုယ်ရံတော်တပ်သား များ၊

နန်းတော်အစောင့်တပ်သားများနှင့်အတူ
မင်းကြီးအားနန်းတော်သို့ပို့ဆောင်ရာပြည်သူ
တို့သည် သူတို့၏နောက်မှလိုက်ပါလာကြလေ
သည်။ မင်းကြီးသည်ကင်းတံခါးဝမှဝင်တော်
မူ၍ရာဇပလ္လင်ပေါ်တွင်ထိုင်တော်မူ၏။-

20 အာသလိအားနန်းတော်တွင်လုပ်ကြံနှင့်
ပြီးဖြစ်ရာ ပြည်သူအပေါင်းတို့သည်ဝမ်း
မြောက်၍မြို့တော်သည်လည်းအေးချမ်း လျက်နေ၏။

21 ယောရှုသည်အသက်ခုနစ်နှစ်တွင် ယုဒ
ပြည်ဘုရင်အဖြစ်နန်းတက်သတည်း။

12

ယုဒပြည်ဘုရင်ယောရှု (၆ရာ၊ ၂၄:၁-၁၆)

1 က္လသရေလပြည်ဘုရင်ယေဟုမင်း၏နန်း
စံခုနစ်နှစ်မြောက်တွင် ယောရှုသည်ယုဒပြည်
ဘုရင်အဖြစ်နန်းတက်၍ ယေရုရှလင်မြို့၌

အနှစ်လေးဆယ်နန်းစံလေသည်။ သူ၏မယ်
တော်ကားဗေရရှေ့ဘမြို့သူဖိဗိဖြစ်၏။-

2 သူသည်ယဇ်ပုရောဟိတ်ယောယဒ၏သွန်
သင်မှုကိုခံယူရရှိသဖြင့် တစ်သက်လုံး
ထာဝရဘုရားနှစ်သက်တော်မှုသော အမှုများကိုပြု၏။-

3 သို့ရာတွင်ရုပ်တုကိုးကွယ်ရာဌာနများ
ကိုမူကား မဖျက်မသိမ်းဘဲထားသဖြင့်
ပြည်သူတို့သည်ထိုအရပ်များတွင်ယဇ်
ပူဇော်၍နံ့သာပေါင်းကိုမီးရှို့ကြသေး၏။

4 ယောရှုသည်ယဇ်ပုရောဟိတ်တို့ကိုခေါ်ပြီး
လျှင် ဗိမာန်တော်အတွင်း၌ယဇ်ပူဇော်မှုနှင့်
ပတ်သက်၍ရရှိသည့်ငွေများ၊ ယဇ်ကောင်

များအတွက်ပေးချေငွေများနှင့် စေတနာ
အလျောက်ပေးလှူငွေများကိုစုဆောင်း
ထားရန်အမိန့်ပေး၏။-☆ 5 ယဇ်ပုရောဟိတ်အသီးသီးတို့သည်မိမိ

တို့ယဇ်ပူဇော်ပေး၍ရရှိသည့်ငွေများဖြင့်
ဗိမာန်တော်မွမ်းမံပြင်ဆင်မှုတွင်လိုအပ်
သလိုအသုံးပြုရန်တာဝန်ယူရသည်။

6 သို့ရာတွင်ယောရှု၏နန်းစံနှစ်ဆယ့်သုံးနှစ်
မြောက်သို့ရောက်ရှိသည်တိုင်အောင် ဗိမာန်တော်
တွင်မည်သည့်မွမ်းမံပြင်ဆင်မှုကိုမျှမပြု ရသေးသဖြင့်၊-

7 ယောရှုသည်ယောယဒနှင့်အခြားယဇ်ပုရော

☆ 12:4 ထု၊ ၃၀:၁၁-၁၆။

ဟိတ်များကိုခေါ်၍ သင်တို့သည်အဘယ်
 ကြောင့်ဗိမာန်တော်ကိုမပြင်ဘဲနေကြသနည်း။
 ယခုအချိန်မှအစပြု၍ သင်တို့သည်မိမိ
 တို့ရရှိသည့်ငွေကိုသိမ်းဆည်း၍မထားရ
 ဗိမာန်တော်မွမ်းမံပြင်ဆင်မှုအတွက် ပေးအပ်ရကြမည်'
 ဟုဆို၏။- 8 ယဇ်ပုရောဟိတ်တို့သည်လည်းငွေကိုပေး
 အပ်ရန်နှင့် ဗိမာန်တော်မွမ်းမံပြင်ဆင်မှုကို
 တာဝန်ယူရန်သဘောတူကြလေသည်။

9 ထိုနောက်ယောယဒသည်သေတ္တာတစ်လုံး
 ကိုယူ၍အဖုံးတွင်အပေါက်ဖောက်ပြီးလျှင်
 ဗိမာန်တော်အဝင်လမ်းလက်ယာဘက်ရှိယဇ်
 ပလ္လင်အနီးတွင်ထား၏။ ဗိမာန်တော်အဝင်ဝ
 တွင်တာဝန်ကျသောယဇ်ပုရောဟိတ်များ
 သည် ဝတ်ပြုကိုးကွယ်ရန်လာရောက်သူတို့
 ပေးလှူသောငွေတို့ကိုသေတ္တာထဲသို့ထည့် ကြ၏။-

10 အလှူခံသေတ္တာတွင်ငွေများလာသည့်အခါ တိုင်း
 ဘုရင့်အတွင်းဝန်နှင့်ယဇ်ပုရောဟိတ် မင်းတို့လာ၍
 ငွေကိုထုတ်ယူကာအရည် ကြိုပြီးလျှင်ချိန်တွယ်ကြ၏။-

6 11 သူတို့သည်အလေးချိန်အတိအကျကို
 မှတ်သားထားပြီးလျှင် ငွေကိုဗိမာန်တော်
 ပြင်ဆင်မှုလုပ်ငန်းကြီးကြပ်သူတို့၏လက်

6 12:10 * အရည်ကြိုပြီးလျှင်ချိန်တွယ်ကြ၏။
 ငွေကိုအရည်ကြိုပြီးလျှင်ချိန်တွယ် ခြင်းသို့မဟုတ်ငွေကိုရေတွက်၍အိတ်များ
 တွင်ထည့်ကြ၏။

သို့ပေးအပ်ကြ၏။ ကြီးကြပ်သူတို့သည်
 ထိုငွေကိုလက်သမား၊- 12 ပန်းရံသမားနှင့်ကျောက်ဆစ်သမားတို့၏
 လုပ်ခများအတွက်လည်းကောင်း၊ မွမ်းမံပြင်
 ဆင်ရာတွင်လိုအပ်သောသစ်သား၊ ကျောက်
 ဝယ်ယူရန်နှင့်အခြားလိုအပ်သည့်စရိတ်
 များအတွက်လည်းကောင်းအသုံးပြုကြ၏။-

13 ငွေခွက်၊ ငွေဖလား၊ ငွေတံပိုးခရာနှင့်ငွေ
 မီးညှပ်များပြုလုပ်ရန်အတွက်သော်လည်း
 ကောင်း ထိုငွေကိုလုံးဝအသုံးမပြုကြ။-

14 အလုပ်သမားခများပေးရန်နှင့်မွမ်းမံ
 ပြင်ဆင်မှုဆိုင်ရာပစ္စည်းများဝယ်ယူရန်
 အတွက်သာ ထိုငွေကိုအသုံးပြုကြ၏။-

15 လုပ်ငန်းကြီးကြပ်သူတို့သည်လုံးဝယုံ
 ကြည်စိတ်ချရသူများဖြစ်သဖြင့် သူတို့
 အားငွေစာရင်းအင်းများကိုတင်ပြခိုင်း ရန်မလိုချေ။-

☆ 16 ဒုစရိုက်ဖြေရာပူဇော်သကာနှင့်အပြစ်ဖြေ
 ရာပူဇော်သကာတို့မှရရှိသည့်ငွေကိုမူ
 အလှူခံသေတ္တာထဲသို့မထည့်ဘဲယဇ်ပုရော
 ဟိတ်တို့ယူရကြ၏။ ☆

17 ထိုကာလ၌ရှုရိဘုရင်ဟာဇေလသည်
 ဂါသ မြို့ကိုတိုက်ခိုက်သိမ်းယူလေသည်။
 ထိုနောက် ယေရုရှလင်မြို့ကိုတိုက်ခိုက်ရန်ချီတက်

☆ 12:15 ၄ရာ၊ ၂၂:၇။ ☆ 12:16 ဝတ်၊ ၇:၇။

လာသည့်ကာလ၊- 18 ယုဒဘုရင်ယောရှုသည်မိမိ၏အလျင်
 အုပ်စိုးခဲ့ကြသောယောရှုဖတ်မင်း၊ ယဟောရုံ
 မင်းနှင့်အာခဇိမင်းတို့ထာဝရဘုရားအား
 ဆက်ကပ်လှူဒါ န်းခဲ့သည့်ပူဇော်သကာများနှင့်
 မိမိကိုယ်တိုင်ပေးလှူထားသည့်ပူဇော်သကာ
 များကိုလည်းကောင်း၊ ဗိမာန်တော်နှင့်နန်းတော်
 ဘဏ္ဍာတိုက်များတွင်ရှိသမျှသောရွှေကိုလည်း
 ကောင်းယူ၍ လက်ဆောင်ပဏ္ဍာအဖြစ်ဟာဇေလ
 မင်းထံပေးပို့လိုက်၏။ ထိုအခါဟာဇေလ
 သည်မိမိ၏တပ်မတော်ကို ယေရုရှလင်မြို့
 မှရှုပ်သိမ်းသွားလေ၏။

19 ယောရှုမင်းလုပ်ဆောင်ခဲ့သည့်အခြားအမှု
 အရာအလုံးစုံတို့ကို ယုဒရာဇဝင်တွင်ရေး ထားသတည်း။

20-21 ယောရှုမင်း၏မူးမတ်တို့သည်သူ့အားလုပ်ကြံရန်
 လျှို့ဝှက်ကြံစည်ကြ၏။ ထိုသူတို့အနက်ရှိမတ်
 ၏သားယောဇကာနှင့်ရှောမေရ၏သားယဟော
 ဇဗပ်တို့သည် ယေရုရှလင်မြို့အရှေ့ပိုင်းသိလ
 ရွာသွားရာလမ်းရှိဖို့မြေပေါ်တွင်တည်ဆောက်
 ထားသောစံနန်း၌သူ့အားလုပ်ကြံကြ၏။ သူ့
 အားဒါဝိ ဒ်မြို့ရှိသင်္ချိုင်းတော်တွင်သဂြိုဟ်ကြ၏။
 ထိုနောက်သူ၏သားတော်အာမဇိသည် ခမည်း
 တော်၏အရိုက်အရာကိုဆက်ခံ၍နန်းတက် လေသည်။

13

ဣသရေလဘုရင်ယောခတ်

1 ယုဒဘုရင်အာခဇိ၏သားတော်ယောရှု၏နန်းစံနှစ်ဆယ့်သုံးနှစ်မြောက်၌ ယေဟု၏သားတော်ယောခတ်သည် ဣသရေလပြည်ဘုရင်အဖြစ် နန်းတက်၍ ရှုမာရီမြို့တွင်တစ်ဆယ့်ခုနှစ်နှစ် နန်းစံလေသည်။-

2 သူသည်မိမိအလျင်အုပ်စိုးခဲ့သည့်ယေရောဗော င်မင်းကဲ့သို့ ထာဝရဘုရားကိုပြစ်မှား၍ ဣသရေလအမျိုးသားတို့အားအပြစ်ကူးလွန်ရန်ရှေ့ဆောင်လမ်းပြပေး၏။ သူသည်အဘယ်အခါမျှမိမိ၏ဒုစရိုက်လမ်းစဉ်ကိုမစွန့်။-

3 သို့ဖြစ်၍ထာဝရဘုရားသည်ဣသရေလအမျိုးသားတို့အား အမျက်ထွက်တော်မူသဖြင့် ရှုရိဘုရင်ဟာဇေလနှင့်သားတော်ဗဟာ ဒဒ်တို့၏လက်တွင် အကြိမ်ကြိမ်အဖန်ဖန် အရေးရှုံးနိမ့်စေတော်မူ၏။- 4 ထိုအခါယောခတ်သည်ထာဝရဘုရားထံ

သို့ဆုတောင်းပ တု ထနာပြု၏။ ထာဝရဘုရားသည်လည်းရှုရိဘုရင်၏ညှဉ်းဆဲနိပ်စက်မှုကို ဣသရေလအမျိုးတို့အဘယ်မျှခံနေရကြကြောင်းကိုရှုမှတ်တော်မူသဖြင့် ယောခတ်၏ဆုတောင်းပ တု ထနာကိုနားညောင်းတော်မူ၏။-

5 ထာဝရဘုရားသည်ဣသရေလအမျိုးသားတို့အား ရှုရိအမျိုးသားတို့၏လက်မှကယ်တင်

မည့်သူကိုပေါ်ထွန်းစေတော်မူသည်။	သို့ဖြစ်၍
ဣသရေလအမျိုးသားတို့သည်	ယခင်က
နည်းတူငြိမ်းချမ်းသာယာစွာနေထိုင်ကြ၏။-	

6 သို့ရာတွင်သူတို့သည်မိမိတို့အား ယေရောဗောဇ်မင်းရှေ့ဆောင်လမ်းပြခဲ့သည့်ဒုစရိုက်လမ်းစဉ်ကိုမစွန့်ဘဲ ဆက်လက်၍လိုက်မြဲလိုက်ကြ၏။ အာရှရဘုရားမ၏တံခွန်တိုင်သည်ရှုမာရိမြို့တွင်ရှိမြဲရှိသေး၏။

7 ရှုရိဘုရင်၏မြေမှုန့်ကဲ့သို့ဖျက်ဆီးချေမှုန်းခြင်းကိုခံရသဖြင့် ယောခတ်တွင်မြင်းစီးသူရဲငါးဆယ်၊ စစ်ရထားဆယ်စီးနှင့် ခြေလျင်တပ်သားတစ်သောင်းမျှသာကျန် ရှိတော့သည်။

8 ယောခတ်၏လက်ရုံးရည်နှင့်သူလုပ်ဆောင်ခဲ့သည့် အခြားအမှုအရာရှိသမျှကိုဣသရေလရာဇဝင်တွင်ရေးထားသတည်း။- 9 သူကွယ်လွန်သောအခါရှုမာရိမြို့တွင် သဂြိုဟ်ကြ၏။ ထိုနောက်သူ၏သားတော်ယဟောရှုသည် ခမည်းတော်၏အရိုက်အရာကိုဆက်ခံ၍ နန်းတက်လေသည်။

ဣသရေလဘုရင်ယဟောရှု

10 ယုဒရှင်ဘုရင်ယောရှု၏နန်းစံသုံးဆယ့်ခုနစ်နှစ်မြောက်၌ ယောခတ်၏သားတော်ယဟောရှုသည် ဣသရေလပြည်ဘုရင်အဖြစ်နန်းတက်၍ ရှုမာရိမြို့တွင်တစ်ဆယ့်ခြောက်နှစ်နန်းစံ လေသည်။-

11 သူသည်လည်းထာဝရဘုရားကိုပြစ်မှားကာ
 က္လသရေလအမျိုးသားတို့ကိုအပြစ်ကူးလွန် ရန်
 ရှေ့ဆောင်လမ်းပြခဲ့သောယေရောဗော င်မင်း
 ၏ဒုစရိုက်လမ်းစဉ်ကိုလိုက်လျှောက်သူဖြစ်၏။-

12 ယုဒဘုရင်အာမဇိနှင့်ဖြစ်ပွားသည့်စစ်ပွဲတွင်
 ယဟောရှု၏လက်ရုံးရည်အပါအဝင် သူလုပ်
 ဆောင်ခဲ့သည့်အခြားအမှုအရာရှိသမျှကို
 က္လသရေလရာဇဝင်တွင်ရေးထားသတည်း။-

13 ယဟောရှုကွယ်လွန်သွားသောအခါ သူ့ကို
 ရှုမာရိမြို့ရှိဘုရင်တို့၏သင်္ချိုင်းတော်တွင်
 သင်္ဂြိုဟ်ကြ၏။ ထိုနောက်သူ၏သားတော်ဒုတိယ
 မြောက်ယေရောဗော င်သည် ခမည်းတော်၏အရိုက်
 အရာကိုဆက်ခံ၍နန်းတက်လေသည်။

ဇေလိရဲ့ကွယ်လွန်ခြင်း

14 ပရောဖက်ဇေလိရဲ့သည်ဝေဒနာစွဲ၍နေ၏။
 သူ သည်အိပ်ရာပေါ်တွင်လဲလျက်သေအံ့ဆဲဆဲ
 ဖြစ်နေချိန်၌ က္လသရေလဘုရင်ယဟောရှု
 သည် သူ့အားကြည့်ရှုရန်လာရောက်ပြီးလျှင်“အ
 ကျွန်ုပ်၏အဖ၊ အကျွန်ုပ်၏အဖ၊ အရှင်သည်
 ကြီးမားသောတန်ခိုးစွမ်းအင်ဖြင့် က္လသရေလ
 ပြည်ကိုကာကွယ်သူဖြစ်ပါသည်တကား!” ဟု
 ငိုကြွေး၏။✠

✠ 13:14 ၄ရာ၊ ၂:၁၂။

15 ဧလိရုံက `လေးနှင့်မြားတို့ကိုယူခဲ့လော့''
 ဟု ဆိုသည့်အတိုင်းယဟောရှုယူလာသောအခါ၊-
 16 ဧလိရုံက `လေးကိုတင်လော့'' ဟုဆို၏။
 ထို အခါမင်းကြီးသည်လေးကိုတင်လေ၏။
 ထို နောက်ဧလိရုံသည် မိမိလက်ကိုမင်းကြီး
 ၏လက်ပေါ်တွင်တင်ပြီးလျှင်၊- 17 ရှုရိပြည်ဘက်သို့မျက်နှာမူလျက်ရှိသည့်
 တင်းပေါက်ကို မင်းကြီးအားဖွင့်စေ၏။ ထိုနောက်
 ဧလိရုံက `မြားကိုပစ်လော့'' ဟုအမိန့်ပေးသည့်
 အတိုင်းပစ်လေသော်ပရောဖက်က `သင်သည်
 ထာဝရဘုရား၏မြားဖြစ်၏။ ဘုရားရှင်သည်
 ထိုမြားအားဖြင့်ရှုရိပြည်ကိုအနိုင်ရတော်
 မူလိမ့်မည်။ သင်သည်အာဖက်မြို့တွင် ရှုရိအမျိုး
 သားတို့အားအနိုင်မရမချင်းတိုက်ခိုက်လိမ့် မည်''
 ဟုဆို၏။

18 ထိုနောက်ဧလိရုံသည်မင်းကြီးအား အခြား
 မြားတို့ကိုယူစေ၍ `မြေကြီးကိုရိုက်လော့''
 ဟုဆိုသည့်အတိုင်းသုံးကြိမ်ရိုက်ပြီးလျှင် ရပ်လိုက်၏။-
 19 ယင်းသို့ရပ်လိုက်သည့်အတွက်ဧလိရုံသည်
 အမျက်ထွက်၍ မင်းကြီးအား `အကယ်၍ငါး
 ကြိမ်ခြောက်ကြိမ်ရိုက်ခဲ့ပါမူ ရှုရိအမျိုးသား
 တို့အားအပြီးအပိုင်အနိုင်ရမည်။ ယခု
 မှာမူသုံးကြိမ်သာလျှင်သူတို့အားအနိုင် ရလိမ့်မည်''
 ဟုဆို၏။

20 ဧလိရဲ့ကွယ်လွန်သွားသောအခါ သူ့ကိုသင်္ဂြိုဟ်ကြ၏။

မောဘပြည်သားတို့သည်နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်း ကူသရေလပြည်ကိုချင်းနင်းဝင်ရောက်လေ့ရှိကြ၏။

21 အခါတစ်ပါး၌လူသေတစ်လောင်းကိုသင်္ဂြိုဟ်မည်ပြုနေစဉ် လူတို့သည်မောဘတပ်တစ်တပ်ကိုမြင်သဖြင့် အလောင်းကိုဧလိရဲ့၏သင်္ချိုင်းတွင်းသို့ပစ်ချပြီးလျှင်ထွက်ပြေးကြ၏။ ထိုအလောင်းသည်ဧလိရဲ့၏အရိုးများနှင့်ထိမိသည်နှင့်တစ်ပြိုင်နက် အသက်ပြန်ဝင်လာပြီးလျှင်မတ်တပ်ရပ်လေ၏။

ကူသရေလနှင့်ရှုရိပြည်အကြား ဖြစ်ပွားသောစစ်ပွဲ

22 ယောခတ်၏လက်ထက်ကာလပတ်လုံးကူသရေလအမျိုးသားတို့သည် ရှုရိဘုရင်ဟာဇေလ၏ နှိပ်စက်ညှဉ်းဆဲခြင်းကိုခံရကြ၏။- 23 သို့ရာတွင်ထာဝရဘုရားသည်သနား

ကြင်နာတော်မူသဖြင့် သူတို့အားဆုံးပါးပျက်စီးစေတော်မမူ။ ကိုယ်တော်သည် အာဗြဟံ၊ ကူဇာ က်၊ ယာကုပ်တို့နှင့်ပြုတော်မူခဲ့သည့်ပဋိညာဉ်တော်ကိုထောက်၍ သူတို့အားကူမတော်မူ၏။ မိမိ၏လူမျိုး တော်အား အဘယ်အခါ၌မျှမေ့လျော့ တော်မမူ။

24 ရှုရိဘုရင်ဟာဇေလကွယ်လွန်သောအခါ သူ၏သားတော်ဗ ် ဟာဒဒနန်းတက်၏။-

25 ထိုကာလ၌ကူသရေလဘုရင်ယောခတ်
 မင်း၏သားတော်ယဟောရှသည် ဗ ။ ။ ။ ဟာဒဒ်ကို
 သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်နှိမ်နင်းပြီးလျှင် ခမည်း
 တော်ယောခတ်လက်ထက်၌ဗ ။ ။ ။ ဟာဒဒ်သိမ်းယူ
 သွားသောမြို့ကိုပြန်လည်သိမ်းယူလေသည်။

14

ယုဒဘုရင်အာမဇိ
 (၆ရာ၊ ၂၅:၁-၂၄)

1-2 ယောခတ်၏သားတော်ကူသရေလဘုရင်
 ယဟောရှ ၏နန်းစံဒုတိယနှစ်၌ယောရှ၏သားတော်သည်၊
 အသက်နှစ်ဆယ့်ငါးနှစ်ရှိသော်ယုဒပြည်ဘုရင်
 အဖြစ်နန်းတက်၍ ယေရုရှလင်မြို့တွင်နှစ်ဆယ့်
 ကိုးနှစ်နန်းစံရ၏။ သူ၏မယ်တော်မှာယေရု
 ရှလင်မြို့သူယုဒဒန်ဖြစ်၏။- 3 အာမဇိသည်ထာဝရဘုရားနှစ်သက်တော်
 မှုသောအမှုတို့ကိုပြု၏။ သို့ရာတွင်သူသည်
 မိမိ၏ဘေးတော်ဒါဝိ ဒ်မင်းကဲ့သို့မပြု ကျင့်ဘဲ
 ခမည်းတော်ယောရှကဲ့သို့ပြုကျင့် ၏။-
 4 သူသည်ရုပ်တုကိုးကွယ်ရာဌာနများကို
 ဖြိုဖျက်ခြင်းမပြုသဖြင့် ပြည်သူတို့သည်
 ဆက်လက်၍ထိုဌာနများတွင်ယဇ်ပူဇော်
 ၍နံ့သာပေါင်းကိုးမီးရှို့ကြလေသည်။
 5 အာမဇိသည်မိမိ၏အာဏာတည်သည်နှင့်
 တစ်ပြိုင်နက် ခမည်းတော်ဘုရင်မင်းကိုလုပ်

ကြံသည့်မူးမတ်တို့ကိုကွပ်မျက်လေ၏။-

6 သို့ရာတွင်သူသည်ထိုသူတို့၏သားသမီး
 တို့ကိုမူမသတ်ဘဲ`မိဘတို့သည်သားသမီး
 များကူးလွန်သည့်ပြစ်မှုများအတွက် အသတ်
 မခံစေရ။ သားသမီးတို့သည်လည်း မိဘတို့
 ကူးလွန်သည့်ပြစ်မှုများအတွက်အသတ်
 မခံစေရ။ လူတစ်စုံတစ်ယောက်သည်မိမိ
 ကိုယ်တိုင်ကူးလွန်သည့်ပြစ်မှုအတွက်သာ
 လျှင် အသတ်ခံစေရမည်' ဟူ၍မောရှေ၏
 ပညတ်ကျမ်းတွင် ပါရှိသည့်ထာဝရဘုရား
 ၏ပညတ်တော်ကိုလိုက်လျှောက်ကျင့်သုံး တော်မူ၏။

☆

7 အာမဇိသည်ပင်လယ်သေ၏တောင်ဘက်ရှိ
 ဆားချိုင့်ဝှမ်းတွင် ဧဒုံစစ်သည်တစ်သောင်း
 ကိုသုတ်သင်တော်မူ၏။ သူသည်သေလမြို့
 ကိုသိမ်းယူပြီးလျှင် မြို့၏နာမည်ကိုပြောင်း သဖြင့်
 ယုသေလမြို့ဟုယနေ့တိုင်အောင် ခေါ်တွင်သတည်း။

8 ထိုနောက်အာမဇိသည် ကုသရေလဘုရင်
 ယဟောရှုထံသို့သံတမန်များစေလွှတ် ပြီးလျှင်
 မိမိနှင့်စစ်ပြိုင်ရန်ဖိတ်ခေါ်လိုက် လေသည်။-

9 သို့ရာတွင်ယဟောရှုမင်းက`အခါတစ်ပါးက
 လေဗနု န်တောင်ထိပ်တွင် ဆူးပင်တစ်ပင်ကသစ်
 ကတိုးပင်အား`သင်၏သမီးကိုငါ့သားနှင့်

☆ 14:6 တရား၊ ၂၄:၁၆။

ပေးစားထိမ်းမြားလော့' ဟုအမှာစာပေးပို့ခဲ့၏။
 သို့ရာတွင်အနီးမှဖြတ်သန်းလာသော သားရဲ တိရစ္ဆာန်တစ်ကောင်သည်ထိုဆူးပင်ကိုနင်းချေ လိုက်လေသည်။-
 10 အချင်းအမဇီ၊ ယခုအဆွေတော်သည်
 ဧဒုံ ပြည်သားတို့ကိုအနိုင်ရသဖြင့်စိတ်နေမြင့်
 လျက်နေ၏။ မိမိရရှိထားသည့်ကျော်စောကံတို့
 ဖြင့်ပင်ကျေနပ်ရောင့်ရဲစွာ သင်၏နန်းတော်တွင်
 စံမြန်းပါလော့။ သင်သည်မိမိနှင့်ပြည်သူတို့
 အားဆုံးပါးပျက်စီးစေမည့်ဘေးဒုက္ခကို
 အဘယ်ကြောင့်ရှာလိုပါသနည်း'' ဟုပြန်
 စာရေး၍ပေးပို့လိုက်၏။

11 သို့ရာတွင်သူ၏စကားကိုအာမဇီသည်
 နားမထောင်။ ထို့ကြောင့်ယဟောရှမင်းသည်
 မိမိ၏စစ်သည်တော်များနှင့်ချီတက်ပြီးလျှင်
 အာမဇီမင်းအားယုဒပြည်၊ ဗက်ရှေမက်မြို့
 တွင်တိုက်ခိုက်လေသည်။- 12 အာမဇီ၏တပ်မတော်မှာအရေးရှုံးနိမ့်သ
 ဖြင့် သူ၏စစ်သည်အပေါင်းတို့သည်မိမိတို့
 နေရပ်သို့ထွက်ပြေးကြကုန်၏။- 13 ယဟောရှသည်အာမဇီကိုဖမ်းဆီးကာ
 ယေရုရှလင်မြို့သို့ချီတက်၍မြို့ရိုးပေခြောက်ရာ ကိုဖေရို
 မ်တံခါးမှထောင့်တံခါးတိုင်အောင် ဖြိုချလိုက်၏။-
 14 သူသည်မိမိတွေ့ရှိသမျှသောရွှေ၊ ငွေ၊ ဗိမာန်
 တော်အသုံးအဆောင်ရှိသမျှနှင့်ဘဏ္ဍာတော် တိုက်တွင်
 ရှိသမျှကိုယူ၍ရှာမာရိမြို့သို့ သယ်ဆောင်သွားတော်မူ၏။

ယဟောရှမင်း သည်ဋ္ဌဌားစာခံများကိုလည်း ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်ခဲ့လေသည်။

15 ယုဒဘုရင်အာမဇိနှင့်ဖြစ်ပွားသည့်စစ်ပွဲတွင် ယဟောရှ၏လက်ရုံးရည်အပါအဝင်သူလုပ်ဆောင်ခဲ့သည့် အခြားအမှုအရာအလုံးစုံကို က္လသရေလရာဇဝင်တွင်ရေးထားသတည်း။-

16 ယဟောရှကွယ်လွန်သောအခါ သူ့ကိုရှုမာရိ မြို့ရှိဘုရင်များ၏သင်္ချိုင်းတော်တွင်သင်္ဂြိုဟ်ကြ၏။ ထိုနောက်သူ၏သားတော်ဒုတိယ မြောက်ယေရောဗော င်သည် ခမည်းတော်၏ အရိုက်အရာကိုဆက်ခံ၍နန်းတက်လေသည်။

ယုဒဘုရင်အာမဇိကွယ်လွန်ခြင်း
(၆ရာ၊ ၂၅:၂၅-၂၈)

17 ယုဒဘုရင်အာမဇိသည် က္လသရေလဘုရင် ယဟောရှကွယ်လွန်ပြီးနောက်တစ်ဆယ့်ငါးနှစ်တိုင်တိုင်အသက်ရှင်နေ၏။- 18 အာမဇိလုပ်ဆောင်ခဲ့သည့်အခြားအမှုအလုံးစုံကို ယုဒရာဇဝင်တွင်ရေးထားသတည်း။

19 အာမဇိသည်မိမိအားလုပ်ကြံရန်ယေရုရှလင်မြို့တွင် လျှို့ဝှက်ကြံစည်မှုတစ်ရပ်ဖြစ်ပေါ်လာသဖြင့် လာခိုရှုမြို့သို့ထွက်ပြေးလေသည်။ သို့ရာတွင်သူ၏ရန်သူများသည်ထိုမြို့သို့ လိုက်၍သူ့ကိုလုပ်ကြံကြ၏။- 20 သူ၏အလောင်းကိုမြင်းပေါ်တွင်တင်၍ပစ်ဆောင်လာပြီးလျှင် ဒါဝိ ဒ်မြို့ရှိဘုရင်များ

၏သင်္ချိုင်းတော်တွင်သင်္ဂြိုဟ်ကြလေသည်။-

21 ထိုနောက်ယုဒပြည်သူတို့သည် အသက်တစ်ဆယ့်ခြောက်နှစ်ရှိသားတော်သြဇီကိုမင်း မြှောက်ကြ၏။-

22 သြဇီသည်ခမည်းတော်ကွယ်လွန်ပြီးသည်နောက် လတ်မြို့ကိုတိုက်ခိုက်သိမ်းယူကာ ပြန်လည်ထူထောင်လေသည်။

ဣသရေလဘုရင်ဒုတိယမြောက်ယေရောဗောဇ်

23 ယောရှု၏သားတော်ယုဒဘုရင်အာမဇိ၏ နန်းစံတစ်ဆယ့်ငါးနှစ်မြောက်၌ ယဟောရှု၏ သားတော်ဒုတိယမြောက်ယေရောဗောဇ်သည် ဣသရေလပြည်ဘုရင်အဖြစ်နန်းတက်၍ ရှုမာရီမြို့၌လေးဆယ့်တစ်နှစ်တိုင်တိုင်နန်း စံလေသည်။-

24 သူသည်ထာဝရဘုရားကိုပြစ်မှား၍ ဣသရေလအမျိုးသားတို့အားအပြစ်ကူးလွန် ရန် ရှေ့ဆောင်လမ်းပြခဲ့သောနေဗတ်၏သား ယေရောဗောဇ်၏ဆိုးယုတ်သည့်လမ်းစဉ်ကို လိုက်၏။-

25 သူသည်မြောက်သို့လားသော်ဟာ မတ်တောင်ကြား လမ်း၊ တောင်သို့လားသော်ပင်လယ်သေတိုင်အောင် ယခင်အခါကဣသရေလပြည်၏ပိုင်နက်နယ် မြေမှန်သမျှတို့ကိုပြန်လည်သိမ်းယူလေသည်။

ဤကားဣသရေလအမျိုးသားတို့၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားသည် မိမိ၏ကျွန်တော် ရင်း၊ ဂါသေဖာမြို့နေ၊ အမိ တု

တဲ၏သားပရောဖက် ယောနအားဖြင့်မိန့်တော်မူခဲ့သောစကား
တော်အတိုင်းပင်ဖြစ်သတည်း။[☆]

26 ထာဝရဘုရားသည်ကူသရေလအမျိုးသား
တို့ ပြင်းပြစွာခံစားနေကြသောဆင်းရဲဒုက္ခ
ကိုမြင်တော်မူ၏။ သူတို့အားကူမမည့်သူ
တစ်ယောက်မျှမရှိချေ။- 27 ကိုယ်တော်သည်ထိုသူတို့အားထာဝ
စဉ်ပျက် ပြုန်းအောင်စီရင်ရန်အလိုတော်မရှိသဖြင့်
ဒုတိယမြောက်ယေရောဗော င်မင်းအားဖြင့်
သူတို့ကိုကယ်တော်မူ၏။

28 ဒုတိယမြောက်ယေရောဗော င်လုပ်ဆောင်ခဲ့သည့်
အခြားအမှုအရာများ၊ တိုက်ပွဲတွင်သူ၏
လက်ရိုးရည်၊ ဒဏ်သက်မြို့နှင့်ဟာမတ်မြို့တို့
ကို ကူသရေလနိုင်ငံနယ်မြေအတွင်းသို့ပြန်
လည်သိမ်းယူခဲ့ပုံအကြောင်းတို့ကို ကူသရေလ
ရာဇ ဝင်တွင်ရေးထားသတည်း။- 29 ယေရောဗော
င်ကွယ်လွန်သောအခါ သူ့အား ဘုရင်တို့၏သင်္ချိုင်းတော်တွင်သင်္ဂြိုဟ်ကြ
ထိုနောက်သူ၏သားတော်ဇာခရိုသည်
ခမည်းတော်၏အရိုက်အရာကိုဆက်ခံ၍
နန်းတက်လေသည်။

15

ယုဒဘုရင်ဩဇိ
(၆ရာ၊ ၂၆:၁-၂၃)

[☆] 14:25 ယောန၊ ၁:၁။

1-2 ကုသရေလဘုရင်ဒုတိယမြောက်ယေရောဗော
 င် မင်း၏ နန်းစံနှစ်ဆယ့်ခုနစ်နှစ်မြောက်၌အာမဇိ
 နါသားသည်၊ အသက်တစ်ဆယ့်ခြောက်နှစ်ရှိသော
 အခါယုဒပြည်ဘုရင်အဖြစ်နန်းတက်၍ ယေရု
 ရှလင်မြို့တွင်ငါးဆယ့်နှစ်နှစ်နန်းစံရ၏။ သူ
 ၏မယ်တော်မှာယေရုရှလင်မြို့သူယေခေါလိ ဖြစ်၏။-

3 သြဇိသည်မိမိခမည်းတော်၏လမ်းစဉ်ကို လိုက်၍
 ထာဝရဘုရားနှစ်သက်တော်မူသော အမှုတို့ကိုပြု၏။-

4 သို့ရာတွင်ရုပ်တုကိုးကွယ်ရာဌာနများကို
 ဖျက်ဆီးခြင်းမပြုသဖြင့် လူတို့သည်ထို
 ဌာနများတွင် ဆက်လက်၍ယဇ်များကို
 ပူဇော်၍နံ့သာပေါင်းကိုမီးရှို့ကြ၏။-

5 ထာဝရဘုရားသည်သြဇိအားအရေပြား
 ရောဂါစွဲကပ်စေတော်မူသဖြင့် သူသည်သေ
 သည့်တိုင်အောင်ထိုရောဂါကိုခံစားရ၏။ သို့
 ဖြစ်၍သားတော်ယောသံအား တိုင်းပြည်အုပ်
 ချုပ်မှုတာဝန်ကိုလွှဲအပ်ပြီးလျှင် သီးခြား
 အိမ်တော်တွင်စံတော်မူရလေသည်။-

6 သြဇိမင်းလုပ်ဆောင်ခဲ့သည့်အခြားအမှု
 အရာအလုံးစုံကို ယုဒရာဇဝင်တွင် ရေးထားသတည်း။-

7 သြဇိကွယ်လွန်သောအခါ သူ့ကိုဒါဝိ ဒ်မြို့
 ရှိဘုရင်များ၏သင်္ချိုင်းတော်တွင်သင်္ဂြိုဟ်ကြ၏။
 ထိုနောက်သူ၏သားတော်ယောသံသည် ခမည်း

တော်၏အရိုက်အရာကိုဆက်ခံ၍နန်း တက်လေသည်။*

ကူသရေလဘုရင်ဇာခရိ

8 ယုဒဘုရင်သြဇိ၏နန်းစံသုံးဆယ့်ရှစ်နှစ်
မြောက်၌ ဒုတိယမြောက်ယေရောဗော င်မင်း၏
သားဇာခရိသည် ကူသရေလပြည်ဘုရင်
အဖြစ်နန်းတက်၍ရှမာရိမြို့၌ခြောက် နှစ်နန်းစံရ၏။-

9 သူသည်မိမိ၏နောင်တော်ဘုရင်များနည်းတူ
ထာဝရဘုရားအားပြစ်မှား၏။ ကူသရေလ
အမျိုးသားတို့အားအပြစ်ကူးလွန်ရန်ရှေ့
ဆောင်လမ်းပြခဲ့သူ နေဗတ်၏သားယေ ရော
ဗော င်၏ဆိုးညစ်သောလမ်းစဉ်ကိုလိုက်၏။-

10 ယာဖက်၏သားရှ လှ လုံသည်လျှို့ဝှက်ကြံစည်
ကာ ဇာခရိမင်းအားကူမိလံမြို့တွင်လုပ်ကြံ ပြီးနောက်
သူ၏အရိုက်အရာကိုဆက်ခံ၍ နန်းတက်လေသည်။

11 ဇာခရိမင်းလုပ်ဆောင်ခဲ့သည့်အခြားအမှု
အရာအလုံးစုံကို ကူသရေလရာဇ ဝင်တွင်ရေး
ထားသတည်း။

12 သို့ဖြစ်၍ ငါသည်သင်၏သားမြေးတို့အား စတု တု
ထအဆက်တိုင်အောင်⁷ ကူသရေလပြည်ကိုအုပ်စိုးစေမည်¹¹
ဟုယေဟု အား ထာဝရဘုရားမိန့်တော်မူခဲ့သောစကား
တော်အတိုင်းဖြစ်သတည်း။*

* 15:7 ဟေရှာ၊ ၆:၁။ 7 15:12 * စတုတ္ထအဆက်တိုင်အောင်။
ဇာခရိမင်းသည်ယေဟု၏မြစ်ဖြစ်သည်။ * 15:12 ၄ရာ၊ ၁၀:၃၀။

ဣသရေလဘုရင်ရှလှလုံ

13 ယုဒဘုရင်ဩဇိ၏နန်းစံသုံးဆယ့်ကိုးနှစ်
မြောက်၌ ယာဖက်၏သားရှ လှ လုံသည်ဣသရေလ
ပြည်ဘုရင်အဖြစ် နန်းတက်၍ရှမာရိမြို့၌
တစ်လမျှနန်းစံရ၏။

14 ဂါဒိ၏သားမေနဟင်သည်တိရဇမြို့မှ
ရှမာရိမြို့သို့သွား၍ရှ လှ လုံကိုလုပ်ကြံကာ
သူ၏အရိုက်အရာကိုဆက်ခံ၍နန်းတက် လေသည်။-

15 ဇာခရိမင်းအားလျှို့ဝှက်ကြံစည်မှုအပါ အဝင်ရှ လှ
လုံလုပ်ဆောင်ခဲ့သည့် အခြားအမှု အရာရှိသမျှကို
ဣသရေလရာဇ ဝင်တွင် ရေးထားသတည်း။-

16 မေနဟင်သည်တိရဇမြို့မှချီတက်လာစဉ်
လမ်းခရီးတွင်တိဖယမြို့သားတို့သည် မိမိ
အားအညံ့မခံကြသောကြောင့် ထိုမြို့နှင့်
တကွပတ်ဝန်းကျင်နယ်မြေများကိုလုံးဝ
ဖျက်ဆီးလေ၏။ သူသည်ကိုယ်ဝန်ဆောင်အမျိုး
သမီးတို့၏ဝမ်းကိုပင်ခွဲ၍သတ်လေသည်။

ဣသရေလဘုရင်မေနဟင်

17 ယုဒဘုရင်ဩဇိ၏နန်းစံနှစ်ဆယ့်ကိုးနှစ်
မြောက်၌ ဂါဒိ၏သားမေနဟင်သည် ဣသရေလ
ပြည်ဘုရင်အဖြစ်နန်းတက်၍ရှမာရိမြို့၌
ဆယ်နှစ်နန်းစံလေသည်။- 18 သူသည်နေမတ်၏သားယေရောဗော
င်မင်း၏ဆိုး ညစ်ညည်လမ်းစဉ်ကိုလိုက်၍

ထာဝရဘုရားကို ပြစ်မှား၏။ ယေရောဗော
 င်ကားသူ၏အသက်ရှင် သရွေ့ကာလပတ်လုံး
 က္ကသရေလအမျိုးသား တို့အားအပြစ်ကူးလွန်ရန်ရှေ့ဆောင်လမ်း
 ပြခဲ့သူဖြစ်သတည်း။- 19 အာရှရီဧကရာ
 ဇ်ဘုရင်တိကလတ်ပိလေသာ သည်

က္ကသရေလပြည်ကိုချင်းနင်းဝင်ရောက်လာ၏။
 ထိုအခါမေနဟင်သည်မိမိ၏ပြည်တွင်
 အာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးအတွက်
 တိကလတ်ပိလေသာ ၏အထောက်အကူကိုရရှိနိုင်ရန်
 သူ့အားငွေသုံး ဆယ့်ရှစ်တန်ဆက်သလေသည်။-

20 ယင်းသို့ဆက်သနိုင်ရန်မေနဟင်သည် က္ကသရေလ
 သူဌေးသူကြွယ်များထံမှတစ်ဦးလျှင် ငွေသား
 ငါးဆယ်စီကောက်ယူ၏။ သို့ဖြစ်၍တိဂလတ်
 ပိလေသာသည်မိမိ၏တိုင်းပြည်သို့ပြန်သွား လေ၏။

21 မေနဟင်လုပ်ဆောင်ခဲ့သည့်အခြားအမှုအရာ
 ရှိသမျှကို က္ကသရေလရာဇဝင်တွင်ရေးထား သတည်း။-

22 သူကွယ်လွန်သောအခါသူ့ကိုသဂြိုဟ်ကြ၏။
 သူ၏သားတော်ပေကဟိသည်ခမည်းတော်၏
 အရိုက်အရာကိုဆက်ခံ၍နန်းတက်လေသည်။

က္ကသရေလဘုရင်ပေကဟိ

23 ယုဒဘုရင်သြဇိ၏နန်းစံတစ်ဆယ့်ငါး
 နှစ်မြောက်၌ မေနဟင်၏သားပေကဟိသည်
 က္ကသရေလပြည်ဘုရင်အဖြစ်နန်းတက်၍

ရှုမာရိမြို့၌နှစ်နှစ်နန်းစံလေသည်။- 24 သူသည်နေဗတ်၏သားယေရောဗော
 င်၏ဆိုး ညစ်သောလမ်းစဉ်ကိုလိုက်၍
 ထာဝရဘုရား အားပြစ်မှား၏။ ယေရောဗော
 င်ကားကူသရေလ အမျိုးသားတို့အား
 အပြစ်ကူးလွန်ရန်ရှေ့ ဆောင်လမ်းပြခဲ့သူဖြစ်သတည်း။-
 25 ပေကဟိ၏တပ်မတော်အရာရှိတစ်ဦးဖြစ်
 သူပေကာသည် ဂိလဒ်ပြည်သားလူငါးကျိပ်
 နှင့်အတူ လျှို့ဝှက်ကြံစည်ကာပေကဟိကို
 ရှုမာရိနန်းတော်အတွင်း၌လုပ်ကြံပြီးနောက်
 သူ၏အရိုက်အရာကိုဆက်ခံ၍နန်းတက် လေသည်။
 26 ပေကဟိလုပ်ဆောင်ခဲ့သည့်အခြားအမှုအရာ
 ရှိသမျှကို ကူသရေလရာဇဝင်တွင်ရေးထား သတည်း။

ကူသရေလဘုရင်ပေကာ

27 ယုဒဘုရင်ဩ ဇိ၏နန်းစံငါးဆယ့်နှစ်နှစ်
 မြောက်၌ ရေမလိ၏သားပေကာသည်
 ကူသရေ လဘုရင်အဖြစ်နန်းတက်၍ရှုမာရိမြို့၌
 အနှစ်နှစ်ဆယ်နန်းစံလေသည်။- 28 သူသည်နေဗတ်၏သားယေရောဗော
 င်မင်း၏ဆိုး ညစ်သောလမ်းစဉ်ကိုလိုက်၍ ထာဝရဘုရား
 အားပြစ်မှား၏။ ယေရောဗော င်ကားကူသရေလ
 အမျိုးသားတို့အား အပြစ်ကူးလွန်ရန်ရှေ့
 ဆောင်လမ်းပြခဲ့သူဖြစ်၏။
 29 ပေကာမင်းလက်ထက်တွင်အာရှရိုဇကရာ
 ဇ် ဘုရင်တိဂလတ်ပိလေသာသည်ကူယုန်မြို့၊

အဗေလဗက်မာခါမြို့၊ ယာနောမြို့၊ ကေဒေရှ
 မြို့နှင့်ဟာဇော်မြို့များနှင့်တကွဂိုလဒ်ပြည်၊
 ဂါလိလဲနှင့်နဿလိပြည်တို့ကိုသိမ်းယူ၍ လူတို့အား
 အာရှရိပြည်သို့သို့ပုန်းများ အဖြစ်ဖမ်းဆီးသွားလေသည်။

30 သြဇိဇိ၏သား၊ ယုဒဘုရင်ယောသံ၏နန်းစံ
 အနှစ်နှစ်ဆယ်မြောက်၌လော၏သားဟောရှေ သည်
 လျှို့ဝှက်ကြံစည်ကာပေကာမင်းကိုလုပ် ကြံပြီးလျှင်
 သူ၏အရိုက်အရာကိုဆက်ခံ ၍နန်းတက်လေသည်။-

31 ပေကာလုပ်ဆောင်ခဲ့သည့်အခြားအမှုအရာရှိ သမျှကို
 ကူသရေလရာဇဝင်တွင်ရေးထား သတည်း။

ယုဒဘုရင်ယောသံ
 (၆ရာ၊ ၂၇:၁-၉)

32-33 ရေမလိ၏သား၊ ကူသရေလဘုရင်ပေကာ၏
 နန်းစံနှစ်နှစ်မြောက်၌ သြဇိဇိ၏သားယောသံ
 သည် အသက်နှစ်ဆယ့်ငါးနှစ်ရှိသောအခါ
 ယုဒပြည်ဘုရင်အဖြစ်နန်းတက်၍ ယေရု
 ရှလင်မြို့၌တစ်ဆယ့်ခြောက်နှစ်စိုးစံလေ သည်။
 သူ၏မယ်တော်မှာဇဒုတ်၏သမီး ယေရုရှာဖြစ်၏။-

34 ယောသံသည်မိမိ၏ခမည်းတော်သြဇိမင်း
 ၏စံနမူနာကိုယူ၍ ထာဝရဘုရားနှစ်
 သက်တော်မူသောအမှုတို့ကိုပြု၏။-

35 သို့ရာတွင်ရုပ်တုကိုးကွယ်ရာဌာနများကိုမူ
 ဖျက်ဆီးခြင်းမပြုသဖြင့် ပြည်သူတို့သည်

ထို ဌာနများတွင်ဆက်လက်၍ယဇ်များကိုပူ
ဇော်၍ နံ့သာပေါင်းကိုမီးရှို့ကြ၏။ ယောသံ
သည်ဗိမာန်တော်မြောက်တံခါးကိုတည်ဆောက်
ခဲ့သူဖြစ်ပေသည်။

36 ယောသံလုပ်ဆောင်ခဲ့သည့်အခြားအမှုအရာရှိ
သမျှကို ယုဒရာဇဝင်တွင်ရေးထားသတည်း။-

37 ရှုရီဘုရင်ရေဇီ န်နှင့်ကူသရေလဘုရင်ပေကာ
တို့အား ယုဒပြည်ကိုတိုက်ခိုက်ကြရန် ထာဝရ
ဘုရားစေလွှတ်တော်မူသည်မှာယောသံ၏

လက်ထက်၌ဖြစ်၏။- 38 ယောသံကွယ်လွန်သောအခါ
သူ့အားဒါဝိဒ မြို့ရှိဘုရင်များ၏သင်္ချိုင်းတော်တွင်သင်္ဂြိုဟ်
ကြ၏။ ထိုနောက်သူ၏သားတော်အာခတ်သည်
ခမည်းတော်၏အရိုက်အရာကိုဆက်ခံ၍
နန်းတက်လေသည်။

16

ယုဒဘုရင်အာခတ် (၆ရာ၊ ၂၈:၁-၂၇)

1-2 ရေမလိ၏သားပေကာ၏ နန်းစံတစ်ဆယ့်ခုနစ်
နှစ်မြောက်၌ယောသံ၏သားအာခတ်သည်၊

အ သက်နှစ်ဆယ်ရှိသောအခါယုဒပြည်ဘုရင်
အဖြစ်နန်းတက်၍ ယေရုရှလင်မြို့၌တစ်ဆယ့်
ခြောက်နှစ်နန်းစံရ၏။ သူသည်မိမိ၏ဘေးတော်
ဒါဝိ ဒ်မင်း၏စံနမူနာကောင်းကိုမယူဘဲ

3 ထာဝရဘုရားနှစ်သက်တော်မမူသည့် အမှုတို့ကိုပြု၍၊-
 က္ကသရေလမင်းတို့၏လမ်းစဉ်ကိုလိုက်လေ
 သည်။ သူသည်က္ကသရေလအမျိုးသားတို့ချီ
 တက်လာချိန်၌ ထာဝရဘုရားနှင့်ထုတ်တော်
 မူသောလူမျိုးတို့၏စက်ဆုတ်ရွံ့ရှာဖွယ်ကောင်း
 သည့်ဥလေ့ထုံးစံတို့ကိုအတုခိုးကာ မိမိ
 ၏သားတော်ကိုပင်လျှင်မီးရှို့ရာပူဇော်သကာ
 အဖြစ်ရုပ်တုတို့အားပူဇော်လေသည်။-☆

4 ရုပ်တုကိုးကွယ်ရာဌာနများဖြစ်သောတောင်
 ကုန်းများနှင့် အရိပ်ကောင်းသည့်သစ်ပင်အောက်
 တို့တွင်အာခတ်သည်ယဇ်များကိုပူဇော်၍
 နံ့သာပေါင်းကိုမီးရှို့၏။

5 ရှုရိဘုရင်ရေဇီ န်နှင့်က္ကသရေလဘုရင်ပေကာ
 တို့သည် စစ်ချီ၍ယေရုရှလင်မြို့ကိုဝိုင်းရံ
 ထားကြသော်လည်း အာခတ်မင်းကိုမနှိမ်နင်း နိုင်ကြ။-

☆ 6 (ထိုအချိန်၌ပင်လျှင်ဧဒုံဘုရင်သည်ဇလတ်
 မြို့ကိုပြန်လည်သိမ်းယူပြီးနောက် ထိုပြည်တွင်
 နေထိုင်သူယုဒပြည်သားတို့အားနှင့်ထုတ်
 လိုက်လေသည်။ ဧဒုံပြည်သားတို့သည်ဇလတ်
 မြို့သို့လာရောက်နေထိုင်၍ယနေတိုင်အောင်
 ရှိနေကြသတည်း။-) 7 အာခတ်မင်းသည်အရှုရိဇကရာ
 ဇ်ဘုရင် တိဂလတ်ပိလေသာထံသို့ အကျွန်ုပ်သည်

☆ 16:3 တရား၊ ၁၂:၃၁။ ☆ 16:5 ဟေရှာ၊ ၇:၁။

အရှင်၏သစ္စာတော်ခံ၊ အစေခံတစ်ဦးဖြစ်
 ပါ၏။ အကျွန်ုပ်တို့ကိုတိုက်ခိုက်လျက်နေသူ
 ရှုရိဘုရင်နှင့် ကုသရေလဘုရင်တို့လက်မှ
 ကယ်တော်မူပါ။" ဟုသဝဏ်လွှာရေး၍သံ

တမန်များစေလွှတ်ပေးပို့လိုက်၏။- 8 အာခတ်သည်ဗိမာန်တော်နှင့်နန်းဝေ
 တိုက်ထဲမှရွှေ၊ ငွေတို့ကိုယူ၍ကေရာ ၆
 မင်းအားလက်ဆောင်ပဏ္ဏာအဖြစ်ဆက်သ လေသည်။-

9 တိဂလတ်ပိလေသာသည်အာခတ်မင်း၏ပန်
 ကြားချက်အရ မိမိ၏တပ်မတော်နှင့်အတူ
 ဒမာသက်မြို့ကိုချီတက်သိမ်းယူပြီးလျှင်
 ရေဇိ န်မင်းအားလုပ်ကြံ၍ပြည်သူတို့အား
 ကိရမြို့သို့သို့ပန်းများအဖြစ်ဖမ်းသွား တော်မူ၏။

10 အာခတ်မင်းသည်ကေရာ ၆ဘုရင်တိဂလတ်
 ပိလေသာကိုတွေ့ဆုံရန် ဒမာသက်မြို့သို့သွား
 သောအခါ ထိုမြို့တွင်ရှိသောယဇ်ပလ္လင်ကိုမြင်
 သဖြင့် ထိုယဇ်ပလ္လင်၏ပုံတူတစ်ခုကိုစေ့စပ်
 သေချာစွာပြုလုပ်ပြီးလျှင် ယဇ်ပုရောဟိတ်

ဥရိယထံသို့ပေးပို့လိုက်၏။- 11 သို့ဖြစ်၍ဥရိယသည်ထိုပုံစံအတိုင်း
 တိကျ စွာယဇ်ပလ္လင်တစ်ခုကိုအာခတ်မင်းပြန်၍
 မရောက်မီ အပြီးဆောက်လုပ်ထားလေသည်။-

12 ဒမာသက်မြို့မှပြန်၍ရောက်ရှိလာသော
 အခါ အာခတ်မင်းသည်တည်ဆောက်ပြီး
 သည့်ယဇ်ပလ္လင်ကိုမြင်လေလျှင်၊- 13 ထိုပလ္လင်ပေါ်တွင်ယဇ်ကောင်များနှင့်

ပူဇော်သကာများကိုမီးရှို့ပူဇော်၏။ ထိုနောက်
 စပျစ်ရည်ပူဇော်သကာများနှင့် မိတ်သဟာယ
 ယဇ်ဆိုင်ရာသွေးတို့ကိုလည်း ထိုယဇ်ပလ္လင်ပေါ်
 တွင်သွန်းလောင်းလေသည်။- 14 ထာဝရဘုရားအားဆက်ကပ်ထားသည့်
 ဝါပလ္လင်မှာ ယဇ်ပလ္လင်သစ်နှင့်ဗိမာန်တော်စပ်ကြား
 တွင်တည်ရှိနေသောကြောင့် အာခတ်သည်ထို
 ပလ္လင်ကိုယဇ်ပလ္လင်သစ်၏မြောက်ဘက်သို့ပြောင်း
 ရွှေ့လိုက်ပြီးလျှင်- 15 ဥရိယအား`ငါ၏ယဇ်ပလ္လင်ကြီးကိုနံနက်ချိန်
 မီးရှို့ရာယဇ်နှင့် ညနေချိန်ဘောဇဉ်ပူဇော်သကာ
 များအတွက်လည်းကောင်း၊ ဘုရင်နှင့်ပြည်သူတို့
 ၏မီးရှို့ရာယဇ်နှင့်ဘောဇဉ်ပူဇော်သကာများ၊
 ပြည်သူတို့၏စပျစ်ရည်ပူဇော်သကာများ
 အတွက်လည်းကောင်းအသုံးပြုလော့။ ထိုယဇ်
 ပလ္လင်ပေါ်တွင်ယဇ်ကောင်ရှိသမျှတို့၏သွေး
 ကိုသွန်းလောင်းလော့။ ကြေးဝါပလ္လင်မှာငါ
 အတိတ်နိမိတ်ဖတ်ခြင်းကိုမေးလျှောက်ရာ ဖြစ်ရမည်'
 ဟုအမိန့်ပေးသည့်အတိုင်း၊- 16 ဥရိယသည်ပြုလေ၏။
 17 အာခတ်မင်းသည်ဗိမာန်တော်တွင်အသုံးပြု
 သည့်ကြေးဝါလှည်းတို့ကိုယူ၍ ယင်းတို့အပေါ်
 ရှိအင်တုံများကိုဖယ်ရှားလိုက်လေသည်။ သူ
 သည်ကြေးဝါနွားလားဥသဘရုပ်တစ်ဆယ့်
 နှစ်ကောင်၏ကျောက်ကုန်းထက်မှ ကြေးဝါကန်

☆ 16:14 ထွ၊ ၂၇:၁-၂။ ဇရာ၊ ၄:၁။

များကိုလည်းယူ၍အောက်ခံကျောက်ပေါ်တွင်
 ထားရှိလေသည်။-[☆] 18 ထိုနောက်အာရှရိုဇကရာ
 ဇ်ဘုရင်နှစ်သက် စေရန် အာခတ်သည်ဗိမာန်တော်ရှိရာဇေယျာ
 တည်ရာစင်မြင့်ကိုဖယ်ရှားပြီးလျှင် ဘုရင်
 အတွက်သီးသန့်ထားသည့်ဗိမာန်တော်
 အဝင်ကိုလည်းပိတ်လိုက်၏။

19 အာခတ်မင်းလုပ်ဆောင်ခဲ့သောအခြားအမှု
 အရာရှိသမျှကို ယုဒရာဇဝင်တွင်ရေး ထားသတည်း။-

20 အာခတ်ကွယ်လွန်သောအခါ သူ့အားဒါဝိ
 ဒ် မြို့ရှိဘုရင်များ၏သင်္ချိုင်းတော်တွင်သင်္ဂြိုဟ်
 ကြ၏။ ထိုနောက်သူ၏သားတော်ဟေဇကီ
 သည် ခမည်းတော်၏အရိုက်အရာကိုဆက်ခံ
 ၍နန်းတက်လေသည်။[☆]

17

ဣသရေလဘုရင်ဟောရှေ

1 ယုဒဘုရင်အာခတ်၏နန်းစံတစ်ဆယ့်နှစ်နှစ်
 မြောက်၌ လော၏သားဟောရှေသည်ဣသရေ
 လဘုရင်အဖြစ်နန်းတက်၍ ရှုမာရီမြို့တွင်
 ကိုးနှစ်နန်းစံလေသည်။- 2 သူသည်ထာဝရဘုရားအားပြစ်မှားသော်
 လည်း မိမိ၏နောင်တော်ဣသရေလဘုရင်
 များလောက်မဆိုးရွားချေ။- 3 အာရှရိုဇကရာ

☆ 16:17 ၃ရာ၊ ၇:၂၃-၃၉။ ၆ရာ၊ ၄:၂-၆။ ☆ 16:20 ဟောရှာ၊ ၁၄:၂၈။

ဇဲဘုရင်ရှာ လမနေဇာစစ်ချီ လာသောအခါ
 ဟောရှေသည်အရှုံးပေးပြီး လျှင်နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်းအခွန်ဘဏ္ဍာဆက်သ
 လေသည်။- 4 သို့ရာတွင်နှစ်တစ်နှစ်တွင်ဟောရှေသည်
 အီဂျစ် ဘုရင်သွာမင်းထံသို့သံတမန်များစေလွှတ်၍
 အကူအညီတောင်းခံပြီးလျှင် အာရှရိုပြည်
 သို့အခွန်ဘဏ္ဍာမဆက်သဘဲနေ၏။ ဤအခြင်း
 အရာကိုရှာလမနေဇာသိရှိသောအခါ
 ဟောရှေအားဖမ်းဆီး၍ထောင်သွင်းထားစေ၏။

ရှမာရိုမြို့ကျဆုံးခြင်း

5 ထိုနောက်ရှာလမနေဇာသည်ကူသရေလပြည်
 သို့ချင်းနင်းဝင်ရောက်ကာ ရှမာရိုမြို့ကိုဝိုင်း
 ရံထား၏။ သုံးနှစ်မျှကြာသောအခါ-

6 ဟောရှေ၏နန်းစံကိုနှစ်မြောက်၌အာရှရို
 ဧကရာ ဇဲဘုရင်သည် ရှမာရိုမြို့ကိုသိမ်းယူ၍
 ကူသရေလအမျိုးသားတို့အားသို့ပန်းများ
 အဖြစ်အာရှရိုပြည်သို့ဖမ်းသွားပြီးလျှင်
 အချို့ကိုဟာလမြို့၌လည်းကောင်း၊ အချို့
 ကိုဂေါဇန်ခရိုင်၊ ဟာဗော်မြစ်အနီး၌လည်း
 ကောင်း၊ အချို့ကိုမေဒိပြည်ရှိမြို့များ၌
 လည်းကောင်းနေထိုင်စေ၏။

7 ရှမာရိုမြို့ကျဆုံးရသည်မှာကူသရေလအမျိုး
 သားတို့သည် မိမိတို့အားအီဂျစ်ဘုရင်၏လက်
 မှကယ်ဆယ်ကာအီဂျစ်ပြည်မှထုတ်ဆောင်လာ

တော်မူသော မိမိတို့၏ဘုရားသခင်ထာဝရ
ဘုရားအားပြစ်မှားကြသောကြောင့်ဖြစ်၏။

သူတို့သည်အခြားဘုရားများကိုကိုးကွယ် ဝတ်ပြုကြ၏။-
8 ထာဝရဘုရား၏လူမျိုးတော်ချီတက်လာ

ချိန်၌ ကိုယ်တော်နှင့်ထုတ်တော်မူသောလူမျိုး
တို့၏ဌလေ့ထုံးစံများကိုလိုက်လျှောက်ကြ

၏။ ဣသရေလဘုရင်တို့တီထွင်ခဲ့သည့်
ဌလေ့ ထုံးစံများကိုခံယူကျင့်သုံးကြ၏။-

8 9 ဣသရေလအမျိုးသားတို့သည်
မိမိတို့၏ ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားမနှစ်သက်

သည့်အမှုတို့ကိုပြုကြ၏။ သူတို့သည်မိမိ
တို့၏အငယ်ဆုံးသောရွာများမှအကြီး

ဆုံးသောမြို့များတိုင်အောင် ရှိရှိသမျှသော
မြို့ရွာတို့တွင်ရုပ်တုကိုးကွယ်ဝတ်ပြုရာ

ဌာနများကိုတည်ဆောက်လျက်၊- 10 တောင်ကုန်းရှိသမျှတို့တွင်လည်းကော်
အရိပ် ကောင်းသည့်သစ်ပင်ရှိသမျှတို့၏အောက်တွင်

လည်းကောင်း၊ ကျောက်တိုင်များနှင့်အာရှရဘုရား
မ၏တံခွန်တိုင်များကိုထားရှိကြ၏။-☆

11 ထိုနောက်သူတို့သည်ခါနာ န်ပြည်မှထာဝရ
ဘုရားနှင့်ထုတ်တော်မူလိုက်သည့် လူမျိုးများ

၏ဌလေ့ထုံးစံများကိုယူကာ ရုပ်တုများ
ကိုပူဇော်ရာယဇ်ပလ္လင်များပေါ်တွင်နံ့သာ

8 17:8 * ဟေဗြဲမူတွင်မရှင်းမလင်းဖြစ်သည်။ ☆ 17:10 ၃ရာ၊ ၁၄:၂၃။

ပေါင်းကိုးမီးရှို့ကြ၏။	သူတို့သည်မိမိတို့
၏အကျင့်ဆိုးများဖြင့်	ထာဝရဘုရား၏
အမျက်တော်ကိုလှုံ့ဆော်ပေးကြ၏။-	

12 ရုပ်တုကိုရှိမခိုးဝတ်မပြုရဟူသော ထာဝရ
ဘုရား၏ပညတ်တော်ကိုမလိုက်နာကြ။

13 ထာဝရဘုရားသည်မိမိ၏စေတမန်များ
နှင့်ပရောဖက်တို့ကိုစေလွှတ်၍ က္လသရေလ
အမျိုးသားများနှင့်ယုဒအမျိုးသားများ
ကိုသတိပေးတော်မူ၏။ ကိုယ်တော်က`သင်တို့
သည်မိမိတို့၏ဆိုးညစ်သောအကျင့်တို့ကို
ရှောင်ရှားကြလော့။ သင်တို့ဘိုးဘေးများနှင့်
ငါ၏အစေခံပရောဖက်များမှတစ်ဆင့်

သင်တို့အား၊ ငါပေးအပ်သည့်ပညတ်တော်
တွင်ပါရှိသောငါ၏အမိန့်တော်ကိုနာခံ ကြလော့။'

ဟုမိန့်တော်မူ၏။- 14 သို့ရာတွင်သူတို့သည်ထာဝရဘုရား၏
စကားတော်ကိုနားမထောင်ကြ၊ မိမိတို့၏

ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားအား ယုံကြည်
ကိုးစားမှုမပြုသူဘိုးဘေးတို့ကဲ့သို့ ခေါင်းမာလျက်နေကြ၏။-

15 သူတို့သည်ကိုယ်တော်၏ဩဝါဒတော်တို့ကို
မနာခံကြ။ ဘိုးဘေးတို့နှင့်ကိုယ်တော်ပြုတော်
မူခဲ့သည့်ပဋိညာဉ်တော်ကိုမစောင့်ထိန်းကြ။

ကိုယ်တော်၏သတိပေးချက်များကိုလည်း ဂရုမစိုက်ကြ။
သူတို့သည်အသုံးမကျ သည့်အရာများကိုကိုးကွယ်သဖြင့်

အသုံး မကျသူများဖြစ်လာကြ၏။
 ထို့ပြင်ပတ် ဝန်းကျင်ရှိလူမျိုးတို့၏အတုကိုမယူ
 ကြရန် ထာဝရဘုရားမိန့်တော်မူသည်ကို
 မလိုက်နာဘဲ ထိုသူတို့၏ဌလေ့ထုံးစံ
 များကိုလိုက်လျှောက်ကျင့်သုံးကြလေ သည်။-
 16 သူတို့သည်မိမိတို့ဘုရားသခင်ထာဝရ
 ဘုရား၏ပညတ်တော်ရှိသမျှကိုချိုးဖောက်
 ကြလျက် ကိုးကွယ်ရန်နွားလားဥသဘရုပ်
 နှစ်ကောင်ကိုသွန်းလုပ်ကြ၏။ သူတို့သည်
 အာရှရဘုရားမရုပ်တုကိုလည်းပြုလုပ်
 ကြ၏။ ကြယ်နက္ခတ်များကိုရှိခိုး၍ဗာလ
 ဘုရားကိုကိုးကွယ်ကြ၏။-☆ 17 သူတို့သည်မိမိတို့၏သားသမီးများကို
 မီးရှို့ရာယဇ်အဖြစ်ဖြင့် ရုပ်တုတို့အားပူဇော်
 ကြ၏။ နတ်ဝင်သည်များ၊ ဗေဒင်ဆရာများ
 နှင့်တိုင်ပင်ကာထာဝရဘုရား၏ရှေ့တော်တွင်
 မှားယွင်းသည့်အမှုများကိုသာလျှင်ပြု
 လုပ်သောအားဖြင့်ကိုယ်တော်၏အမျက်တော်
 ကိုလှုံ့ဆော်ကြ၏။-☆ 18 ထာဝရဘုရားသည်ဣသရေလအမျိုးဖြစ်သူ
 တို့အားအမျက်ထွက်တော်မူသဖြင့် ရှေ့တော်
 မှောက်မှနှင်ထုတ်တော်မူ၏။ ယုဒနိုင်ငံကို
 သာကျန်ရှိစေတော်မူ၏။

19 သို့ရာတွင်ယုဒပြည်သူတို့ပင်လျှင်မိမိတို့

☆ 17:16 ၃ရာ၊ ၁၂:၂၈ ☆ 17:17 တရာ၊ ၁၈:၁၀။

ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရား၏ပညတ်တော်
 တို့ကိုမစောင့်ထိန်းကြ။ သူတို့သည်ကူသရေလ
 ပြည်သူတို့ခံယူကျင့်သုံးခဲ့သည့်ဌလေ့ထုံးစံ
 များကိုအတုခိုးကြ၏။- 20 ထာဝရဘုရားသည်ကူသရေလအမျိုးသား
 အပေါင်းတို့ကိုစွန့်တော်မူ၏။ သူတို့အားမျက်
 မှောက်တော်မူနှင့်ထုတ်၍ ရက်စက်သည့်ရန်သူ
 များ၏လက်သို့အပ်နှင်းတော်မူသည့်တိုင်
 အောင်ဒဏ်ခတ်တော်မူ၏။

21 ကူသရေလပြည်ကိုယုဒပြည်မှထာဝရ
 ဘုရားခွဲထုတ်တော်မူလိုက်သောအခါ ကူသ
 ရေလအမျိုးသားတို့သည်နေဗတ်၏သား
 ယေရောဗော င်ကိုမင်းမြှောက်ကြ၏။ သူတို့အား
 ယေရောဗော င်သည်ထာဝရဘုရားကိုစွန့်စေ
 ရန်လည်းကောင်း၊ ကြောက်မက်ဖွယ်ကောင်းသည့်
 အပြစ်ဒုစရိုက်များကိုကူးလွန်စေရန် လည်းကောင်းရှေ့ဆောင်လမ်းပြခဲ့၏။

22 သူတို့သည်ယေရောဗော င်၏အတုကိုယူ၍
 သူပြုသမျှအပြစ်ကိုပြုကြ၏။- 23 ထိုကြောင့်ထာဝရဘုရားသည်သူတို့အ
 အစေခံပရောဖက်များအားဖြင့် သတိ
 ပေးမိန့်မှာတော်မူခဲ့သည့်အတိုင်းမျက်
 မှောက်တော်မူနှင့်ထုတ်တော်မူ၏။ သို့ဖြစ်၍
 ကူသရေလအမျိုးသားတို့သည်အာရှုရီ
 ပြည်သို့ပြည်နှင်ဒဏ်ခံရလျက် ထိုပြည်
 တွင်ယနေ့တိုင်အောင်နေထိုင်ရကြလေ သည်။

ဣသရေလပြည်တွင်အာရှရိပြည်သားတို့
အတည်တကျနေထိုင်ကြခြင်း

24 အာရှရိဧကရာ ဇ်ဘုရင်သည်ဗာဗုလု န်မြို့၊
ကုသမြို့၊ အာဝမြို့၊ ဟာမတ်မြို့နှင့်သေဖရ
ဝိ မ်မြို့တို့မှလူတို့အားခေါ်ဆောင်၍ ပြည်နှင့်
ဒဏ်သင့်သူဣသရေလအမျိုးသားတို့နေ
ထိုင်ခဲ့သောမြို့ရွာများတွင်နေထိုင်စေလေ
သည်။ သူတို့သည်ရှမာရိပြည်မြို့ရွာများ ကို
အပိုင်ရလျက်အတည်တကျနေထိုင် ကြ၏။-

25 ယင်းသို့နေထိုင်စဉ်သူတို့သည်ထာဝရဘုရား
ကိုမကိုးကွယ်ကြ။ သို့ဖြစ်၍ကိုယ်တော်သည်
ခြင်္သေ့များကိုစေလွှတ်၍လူအချို့ကိုကိုက်
သတ်စေတော်မူ၏။- 26 ရှမာရိပြည်သို့သွားရောက်နေထိုင်ကြသည့်
လူတို့သည် ထိုပြည်စောင့်နတ်ဘုရား၏တရား
ကိုမသိနားမလည်ကြသဖြင့် ထိုဘုရား
သည်ခြင်္သေ့များကိုစေလွှတ်၍ သူတို့အား
ကိုက်သတ်စေကြောင်းကိုအာရှရိဧကရာ ဇ်
ဘုရင်ကြားသိသောအခါ၊- 27 မင်းကြီးက`ထိုပြည်မှငါတို့ဖမ်းဆီးခဲ့
သောသို့ပန်းများအနက် ယဇ်ပုရောဟိတ်
တစ်ပါးကိုပြန်၍စေလွှတ်လော့။ လူတို့အား
ထိုပြည်စောင့်ဘုရား၏တရားကိုသွန်သင်
ပေးနိုင်ရန်သူ့အား ထိုပြည်သို့ပြန်လည်
သွားရောက်နေထိုင်စေကြလော့'' ဟုမိန့် တော်မူ၏။-

28 သို့ဖြစ်၍ရှုမာရီပြည်မှသို့ပန်းများအနက်
 က္ကသရေလယဇ်ပုရောဟိတ်တစ်ပါးသည်
 ဗေသလမြို့သို့သွားရောက်နေထိုင်၍ ထာဝရ
 ဘုရားအားအဘယ်သို့ကိုးကွယ်ရမည်ကို
 လူတို့အားသွန်သင်၏။

29 သို့ရာတွင်ရှုမာရီပြည်တွင်လာရောက်နေထိုင်
 ကြသူတို့သည် မိမိတို့သက်ဆိုင်ရာရုပ်တုများ
 ကိုပြုမြဲပြုလုပ်၍ က္ကသရေလအမျိုးသား
 တို့တည်ဆောက်ခဲ့သည့်တန်ဆောင်းများတွင်ထား
 ရှိကြ၏။ ထိုသူတို့သည် အုပ်စုအလိုက်သက်
 ဆိုင်ရာရုပ်တုများကိုမိမိတို့နေထိုင်ရာ
 မြို့များတွင်ပြုလုပ်ကြ၏။- 30 ဗာဗုလု
 န်မြို့သားတို့ကသူကုတ်ဗေနုတ် ဘုရားရုပ်တုများကိုလည်းကောင်း၊
 ကုသ မြို့သားတို့ကနေရဂါလဘုရားရုပ်တု
 များကိုလည်းကောင်း၊ ဟာမတ်မြို့သားတို့က
 အရှိမဘုရားရုပ်တုများကိုလည်းကောင်း၊-

31 အာဝမြို့သားတို့က နိဗဟာဇနှင့်တာတက်
 ဘုရားရုပ်တုများကိုလည်းကောင်းပြုလုပ်
 ကြလေသည်။ သေဖရဝိ မိမြို့သားတို့သည်
 အာဒြိ မှ မေလက်နှင့်အန မှ မေလက်ဘုရားတို့အား
 မိမိတို့၏သားသမီးများကိုမီးရှို့ရာယဇ်
 အဖြစ်ဖြင့်ပူဇော်ကြ၏။- 32 ထိုသူတို့သည်ထာဝရဘုရားကိုလည်းဝတ်ပြု
 ကိုးကွယ်ကြပြီးလျှင် ရုပ်တုများကိုကိုးကွယ်

ဝတ်ပြုရာဌာနများတွင်ယဇ်ပုရောဟိတ်ပြု
လုပ်ရန်နှင့်ယဇ်ပူဇော်ရန်အတွက် မိမိတို့အ
ထံမှလူတို့ကိုရွေးချယ်ခန့်ထားကြ၏။-

33 သူတို့သည်ထာဝရဘုရားအားကိုးကွယ်
ကြသော်လည်း မိမိတို့ထွက်ခွာလာသည့်တိုင်း
ပြည်များ၏ဌလေ့ထုံးစံများအရသက်
ဆိုင်ရာဘုရားများကိုလည်းကိုးကွယ်ကြ လေသည်။

34 သူတို့သည်မိမိတို့၏ဌလေ့ထုံးစံဟောင်း
များကို ယနေ့တိုင်အောင်ကျင့်သုံးလျက်ရှိ
ကြ၏။ ထာဝရဘုရားကိုကြောက်ရွံ့ရုံသေ
ခြင်းမရှိကြ။ ဣသရေလဟူသောနာမည်
ဖြင့်ကိုယ်တော်သမုတ်တော်မူသော ယာကုပ်
၏သားမြေးတို့အားကိုယ်တော်ပေးအပ်တော်

မူခဲ့သည့် ပညတ်တော်များနှင့်အမိန့်တော်
များကိုလည်းမလိုက်နာကြ။-☆ 35 ထာဝရဘုရားသည်သူတို့နှင့်ပဋိညာဉ်ဖွဲ့

တော်မူ၍ သင်တို့သည်အခြားဘုရားများ
ကိုဝတ်မပြုရုံမခိုးကြနှင့်။ သူတို့ရှေ့တွင်
ဦးမညွတ်ကြနှင့်။ သူတို့အားဝတ်ပြုကိုးကွယ်
မှုကိုသော်လည်းကောင်း၊ ယဇ်ပူဇော်မှုကို

သော်လည်းကောင်းမပြုကြနှင့်။-☆ 36 သင်တို့သည်မိမိတို့အားမဟာတန်ခိုး
ရည်တော်ဖြင့် အီဂျစ်ပြည်မှထုတ်ဆောင်လာ
တော်မူသော ငါထာဝရဘုရား၏စကားကို

☆ 17:34 က၊ ၃၂:၂၈၊ ၃၅:၁၀။ ☆ 17:35 ထု၊ ၂၀:၅။ တရား၊ ၅:၉။

နားထောင်ရကြမည်။ သင်တို့သည်ငါ့အား
 ဦးညွတ်ပျပ်ဝပ်လျက်ယဇ်များကိုပူဇော်ရ ကြမည်။-
 ☆ 37 သင်တို့အတွက်ငါရေးသားပေးသည့်ပညတ်
 တော်များနှင့် အမိန့်တော်များကိုအစဉ်အမြဲ
 လိုက်နာရကြမည်။ သင်တို့သည်အခြား
 ဘုရားများ၏စကားကိုနားမထောင်ရ။-
 38 သင်တို့နှင့်ငါပြုသည့်ပဋိညာဉ်တော်ကို
 မမေ့မလျော့ရ။- 39 သင်တို့၏ဘုရားသခင်ငါထာဝရဘုရား၏
 စကားကိုနားထောင်ရကြမည်။ ငါသည်လည်း
 သင်တို့အား ရန်သူတို့လက်မှကယ်ဆယ်မည်'¹
 ဟုပညတ်တော်မူခဲ့၏။- 40 သို့ရာတွင်သူတို့သည်နားမထောင်ဘဲ
 မိမိ တို့ဋ္ဌလေ့ထုံးစံဟောင်းများကိုသာဆက်လက်
 ကျင့်သုံးကြလေသည်။
 41 သို့ဖြစ်၍ထိုသူတို့သည်ထာဝရဘုရားကို
 ကိုးကွယ်ကြသော်လည်း မိမိတို့၏ရုပ်တုများ
 ကိုလည်းကိုးကွယ်ကြ၏။ သူတို့၏သားမြေး
 တို့သည်လည်း ယနေ့တိုင်အောင်ဤနည်း
 အတိုင်းဆက်လက်ပြုကျင့်ကြကုန်သည်။

18

ယုဒဘုရင်ဟေဇကီ
 (ဇရာ၊ ၂၉:၁-၂၊ ၃၁:၁)

☆ 17:36 တရား၊ ၆:၁၃။

1-2 လော၏သား၊ ကူသရေလဘုရင်ဟောရှေ၏
 နန်းစံသုံးနှစ်မြောက်၌ အာခတ်၏သားတော်
 ဟေဇကီသည်၊ အသက်နှစ်ဆယ့်ငါးနှစ်ရှိသော
 အခါယုဒပြည်ဘုရင်အဖြစ်နန်းတက်၍
 ယေရုရှလင်မြို့၌နှစ်ဆယ့်ကိုးနှစ်နန်းစံ လေသည်။
 သူ၏မယ်တော်မှာဇာခရိ၏ သမီးအာဘိဖြစ်၏။-

3 ထိုမင်းသည်မိမိ၏ဘေးတော်ဒါဝိ ဒ်၏စံန မူနာကိုယူ၍
 ထာဝရဘုရားနှစ်သက်တော် မှုသောအမှုတို့ကိုပြု၏။-

4 သူသည်ရုပ်တုဝတ်ပြုကိုးကွယ်ရာဌာနများ
 ကိုဖျက်သိမ်း၍ ကျောက်တိုင်များကိုချိုးဖျက်
 ကာအာရှရဘုရားမအားဆက်ကပ်ပူဇော်
 ထားသည့်တံခွန်တိုင်တို့ကိုခုတ်လှဲ၏။ မောရှေ
 ပြုလုပ်ခဲ့သည့်ကြေးဝါမြွေကိုလည်း အပိုင်း
 ပိုင်းဖြတ်လေသည်။ ထိုမြွေရုပ်ကားနဟု တ
 တန်ဟု နာမည်တွင်၍ ကူသရေလအမျိုးသားတို့
 သည်ထိုအချိန်ကာလတိုင်အောင်ပင် ထိုမြွေ
 ရုပ်အားနံ့သာပေါင်းကိုမီးရှို့၍ပူဇော်ခဲ့ ကြသတည်း။-

☆ 5 ဟေဇကီသည်ကူသရေလအမျိုးသားတို့
 ၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားကိုကိုးစား
 သူဖြစ်၏။ ရှေးကာလမှစ၍နောင်ကာလ
 တိုင်အောင် ယုဒပြည်တွင်သူကဲ့သို့သော
 ဘုရင်တစ်ပါးမျှမပေါ်ပေါက်ချေ။- 6 သူသည်ထာဝရဘုရားအားသစ္စာစေ

☆ 18:4 ကော၊ ၂၁:၉။

ကိုယ် တော်၏စကားတော်ကိုအဘယ်အခါ၌မျှ
 မလွန်ဆန်။ မောရှေအားထာဝရဘုရားပေး
 တော်မူသောပညတ်တော်တို့ကိုသေချာစွာ
 စောင့်ထိန်း၏။- 7 သို့ဖြစ်၍ထာဝရဘုရားသည်သူနှင့်အတူရှိ
 တော်မူသဖြင့် သူသည်ပြုလေသမျှသော
 အမှုတို့တွင်အောင်မြင်လေသည်။ သူသည် အာရှရိုဇကရာ
 ဇ်ဘုရင်ကိုအညံ့မခံဘဲ ပုန်ကန်လေသည်။- 8 ဖိလိ
 တု တံပြည်သားတို့ကိုလည်းတိုက်ခိုက်နှိမ်နင်း
 လေ၏။ ဂါဇမြို့နှင့်ပတ်ဝန်းကျင်နယ်မြေအပါ
 အဝင်သူတို့နေထိုင်ရာ အငယ်ဆုံးကျေးရွာ
 မှအကြီးဆုံးမြို့သို့တိုင်အောင်သွားရောက်
 တိုက်ခိုက်လုယက်လေသည်။

9 ကူသရေလဘုရင်ဟောရှေ၏နန်းစံခုနစ်
 နှစ်မြောက်၊ ဟေဇကိမင်း၏နန်းစံလေးနှစ်မြောက်
 ၌ အာရှရိုဇကရာ ဇ်ဘုရင်ရှာလမနေဇာ သည်
 ကူသရေလပြည်ကိုချင်းနင်းဝင်ရောက်၍
 ရှုမာရိမြို့ကိုဝိုင်းရံထား၏။- 10 သုံးနှစ်ကြာသောအခါရှုမာရိမြို့ကျဆုံး
 သွားလေသည်။ ယင်းသို့ဖြစ်ပျက်သည်မှာဟေ
 ဇကိ၏နန်းစံလေးနှစ်မြောက်နှင့် ဟောရှေ၏
 နန်းစံကိုးနှစ်မြောက်၌ဖြစ်သတည်း။- 11 အာရှရိုဇကရာ
 ဇ်ဘုရင်¹² သည်ကူသရေလအမျိုးသားတို့အား
 သို့ပန်းများ အဖြစ်ဖမ်းသွားပြီးလျှင်အချို့ကိုဟာလမြို့၌

12 18:11 * ၁၇:၆ ကိုကြည့်ပါ။

လည်းကောင်း၊ အချို့ကိုဂေါဇန်ခရိုင်ဟာဗော်မြစ်
အနီး၌လည်းကောင်း၊ အချို့ကိုမေဒိပြည်ရှိ
မြို့များ၌လည်းကောင်းနေထိုင်စေ၏။

12 ရှုမာရီမြို့ကျဆုံးခြင်းမှာ ဣသရေလအမျိုး
သားတို့သည် မိမိတို့၏ဘုရားသခင်ထာဝရ
ဘုရား၏စကားတော်ကိုနားမထောင်ဘဲ ကိုယ်
တော်ပြုတော်မူသည့်ပဋိညာဉ်တော်ကိုချိုး
ဖောက်ကာ ထာဝရဘုရား၏အစေခံမောရှေ
ပေးအပ်ခဲ့သည့်ပညတ်တော်တို့ကိုမစောင့်
ထိန်းကြသောကြောင့်ဖြစ်၏။ သူတို့သည်စကား
တော်ကိုနားမထောင်အမိန့်တော်ကိုလည်း မလိုက်နာကြ။

ယေရှုလင်မြို့ကိုအာရှရီအမျိုးသားတို့
ခြိမ်းခြောက်ခြင်း

(ဇရာ၊ ၃၂:၁-၁၉။ ဟေရှာ၊ ၃၆:၁-၂၂)

13 ဟေဇကီမင်းနန်းစံတစ်ဆယ့်လေးနှစ်မြောက်၌
အာရှရီဧကရာ ဇ်ဘုရင်သနာခရိပ်သည် ယုဒ
ပြည်ရှိခံတပ်မြို့များကိုသိမ်းယူလေသည်။-

14 ဟေဇကီသည်စေတမန်လွတ်၍လာခံရှုမြို့ရှိ
သနာခရိပ်အား "အကျွန်ုပ်မှားပါပြီ။ အရှင်၏
တိုက်ခိုက်မှုကိုရပ်စဲတော်မူပါ။ အရှင်တောင်းဆို
သမျှအကျွန်ုပ်ပေးပါမည်" ဟုလျှောက်စေ၏။
ဧကရာ ဇ်ဘုရင်ကမိမိထံသို့ငွေဆယ်တန်နှင့်
ရွှေတစ်တန်ပေးဆက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်းပြန်

ကြားလိုက်လေသည်။- 15 ဟေဇကိသည်ဗိမာန်တော်နှင့်နန်းတော်ဘဏ္ဍာ
တိုက်၌ ရှိသမျှသောငွေကိုလည်းကောင်း၊-

16 ဗိမာန်တော်တံခါးဝများနှင့် မိမိကိုယ်တိုင်
မွမ်းမံချယ်လှယ်ထားသည့်တံခါးတိုင်များမှ
ရွှေကိုလည်းကောင်းသနာခ ရိပ်အားပေး၏။-

17 အာရှရိုဇေရာ ဇာဘုရင်သည် ယေ ရှုရှလင်မြို့
ကိုတိုက်ခိုက်ရန် မိမိ၏ထိပ်သီးအရာရှိသုံးဦး
အုပ်ချုပ်သည့်တပ်မတော်ကြီးကိုလာခိရှမြို့

မှစေလွှတ်လိုက်လေသည်။ ယေရှုရှလင်မြို့သို့
ရောက်သောအခါ သူတို့သည်အထက်ရေကန်မှ
စီးဆင်းလာသည့်ရေမြောင်းအနီး အထည်ယက်

လုပ်သူတို့၏အလုပ်စခန်းတည်ရာလမ်းတွင်
တပ်စခန်းချကြ၏။- 18 ထို့နောက်သူတို့သည်ဟေဇကိမင်းအားလူလွှတ်
၍ဖိတ်ခေါ်ကြ၏။ ထိုအခါဟေဇကိ၏နန်းတွင်း

အရာရှိသုံးဦးတို့သည် ထိုသူတို့နှင့်တွေ့ဆုံရန်
ထွက်လာကြ၏။ သူတို့ကားဟိလခိ၏သားနန်း
တော်အုပ်လျှောက် မိ၊ နန်းတော်အတွင်းဝန်ရှေဗန နှင့်

အာသပ်၏သားအမှုတွဲထိန်းယောအာတို့ ဖြစ်သတည်း။-

19 အာရှရိုအမျိုးသားတစ်ဦးကသူတို့အား`အာ
ရှရိုဘုရင်ကဟေဇကိမင်းအား`သင်သည်အဘယ်
ကြောင့်မိမိကိုယ်ကို ဤမျှယုံကြည်ကိုးစားလျက်

နေသနည်း။- 20 စကားပြောရုံဖြင့်စစ်တိုက်ရန်စွမ်းရည်ရှိသည်
ဟုထင်ပါသလော။ ငါ့ကိုပုန်ကန်ရန်သင့်အား

အဘယ်သူကူညီလိမ့်မည်နည်း။- 21 သင်သည်အီဂျစ်ပြည်၏အကူအညီကို
 စားလျက်နေ၏။ သို့သော်ထိုပြည်ကိုအားကိုး
 ခြင်းသည် ကူရိုးကိုတောင်ဝေးအဖြစ်အသုံး
 ပြုခြင်းနှင့်တူပေသည်။ ထိုကူရိုးသည်ကျိုး၍
 သင်၏လက်ကိုစူးလိမ့်မည်။ အီဂျစ်ဘုရင်ကား
 သူ့ကိုအားကိုးသူအဖို့ ထိုအရိုးနှင့်တူသည်'
 ဟုမိန့်တော်မူသည်'' ဟုပြော၏။

22 သူသည်ဆက်လက်၍ `သင်က` ငါတို့သည်
 ငါတို့ ၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားကိုအားကိုး
 ပါသည်' ဟုပြောဆိုကြမည်လော။ မြင့်သော
 အရပ်ဌာနများနှင့်ယဇ်ပလ္လင်များကိုဟေဇကီ
 ဖျက်ဆီး၍ ယုဒပြည်သူတို့အားယေရုရှလင်
 မြို့ရှိယဇ်ပလ္လင်၌သာ ဝတ်ပြုကိုးကွယ်ကြရန်
 အမိန့်ထုတ်သည်မဟုတ်ပါလော။- 23 ငါ၏သခင်ကေရာ
 ဇ်ဘုရင်သည် သင်တို့နှင့် အလောင်းအစားပြုမည်။
 သင်တို့သည်မြင်းစီး သူရဲနှစ်ထောင်ရအောင်ရှာနိုင်မည်ဆိုလျှင်
 သင် တို့အားမြင်းကောင်ရေနှစ်ထောင်ကိုငါပေးမည်။-

24 သင်တို့သည်အာရှရိတ်ပတ်မတော်တွင်အငယ်ဆုံး
 သောဗိုလ်ကိုပင်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်မှုမ ရှိဘဲ အီဂျစ်အမျိုး
 သားတို့ထံမှစစ်ရထားနှင့်မြင်းစီးသူရဲအကူ
 အညီများကိုစောင့်မျှော်ကြပါသည်တကား။-

25 ငါသည်ထာဝရဘုရား၏အကူအညီမပါဘဲ
 သင်တို့၏ပြည်ကိုတိုက်ခိုက်ဖျက်ဆီးသည်ဟု သင်

တို့ထင်မှတ်ကြပါသလော။ သင်တို့ပြည်ကိုတိုက်
ခိုက်ဖျက်ဆီးရန် ထာဝရဘုရားကိုယ်တော်တိုင်
ပင်ငါ့အားစေခိုင်းတော်မူ၏။'' ဟုဆို၏။

26 ထိုအခါလျှောက် မိ၊ ရှေ့ဗနနှင့်ယောအာတို့
သည် ထိုအရာရှိအားအရှင်၊ အာရမိဘာသာ
စကားဖြင့်အကျွန်ုပ်တို့အားအမိန့်ရှိပါ။ ထို
စကားကိုအကျွန်ုပ်တို့နားလည်ပါသည်။ ဟေဗြဲ
ဘာသာစကားကိုမသုံးပါနှင့်။ မြို့ရိုးပေါ်ရှိ
လူအပေါင်းတို့နားထောင်လျက်နေကြပါ သည်''
ဟုပြော၏။

27 ထိုသူကကဲကရာ ဇ်ဘုရင်သည်သင်တို့နှင့်သင်တို့
ဘုရင်အား ဤစကားများကိုပြောကြားရန်ငါ
အားစေလွှတ်တော်မူလိုက်သည်ဟုမထင်ကြနှင့်။
ငါသည်မြို့ရိုးပေါ်တွင်ထိုင်နေကြသူတို့အားလည်း
ပြောကြားပါ၏။ သင်တို့နည်းတူသူတို့သည်လည်း
မိမိတို့၏ကျင်ကြီးကျင်ငယ်ကိုပြန်၍စားသောက်
ကြရလိမ့်မည်'' ဟုပြန်ပြော၏။

28 ထိုနောက်သူသည်ထ၍ ဟေဗြဲဘာသာစကား
ဖြင့်သင်တို့အားအာရှရိကောရာ ဇ်ဘုရင်မိန့်
တော်မူသောစကားကိုနားထောင်ကြလော့။-

29 သင်တို့အားဟေဇကိလှည့်စားသည်ကိုနားမ
ယောင်ကြနှင့်။ ဟေဇကိသည်သင်တို့အားမကယ်
နိုင်။- 30 ထာဝရဘုရားကိုအားကိုးရန်သူ၏သွေး

ဆောင်စကားကိုနားမထောင်ကြနှင့်။ ထာဝရ
 ဘုရားသည် သင်တို့အားကယ်တော်မူမည်ဟူ
 ၍လည်းကောင်း၊ အာရှရိတ်တပ်မတော်အား ဤ
 မြို့ကိုသိမ်းယူခွင့်ပေးတော်မူလိမ့်မည်မဟုတ်
 ဟူ၍လည်းကောင်းမထင်မှတ်ကြနှင့်။-

31-32 ဟေဇကိ၏စကားကိုနားမထောင်ကြနှင့်။ မြို့ထဲ
 မှထွက်၍လက်နက်ချကြရန် သင်တို့အားအာရှရိ
 ကေရာ ဇိဘုရင်အမိန့်တော်ရှိ၏။ သင်တို့အား
 ကေရာ ဇိဘုရင်သည်သင်တို့၏ပြည်နှင့်တူသည့်
 ပြည်၊ ဆန်စပါး၊ စပျစ်ရည်သစ်နှင့်ပြည့်စုံသော
 ပြည်၊ မုန့်နှင့်စပျစ်ဥယျာ ဥရှိသောပြည်၊ သံလွင်
 ဆီနှင့်ပျားရည်ရှိသောပြည်သို့မပို့ဆောင်မီ
 အတောအတွင်း၌ သင်တို့သည်မိမိတို့၏
 စပျစ်ပင်များနှင့်သင်္ဘောသဖ န်းပင်များမှ
 အသီးများကိုစားကြ၍ မိမိတို့၏ရေတွင်း
 များမှရေကိုလည်းသောက်သုံးခွင့်ရလိမ့်မည်။
 ကေရာ ဇိမင်းအမိန့်ရှိသည်အတိုင်းလိုက်
 နာပါလျှင် သင်တို့သည်သေရကြမည်မဟုတ်။
 အသက်ရှင်ခွင့်ရရှိကြလိမ့်မည်။ ထာဝရ
 ဘုရားသည်ငါတို့ကိုကယ်ဆယ်တော်မူနိုင်
 သည်ဟု သင်တို့ထင်မှတ်စေရန်ဟေဇကိ
 လှည့်စားသည်ကိုနားမထောင်ကြနှင့်။-

33 အခြားလူမျိုးတို့၏ဘုရားများသည်ထိုသူ

တို့၏ပြည်များကို အာရှရိုဇကရာ ဇံဘုရင်
၏လက်မှကယ်ဆယ်ခဲ့ကြပါသလော။-

34 ဟာမတ်ပြည်နှင့်အာပဒ်ပြည်တို့၏ဘုရား
များသည် ယခုအဘယ်မှာရှိပါသနည်း။
သေဖရဝိ မ်ပြည်၊ ဟေနပြည်နှင့်ဣဝါပြည်
တို့၏ဘုရားများသည် အဘယ်မှာရှိပါ သနည်း။
သူတို့သည်ရှုမာရီပြည်ကိုကယ် ခဲ့ကြပါသလော။-

35 ထိုတိုင်းပြည်အပေါင်းတို့၏ဘုရားများအနက်
အဘယ်မည်သောဘုရားသည် မိမိပြည်ကိုငါ တို့ဧကရာ
ဇံဘုရင်၏လက်မှအဘယ်အခါ ကကယ်ခဲ့ဖူးပါသနည်း။
ယင်းသို့ဖြစ်ပါမူ ထာဝရဘုရားသည်လည်း
ယေရှုရှုလင်မြို့ကို ကယ်တော်မူနိုင်သည်ဟု
သင်တို့အဘယ်ကြောင့် ထင်မှတ်ကြပါသနည်း။'
ဟုဆို၏။- 36 ပြည်သူတို့သည်ဟေဇကိမ်းမှာကြားလိုက်
သည်အတိုင်းဆိတ်ဆိတ်နေကြ၏။ စကားတစ်
ခွန်းကိုမျှပြန်၍မပြောကြ။- 37 ထိုနောက်လျှောက်
မိမိတို့အဝတ်များကို ဆုတ်ကာအာရှရိုအရာရှိ၏စကားကိုမင်း
ကြီးထံပြန်ကြားလျှောက်ထားကြ၏။

19

ဟေရှာယထံတွင်မင်းကြီးအကြံ တောင်းခံခြင်း
(ဟေရှာ၊ ၃၇:၁-၇)

1 ထိုသူတို့၏အစီရင်ခံချက်ကိုကြားလျှင်
 ကြားချင်းဟေဇကိမင်းသည် မိမိ၏အဝတ်
 တော်ကိုဆုတ်ပြီးလျှင်လျှော်တေကိုဝတ်၍
 ထာဝရဘုရား၏ဗိမာန်တော်သို့ကြွတော် မူ၏။-

2 မင်းကြီးသည်နန်းတော်အုပ်လျှောက် မိ၊
 နန်းတော်အတွင်းဝန်ရှေ့ဗနနှင့်အသက်ကြီးသူ
 ယဇ်ပုရောဟိတ်များကို အာမုတ်၏သားဟေရှာ
 ယထံသို့စေလွှတ်တော်မူ၏။ ထိုသူတို့သည်
 လည်းလျှော်တေကိုဝတ်ဆင်ထားကြ၏။-

3 မင်းကြီးက "ယနေ့သည်ဒုက္ခရောက်ရာနေ့ဖြစ်
 ပါ၏။ အကျွန်ုပ်တို့သည်အပြစ်ဒဏ်ကိုခံရ၍
 အရှက်ကွဲလျက်ရှိကြပါ၏။ အကျွန်ုပ်တို့သည်
 သားဖွားချိန်စေ့သော်လည်း သားဖွားနိုင်ရန်
 အားမရှိသည့်အမျိုးသမီးနှင့်တူပါ၏။" 4 အာရှရိုဇကရာ
 ဇ်ဘုရင်သည်မိမိ၏ဗိုလ်ချုပ် ကိုစေလွှတ်၍

အသက်ရှင်တော်မူသောဘုရားသခင်အားစော်ကားသည့်စကားကိုပြောဆို
 စေပါ၏။ သင်၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရား
 သည်ထိုစကားကိုကြားတော်မူ၍ယင်းသို့
 ပြောဆိုသူတို့အားအပြစ်ဒဏ်စီရင်တော်
 မူပါစေသော။ သို့ဖြစ်၍အသက်မသေဘဲ
 ကျန်ရှိနေသေးသောသူတို့အတွက်ဘုရားသခင်ထံတော်သို့ဆုတောင်းပ
 တုထနာပြုပါ လော့" ဟုဟေရှာယထံလျှောက်ထားစေ၏။

ဟေရှာယက ``ထာဝရဘုရား ဤသို့မိန့်တော်
 မူ၏။ အာရှရိုမင်း၏ ကျွန်တို့သည် ငါ့ကိုပြစ်
 မှား၍ ပြောဆိုသည့် စကားကို သင်တို့ကြား
 ရသော အခါ မကြောက်နှင့်။ - 7 ငါသည် ဧကရာ
 ဇ်မင်းအား မိမိ၏ တိုင်းပြည် သို့ပြန်စေရန်
 သတင်းတစ်စုံတရာကို ကြား စေတော်မူမည်။
 ထိုနောက် သူ့ကို ထိုပြည်၌ ပင် လုပ်ကြံခြင်းကို ခံရစေလ
 တဲ့တဲ့'' ဟု ပြန်ကြား လိုက်၏။

အခြားခြိမ်းခြောက်စာတစ်စောင်ကို အာရှရို
 အမျိုးသားတို့ ပေးပို့လိုက်ခြင်း
 (ဟေရှာ၊ ၃၇:၈-၂၀)

8 ဧကရာ ဇ်မင်းသည် လာခိုရှမြို့မှ ထွက်ခွာပြီး
 လျှင် အနီးအနားရှိ လိဗနမြို့ကို တိုက်ခိုက်
 လျက်ရှိကြောင်းကို အာရှရိုအရာရှိကြားသိ
 သောအခါ မင်းကြီးနှင့် ဆွေးနွေးတိုင်ပင်ရန်
 ထိုအရပ်သို့ သွားလေသည်။ - 9 ထိုအခါ အာရှရိုအမျိုးသားတို့သည်
 မိမိ တို့အား တိုက်ခိုက်ရန် ဆူဒန်ဘုရင်တိရ ကု
 ကဗီး စီးခေါင်းဆောင်သည့် အီဂျစ်တပ်မတော်ချီ
 တက်လာနေကြောင်းကို သတင်းရရှိကြ၏။ -

10 ထိုသတင်းကို ကြားသော အခါ ဧကရာ ဇ်မင်း
 သည် ယုဒဘုရင်ဟေဇကီထံသို့ အမှာတော်
 စာပေးပို့လိုက်လေသည်။ ထိုအမှာတော်စာ
 တွင် ``သင်ကိုးစားသည့် ဘုရားက သင်သည် ငါ

၏လက်တွင်းသို့ကျရောက်လိမ့်မည်မဟုတ်
ကြောင်းမိန့်တော်မူသောစကားကြောင့်နား မယောင်နှင့်။-

11 အာရှရိုကေရာ ဇ်မင်းသည်မိမိဖျက်ဆီးရန်
ဆုံးဖြတ်ထားသည့်တိုင်းနိုင်ငံကိုအဘယ်သို့
ပြုတော်မူတတ်ကြောင်းသင်ကြားသိရပြီ
ဖြစ်၏။ သင်သည်ငါ၏လက်မှလွတ်မြောက်
နိုင်လိမ့်မည်ဟုထင်မှတ်ပါသလော။-

12 ငါ၏ဘိုးဘေးတို့သည်ဂေါဇန်မြို့၊ ခါရန်
မြို့၊ ရေဇပ်မြို့တို့ကိုဖျက်ဆီးပြီးလျှင် တေလ
သာမြို့တွင်နေထိုင်သူဘေသေဒင်အမျိုးသား
တို့အားသုတ်သင်သတ်ဖြတ်ခဲ့ကြ၏။ သူတို့၏
ဘုရားများအနက်အဘယ်ဘုရားမျှသူ
တို့ကိုမကယ်နိုင်ကြ။- 13 ဟာမတ်မြို့၊

အာပဒ်မြို့၊ သေဖရဝိ မ်မြို့၊ ဟေန
မြို့နှင့်ကူဝါမြို့တို့တွင်စိုးစံခဲ့သောဘုရင်
များသည်အဘယ်မှာနည်း'' ဟုဖော်ပြပါ ရှိ၏။

14 ဟေဇကိမင်းသည်ထိုအမှာတော်စာကိုစေ
တမန်များထံမှယူ၍ဖတ်ပြီးလျှင် ဗိမာန်တော်
သို့သွား၍ထာဝရဘုရား၏ရှေ့တော်၌ချ ထား၏။-

15 ထိုနောက်ဤသို့ပ တု ထနာပြု၏။ ``ခမ်းနားတင့်
တယ်သည့်ပလ္လင်ပေါ်တွင်စံတော်မူသော အို
ကူသ ရေလအမျိုးသားတို့၏ဘုရားသခင်ထာဝရ
ဘုရား၊ ကိုယ်တော်တစ်ပါးတည်းသာလျှင်ကမ္ဘာ

နိုင်ငံအရပ်ရပ်ကိုအစိုးရသောဘုရားဖြစ် တော်မူပါ၏။
ကိုယ်တော်သည်မိုးမြေကိုဖန် ဆင်းတော်မူပါ၏။-

☆ 16 အို ထာဝရဘုရား၊ ယခုအကျွန်ုပ်တို့တွေ့ကြုံ
နေကြသောအမှုကိုကြည့်ရှုတော်မူပါ။
အသက်ရှင်တော်မူသောဘုရားတည်းဟူ
သော ကိုယ်တော်အားသနာခရိပ်စော်ကား
ပြောဆိုသောစကားကိုကြားတော်မူပါ။-

17 အို ထာဝရဘုရား၊ အာရှရိုကေရာ ဇ်မင်း
များသည် လူမျိုးတကာတို့ကိုပျက်ပြုန်း စေ၍
သူတို့၏ပြည်များကိုလူသူဆိတ် ငြိမ်ရာဖြစ်စေလျက်၊-

18 သူတို့၏ဘုရားများကိုလည်းမီးရှို့ဖျက်ဆီး
ကြသည်ကို အကျွန်ုပ်တို့သိကြပါ၏။ ထိုဘုရား
တို့သည်ဘုရားအစစ်မဟုတ်။ လှူလက်ဖြင့်
လုပ်သည့်သစ်သားရုပ်၊ ကျောက်ရုပ်များသာ ဖြစ်ပါ၏။-

19 အို အကျွန်ုပ်တို့၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရား၊
ကိုယ်တော်တစ်ပါးတည်းသာလျှင်ဘုရားသခင်
ဖြစ်တော်မူကြောင်း ကမ္ဘာပေါ်ရှိလူမျိုးအပေါင်း
တို့သိရှိကြစေရန် ယခုပင်အကျွန်ုပ်တို့အား
အာရှရိုအမျိုးသားတို့၏လက်မှကယ်တော် မူပါ။''

မင်းကြီးအတွက်ဟေရှာယမှတစ်ဆင့်
ရောက်လာသောဗျာဒိတ်တော်
(ဟေရှာ၊ ၃၇:၂၁-၃၈)

☆ 19:15 ထွ၊ ၂၅:၂၂။

20 ထိုနောက်မင်းကြီး၏ပ တု ထနာကိုထာဝရ ဘုရားနားညောင်းတော်မူသဖြင့် ဟေဇကီ မင်းအတွက် ဟေရှာယမှတစ်ဆင့်ရောက် လာသောဗျာဒိတ်တော်မှာ-

21 `အချင်းသနာခရိပ်၊ ယေရုရှလင်မြို့သည် သင့်ကိုကြည့်၍ပြုံးကာပြက်ရယ်ပြုလေပြီ။-

22 သင်သည်အဘယ်သူအားစော်ကားကဲ့ရဲ့လျက် နေသည်ကို သင်သိပါသလော။ သင်သည်ကူသ ရေလအမျိုးသားတို့၏သန့်ရှင်းမြင့်မြတ် တော်မူသော ငါဘုရားအားမလေးမခန့် ပြု၍ နေပါသည်တကား။-

23 သင်သည်မိမိ၏စစ်ရထားအပေါင်းဖြင့် လေဗနု န် ပြည်ရှိအမြင့်ဆုံးတောင်များကိုနှိမ်နင်းအောင်မြင် ခဲ့ကြောင်း ငါ့အားကြားဝါရန်သံတမန်များကို စေလွှတ်ခဲ့၏။ သင်သည်ထိုအရပ်ရှိအမြင့်ဆုံး သစ်ကတိုးပင်များနှင့် အလှဆုံးထင်းရှူးပင် များကိုခုတ်လှဲကာ တောနက်ကြီးများသို့

ရောက်ရှိခဲ့ကြောင်းကြားဝါခဲ့၏။- 24 သင်သည်ရေတွင်းများကိုတူး၍တိုင် မှရေကိုသောက်ခဲ့သည်ဟူ၍လည်းကောင်း၊ သင် ၏တပ်မတော်သားတို့သည် ခြေဖြင့်နင်း၍နိုင် ဖြစ်ရေကိုခန်းခြောက်စေခဲ့သည်ဟူ၍လည်း ကောင်းကြားခဲ့၏။

25 `ရှေးမဆွကပင်လျှင်ဤအမှုအရာများ ကို ငါစီမံခဲ့ကြောင်းသင်အဘယ်အခါ၌မျှ မကြားဘူးသလော။ ယခုထိုအမှုအရာ

များကိုငါဖြစ်ပွားစေပြီ။ ခံတပ်မြို့များကို အမှု
က်ပုံဖြစ်စေနိုင်သောတန်ခိုးကိုသင့် အားငါပေးအပ်ခဲ့၏။-

26 ထိုမြို့များတွင်နေထိုင်သူတို့သည်စွမ်းရည်
မရှိ၊ ထိတ်လန့်ကြောက်ရွံ့လျက်အရှေ့အရပ်မှ
လေပူတိုက်၍ ညှိုးနွမ်းသွားသည့်စားကျက် မြက်၊
အိမ်ခေါင်မိုးပေါ်ရှိပေါင်းပင်များနှင့် တူကြ၏။

27 “သို့ရာတွင်သင်၏အကြောင်းကိုအကုန်အစင်
ငါသိ၏။ သင်အဘယ်အမှုကိုပြု၍အဘယ်
အရပ်သို့သွားသည်ကိုလည်းကောင်း၊ ငါ့အား

အဘယ်မျှအမျက်ထွက်လျက်နေသည်ကို
လည်းကောင်းငါသိ၏။- 28 သင်အမျက်ထွက်ပုံ၊

မာန်မာနကြီးပုံတို့ကို ငါကြားသိရပြီ။
သို့ဖြစ်၍ငါသည်သင့်ကို နှာကွင်းတပ်၍ဇက်ခွံပြီးလျှင်
လာလမ်းအတိုင်း ပြန်စေမည်” ဟူ၍တည်း။

29 ထိုနောက်ဟေရှာယသည်ဟေဇကိမင်း
အား “နောင်အခါဖြစ်ပျက်မည့်အမှုအရာ
များ၏ရှေ့ပြေးနိမိတ်ကားဤသို့တည်း။

သင်သည်ယခုနှစ်နှင့်နောင်နှစ်ခါ၌ စပါး
ရိုင်းကိုသာလျှင်စားရလိမ့်မည်။ သို့ရာတွင်
တတိယနှစ်၌မူဂျုံစပါးကိုစိုက်ပျိုး ရိတ်သိမ်းရလိမ့်မည်။
စပျစ်ပင်များကိုလည်း စိုက်၍ စပျစ်သီးများကိုစားရလိမ့်မည်။-

30 ယုဒပြည်တွင်အသက်မသေဘဲကျန်ရှိ
နေသူတို့သည် မြေတွင်နက်စွာအမြစ်စွဲ

၍သီးနှံများကိုဆောင်သည့်အပင်များ
 ကဲ့သို့တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးကြလိမ့်မည်။- 31 ယေရုရှလင်မြို့နှင့်ဇိအုန်တောင်ပေါ်
 တို့သည် အသက်မသေဘဲကျန်ရှိကြလိမ့်မည်။
 အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်ယင်းသို့ဖြစ်ပျက်စေ
 ရန်ထာဝရဘုရားသ နှ နိဗ္ဗ ဌာန်ချမှတ်ထား
 တော်မူသောကြောင့်ဖြစ်၏။

32 `အာရှရိကေရာဇ်မင်း၏အကြောင်းနှင့်ပတ် သက်၍
 ထာဝရဘုရားက`သူသည်ဤမြို့သို့ ဝင်ရမည်မဟုတ်။
 မြို့ထဲသို့လည်းမြားတစ် လက်မျှပစ်လွှတ်ရမည်မဟုတ်။
 မြို့ကိုဝိုင်းရံ တိုက်ခိုက်ရန်မြေကတုတ်များကိုလည်းဖို့
 လုပ်ရမည်မဟုတ်။- 33 သူသည်မြို့ထဲသို့မ
 ဝင်ရဘဲလာလမ်းဖြင့်ပြန် ရမည်။ ဤကားငါထာဝရဘုရားမိန့်တော်မူ
 သောစကားဖြစ်၏။- 34 ငါသည်ငါ၏ဂုဏ်တော်ကိုလည်းကောင်း၊
 ငါ ၏အစေခံဒါဝိ ဒ်အားပေးခဲ့သည့်ကတိ
 တော်ကိုလည်းကောင်းထောက်၍ ဤမြို့ကိုကာ
 ကွယ်မည်' ဟုမိန့်တော်မူ၏'' ဟူ၍ဗျာဒိတ်
 တော်ကိုပြန်ကြားလေသည်။

35 ထိုည၌ထာဝရဘုရား၏ကောင်းကင်တမန်သည်
 အာရှရိတပ်စခန်းသို့ဝင်၍တပ်သားတစ်သိန်း
 ရှစ်သောင်းငါးထောင်ကိုဒဏ်ခတ်သဖြင့် နောက်
 တစ်နေ့အရ ၏တက်ချိန်၌ထိုသူအပေါင်း
 တို့သည်သေလျက်နေကြ၏။- 36 ထိုအခါအာရှရိကေရာ
 ဇ်မင်းသည် တပ် ခေါက်၍နိဗ္ဗေဝမြို့သို့ပြန်တော်မူ၏။-

37 တစ်နေ့သ၌သူသည်မိမိဘုရားနိသရုတ်
 ၏ဗိမာန်တော်တွင် ဝတ်ပြုနေစဉ်သားတော်များ
 ဖြစ်သောအာဒြ မှ မေလက်နှင့်ရှုရေဇာတို့သည်
 မင်း ကြီးအားငှ ဌားဖြင့်လုပ်ကြံပြီးလျှင်အာရရတ်
 ပြည်သို့ထွက်ပြေးကြ၏။ အခြားသားတော်
 တစ်ပါးဖြစ်သူသေရဟ ဒု ဒု န်သည် ခမည်း
 တော်၏အရိုက်အရာကိုဆက်ခံ၍နန်းတက် လေသည်။

20

ဟေဇကိမင်းဖျားနာခြင်းနှင့်ပြန်လည်
 ကျန်းမာလာခြင်း

(ဟေရှာ၊ ၃၈:၁-၈၊ ၂၁-၂၂။ ဇရာ၊ ၃၂:၂၄-၂၆)

1 ထိုအချိန်ကာလ၌ပင်ဟေဇကိမင်းသည်
 သေလုမတတ်ဖျားနာ၏။ အာမုတ်၏သား
 ပရောဖက်ဟေရှာယသည် မင်းကြီးကိုလာ
 ရောက်ကြည့်ရှုပြီးနောက် "အရှင်သည်ပြန်လည်
 ကျန်းမာလာတော့မည်မဟုတ်သဖြင့် အရှင်
 နောက်ဆုံးမှာကြားရန်ရှိသည်တို့ကိုမှာကြား
 ခဲ့ရန် ထာဝရဘုရားမိန့်တော်မူပါ၏။ သို့
 ဖြစ်၍သေရန်အသင့်ပြင်ပါလော့" ဟုဆင့် ဆို၏။

2 ဟေဇကိသည် နံရံဘက်သို့မျက်နှာလှည့်လျက်၊
 3 "အို ထာဝရဘုရား၊ အကျွန်ုပ်သည်ကိုယ်တော်
 ၏အမှုတော်ကိုသစ္စာနှင့်ဆောင်ရွက်လျက် ကိုယ်

တော်ပြုစေလိုသည်အတိုင်းပြုသည်ကိုသတိ
ရတော်မူပါ။" ဟုပ တု ထနာပြုပြီးလျှင်အလွန်
ငိုကြွေးလေ၏။

4 ဟေရှာယသည်မင်းကြီးထံမှထွက်ခွာသွား ရာ
နန်းတော်အလယ်ဝင်းကိုမဖြတ်မီဟေ ဣယထံသို့-

5 "ငါထာဝရဘုရား၏လူမျိုးတော်ကို အစိုး
ရသူဟေဇကီမင်းထံသို့ပြန်သွား၍ သင်၏ ဘိုးတော်ဒါဝိ
ဒ်၏ဘုရားသခင်၊ ငါထာဝရ ဘုရားသည် သင်၏ပ တု
ထနာကိုကြားတော်မူ၍ သင်၏မျက်ရည်ကိုမြင်တော်မူပြီ။
ငါသည် သင်၏အနာရောဂါကိုပျောက်ကင်းစေမည်
ဖြစ်၍ သင်သည်သုံးရက်ကြာသော်ဗိမာန်

တော်သို့သွားနိုင်လိမ့်မည်။- 6 ငါသည်သင့်အားနောက်ထပ်တစ်ဆယ့်ငါးနှစ်
အသက်ရှင်စေမည်။ ငါသည်သင့်နှင့်ဤယေရု
ရှလင်မြို့ကို အာရှရိကေရာ ဇ်မင်း၏လက်
မှကယ်ဆယ်မည်။ ငါ၏ဂုဏ်တော်ကိုလည်းကောင်း၊
ငါ၏အစေခံဒါဝိ ဒ်အားငါပေးသည့်ကတိ
တော်ကိုလည်းကောင်းထောက်၍ ငါသည်ဤမြို့
ကိုကာကွယ်မည်' ဟုဆင့်ဆိုလော့" ဟုထာဝရ
ဘုရားဗျာဒိတ်တော်ရောက်လာ၏။

7 ဟေရှာယသည်မင်းကြီး၏အစေခံတို့
အား"အရှင်၏အနာစိမ်းကိုသိ ဘောသဖ
န်း သီးဖြင့်အုံ၍ထားပါ။ ထိုအနာသည်သက်
သာပျောက်ကင်းသွားပါလိမ့်မည်" ဟုပြော၏။-

8

မင်းကြီးက`ထာဝရဘုရားသည်ငါ၏အနာ
ကိုပျောက်ကင်းစေသဖြင့် ငါသည်သုံးရက်ကြာ
သော်ဗိမာန်တော်သို့သွားနိုင်လိမ့်မည်ဖြစ်ကြောင်း

အဘယ်သက်သေလ ကဲ့ ခဏာအားဖြင့်သိရှိနိုင်
ပါမည်နည်း" ဟုမေးတော်မူ၏။- 9 ဟေရှာယက`ထာဝရဘုရားသည်မိမိ
ကတိတော်အတိုင်းပြုတော်မူမည်ဖြစ်ကြောင်း

အရှင်သိရှိစေရန်သက်သေလ ကဲ့ ခဏာတစ်ခု
ကိုပြုတော်မူမည်။ အရှင်သည်လှေကား¹⁰
ပေါ်တွင်ကျလျက်ရှိသောအရိပ်ကိုရှေ့သို့

ဆယ်ထစ်တိုးစေလိုပါသလော။ သို့မဟုတ်
နောက်သို့ဆယ်ထစ်ဆုတ်စေလိုပါသလော"
ဟုပြန်၍မေး၏။

10

ဟေဇကိက`အရိပ်ကိုဆယ်ထစ်တိုးစေရန်
မှာလွယ်ကူ၏။ သို့ဖြစ်၍ဆယ်ထစ်ဆုတ်ပါ လေစေ"
ဟုဆို၏။

11

ဟေရှာယသည်ထာဝရဘုရားထံပ တဲ့ ထနာ
ပြုခြင်းအားဖြင့် အာခတ်မင်းဆောက်လုပ်ထား
ခဲ့သည့်လှေကားပေါ်တွင်ကျလျက်ရှိသော
အရိပ်သည်နောက်သို့ဆယ်ထစ်ဆုတ်လေ၏။

ဗာလုလုန်ပြည်မှစေတမန်များ
(ဟေရှာ၊ ၃၉:၁-၈)

10 20:9 * လှေကား။ တူးဖော်ရှာဖွေချက်အရအချိန်နာရီသိ
ရှိရန်အတွက်ဆောက်လုပ်ထားသောလှေကား ဖြစ်ဟန်တူသည်။

12 ထိုအချိန်ကာလ၌ဗာလဒန်မင်း၏သားတော်
 ဗာဗုလု န်ဘုရင်မေရောဒဗာလဒန်သည် ဟေ
 ဇကီမင်းဖျားနာလျက်ရှိကြောင်းကြားသိရ သဖြင့်
 သဝဏ်လွှာတစ်စောင်နှင့်လက်ဆောင်ပေး ပို့ရာ၊-

13 ဟေဇကီသည်စေတမန်တို့ကိုကြိုဆိုပြီး
 လျှင် မိမိ၏ဘဏ္ဍာတော်များဖြစ်သည့် ရွှေ၊
 ငွေ၊ နံ့သာမျိုး၊ နံ့သာဆီနှင့်လက်နက်ရှိသမျှ
 ကိုပြု၏။ ပစ္စည်းသိုလှောင်ခန်းများနှင့်နိုင်ငံ
 တော်အရပ်ရပ်တွင်ရှိသမျှသောအရာများ
 ကို ထိုသူတို့အားမင်းကြီးပြုလေ၏။-

14 ထိုနောက်ဟေရှာယသည်ဟေဇကီမင်းထံသွား
 ၍“ထိုသူတို့သည်အဘယ်အရပ်မှလာကြပါ
 သနည်း။ သူတို့ကအရှင်အားအဘယ်သို့တင်
 လျှောက်ကြပါသနည်း” ဟုမေး၏။ ဟေဇကီ
 က“သူတို့သည်အလွန်ဝေးသောဗာဗုလု န်
 ပြည်မှလာပါသည်” ဟုဖြေ၏။

15 ဟေရှာယက“သူတို့သည်နန်းတော်တွင်း၌
 အဘယ်အရာများကိုတွေ့မြင်သွားကြ ပါသနည်း”
 ဟုမေးပြန်၏။

 ဟေဇကီက“သူတို့သည်နန်းတော်တွင်း၌ရှိ
 သမျှသောအရာတို့ကိုတွေ့မြင်ကြပါ၏။
 ပစ္စည်းသိုလှောင်ခန်းများထဲမှသူတို့အား ငါ
 မပြသောအရာတစ်စုံတစ်ခုမျှမရှိ” ဟု မိန့်တော်မူ၏။

16-17 ထိုအခါဟေရှာယသည်မင်းကြီးအား ``အရှင်
 နန်းတော်တွင်ရှိသမျှသောအရာတို့ကိုလည်း
 ကောင်း၊ ယနေ့တိုင်အောင်အရှင်ဘိုးဘေးတို့စု
 ဆောင်းထားရှိခဲ့သည့်ပစ္စည်းဥစ္စာရှိသမျှကို
 လည်းကောင်း ဗာဗုလု န်ပြည်သို့ဆောင်ယူသွား
 ရာနေရက်ကာလရောက်ရှိလာလိမ့်မည်။

အဘယ်အရာတစ်စုံတစ်ခုမျှကျန်ရစ် လိမ့်မည်မဟုတ်။-

☆ 18 အရှင်သားမြေးအရင်းအချာအချို့တို့သည်
 လည်းအဖမ်းခံရလျက် ဗာဗုလု န်ဘုရင်၏နန်း
 တော်တွင် မိန်းမစိုးများအဖြစ်ဖြင့်အမှုထမ်း
 ရကြလိမ့်မည်ဖြစ်ကြောင်း အန နှု တတန်ခိုးရှင်
 ထာဝရဘုရားမိန့်တော်မူပါ၏။" ဟုဆင့် ဆိုလေသည်။☆

19 ဟေဇကိမင်းသည်မိမိ၏လက်ထက်၌ ငြိမ်း
 ချမ်းသာယာမှုနှင့်ဘေးမဲ့လိုခြံမြို့ရှိလိမ့် မည်ဟု
 အနက်အဋ္ဌ ဌိ ပု ပါ ယ်ကောက်ယူကာ `ငါ့အား
 ဆင့်ဆိုသည့်ထာဝရဘုရားထံမှဗျာဒိတ်
 တော်သည်ကောင်းပေ၏" ဟုဆို၏။

ဟေဇကိမင်းနန်းသက်ကုန်ဆုံးခြင်း

(ဇရာ၊ ၃၂:၃၂-၃၃)

20 ဟေဇကိမင်း၏လက်ရုံးရည်၊ ရေလှောင်ကန်
 ဆောက်လုပ်ခြင်း၊ မြို့တွင်းသို့ရေသွင်းပြန်သွယ်

☆ 20:16-17 ၄ရာ၊ ၂၄:၁၃။ ဇရာ၊ ၃၆:၁၀။ ☆ 20:18 ၄ရာ၊ ၂၄:၁၄-၁၅။
 ဒါ ၁:၁-၇။

ခြင်းအပါအဝင် သူလုပ်ဆောင်ခဲ့သည့်အခြား
 အမှုအရာရှိသမျှကို ယုဒရာဇဝင်တွင်ရေး ထားသတည်း။-
 21 ဟေဇကိကွယ်လွန်သောအခါသူ၏သားတော်
 မနာရှေသည် ခမည်းတော်၏အရိုက်အရာကို
 ဆက်ခံ၍နန်းတက်လေသည်။

21

ယုဒဘုရင်မနာရှေ
 (၆ရာ၊ ၃၃:၁-၂၀)

1 မနာရှေယုဒပြည်တွင်နန်းတက်ချိန်၌အသက်
 တစ်ဆယ့်နှစ်နှစ်ရှိ၏။ သူသည်ယေရုရှလင်မြို့
 တွင် ငါးဆယ့်ငါးနှစ်နန်းစံရလေသည်။
 သူ၏ မယ်တော်မှာဟ ဇု ဇိဘဖြစ်၏။-
 2 မနာရှေသည်ခါနာ န်ပြည်သို့ကူသရေလအမျိုး
 သားတို့ချီတက်လာချိန်၌ ထာဝရဘုရားနှင့်
 ထုတ်တော်မူသောလူမျိုးတို့၏ရုံရှာဖွယ်ဋ္ဌလေ့
 များကိုကျင့်သုံး၍ကိုယ်တော်အားပြစ်မှား ၏။-
 * 3 သူသည်မိမိ၏ခမည်းတော်ဟေဇကိဖျက်
 သိမ်းခဲ့သည့် ရုပ်တုကိုးကွယ်ရာဌာနများကို
 ပြန်လည်တည်ဆောက်လေသည်။ ဗာလဘုရား
 အားပူဇော်ရန် ယဇ်ပလ္လင်များကိုတည်ဆောက်၍
 ကူသရေလဘုရင်အာဟပ်နည်းတူအာရှရ

* 21:2 ယော ၁၅:၄။

ဘုရားမတံခွန်တိုင်ကိုစိုက်ထူ၏။ ကြယ်
နက္ခတ်များကိုလည်းဝတ်ပြုရှိခိုး၏။-

⁴ ကိုယ်တော်အားဝတ်ပြုကိုးကွယ်ရမည့်ဌာန
တော်ဟု ထာဝရဘုရားမိန့်တော်မူရာဗိမာန်
တော်တွင် ရုပ်တုများကိုပူဇော်ရန်ယဇ်ပလ္လင်
များကိုတည်ဆောက်၏။-⁵ ဗိမာန်တော်တံတိုင်းနှစ်ခုအတွင်း၌လည်းကြယ်

နက္ခတ်များကိုပူဇော်ရန် ယဇ်ပလ္လင်များကိုဆောက်
လုပ်၏။- ⁶ မိမိ၏သားတော်ကိုလည်း

မီးရှို့ရာပူဇော်သကာ အဖြစ်ဖြင့်ယဇ်ပူဇော်၏။

နတ်ဝိဇ္ဇာအတတ်နှင့်မှော် အတတ်များကိုလေ့လာ၍
ဗေဒင်ဆရာနှင့် နတ်ဝင်သည်တို့ကိုတိုင်ပင်၏။

သူသည်ထာဝရ ဘုရားအား များစွာပြစ်မှား၍အမျက်တော်
ကိုလှုံ့ဆော်လေသည်။- ⁷ သူသည်အာရှရဘုရားမတံခွန်တိုင်ကိုဗိမာန်
တော်တွင်ထားရှိ၏။ ထိုဗိမာန်တော်နှင့်ပတ်သက်

၍ ထာဝရဘုရားကဒါဝိ ဒ်နှင့်သားတော်ရှော
လမုန်အား ``ကုသရေလအနွယ်တစ်ဆယ့်နှစ်

နွယ်တို့၏နယ်မြေရှိသမျှမှ ငါရွေးချယ်
တော်မူရာယေရုရှလင်မြို့ရှိ ဤဗိမာန်တော်

သည်ငါ့ကိုအစဉ်အမြဲဝတ်ပြုကိုးကွယ်

ရာဌာနဖြစ်လိမ့်မည်။-⁸ ကုသရေလအမျိုးသားတို့သည်ငါ၏အမိန့်
တော်ရှိသမျှကိုလိုက်နာ၍ မောရှေပေးအပ်

သည့်ပညတ်တရားကိုစောင့်ထိန်းကြလျှင်

☆ 21:4 ၂ရာ၊ ၇:၁၃။ ☆ 21:7 ၃ရာ၊ ၉:၃-၅။ ၆ရာ၊ ၇:၁၂-၁၈။

ငါ သည်သူတို့ကိုဘိုးဘေးတို့အားငါပေးအပ်
 ခဲ့သည့်ပြည်တော်မှနှင့်ထုတ်တော်မူမည် မဟုတ်"
 ဟုမိန့်တော်မူခဲ့၏။- 9 သို့ရာတွင်ယုဒပြည်သူတို့သည်
 ထာဝရ ဘုရား၏စကားတော်ကိုနားမထောင်ကြ။
 ကိုယ်တော်၏လူမျိုးတော်အားခါနာ န်ပြည်
 သို့ က္လသရေလအမျိုးသားတို့ချီတက်လာ
 ချိန်၌ ထာဝရဘုရားနှင့်ထုတ်တော်မူလိုက်
 သည့်လူမျိုးတို့ထက်ပင် ပိုမိုဆိုးရွားစွာ
 အပြစ်ကူးလွန်ကြစေရန်မနာရှေ့ရှေ့ ဆောင်လမ်းပြ၏။

10 ထာဝရဘုရားသည် မိမိ၏အစေခံ
 များနှင့်ပရောဖက်များမှတစ်ဆင့်- 11 "မနာရှေ့သည်ဤစက်ဆုတ်ဖွယ်
 အမှုတို့ကိုပြုလေပြီ။ ခါနာ န်အမျိုးသား
 တို့ပြုသောအမှုများထက်ပင် လွန်စွာပိုမို
 ဆိုးရွားသည့်အမှုတို့ကိုပြုလေပြီ။ သူသည်
 မိမိ၏ရုပ်တုများအားဖြင့် ယုဒပြည်သူ
 တို့အားအပြစ်ကူးလွန်စေရန်ရှေ့ဆောင် လမ်းပြ၏။-

12 သို့ဖြစ်၍က္လသရေလအမျိုးသားတို့၏
 ဘုရားသခင် ငါထာဝရဘုရားသည် သတင်း
 ကြားသူတိုင်းအံ့ဩလောက်အောင် ယေရုရှလင်
 မြို့နှင့်ယုဒပြည်အားဘေးသင့်စေမည်။-

13 ရှမာရိမြို့နှင့် က္လသရေလဘုရင်အာဟပ်နှင့်
 သားမြေးတို့ကိုဒဏ်ခတ်သကဲ့သို့ ယေရုရှလင်
 မြို့ကိုငါဒဏ်ခတ်မည်။ စင်အောင်သုတ်၍မှောက်

ထားသည့်ပန်းကန်သဖွယ် ယေရုရှလင်မြို့တွင်
 လူတစ်ဦးတစ်ယောက်မျှမကျန်အောင်သုတ်
 သင်ရှင်းလင်းမည်။- 14 မသောဘဲကျန်ရစ်သူတို့ကို
 ငါသည်စွန့်၍ရန်သူ များ၏လက်သို့အပ်မည်။
 ရန်သူတို့သည်သူတို့ ကိုနှိမ်နင်း၍ သူတို့၏ဥစ္စာပစ္စည်းများကိုလု
 ယူကြလိမ့်မည်။- 15 ငါ၏လူမျိုးတော်သည်သူတို့၏ဘိုးဘေး
 များအီဂျစ်ပြည်ကထွက်ခွာလာချိန်မှအစ
 ပြု၍ ယနေ့တိုင်အောင်ငါအားပြစ်မှားလျက်
 ငါ၏အမျက်တော်ကိုလှုံ့ဆော်နေကြသဖြင့်
 သူတို့အားငါဒဏ်ခတ်မည်" ဟုမိန့်တော်မူ၏။

16 မနာရှေသည်ယုဒပြည်သူတို့အားရုပ်တုကိုး
 ကွယ်စေရန် ရှေ့ဆောင်လမ်းပြကာထာဝရဘုရား
 အားပြစ်မှားစေ၏။ ထို့အပြင်အပြစ်မဲ့သူလူ
 အမြောက်အမြားကိုသတ်၍ ယေရုရှလင်မြို့
 လမ်းများတွင်သွေးချောင်းစီးစေလေသည်။

17 သူကူးလွန်သည့်အပြစ်များအပါအဝင်
 မနာရှေလုပ်ဆောင်ခဲ့သော အခြားအမှုအရာ
 ရှိသမျှကိုယုဒရာဇဝင်တွင်ရေးထား သတည်း။-

18 မနာရှေကွယ်လွန်သောအခါ သူ့အားဩဇာ
 ဥယျာ ဥ်ခေါ်နန်းတော်ဥယျာ ဥ်တွင်သင်္ဂြိုဟ်ကြ ၏။
 ထိုနောက်သူ၏သားတော်အာမုန်သည် ခမည်း
 တော်၏အရိုက်အရာကိုဆက်ခံ၍နန်းတက် လေသည်။

ယုဒဘုရင်အာမုန်
(၆ရာ၊ ၃၃:၂၁-၂၅)

19 အာမုန်သည်အသက်နှစ်ဆယ့်နှစ်နှစ်ရှိသော
အခါ ယုဒဘုရင်အဖြစ်နန်းတက်၍ ယေရု
ရှလင်မြို့၌နှစ်နှစ်မျှနန်းစံရလေသည်။

သူ ၎င်း၏မယ်တော်မှာယု မှ ဘာမြို့သား
ဟာရုပ်၏သမီး မေရှုလမက်ဖြစ်၏။-

20 အာမုန်သည်မိမိ၏ခမည်းတော်မနာရှေ့ကဲ့
သို့ပင် ထာဝရဘုရားအားပြစ်မှားလေသည်။-

21 သူသည်ခမည်းတော်၏အကျင့်များကို အတုခိုး၏။
ခမည်းတော်ကိုးကွယ်သည့် ရုပ်တုတို့ကိုကိုးကွယ်၏။-

22 မိမိဘိုးဘေးတို့၏ဘုရားသခင်ထာဝရ
ဘုရားကိုပစ်ပယ်ကာ ထာဝရဘုရား၏
အမိန့်တော်တို့ကိုလွန်ဆန်၏။

23 အာမုန်၏မူးမတ်တို့သည်လျှို့ဝှက်ကြံစည်
ကာသူ့အားနန်းတော်တွင်း၌လုပ်ကြံကြ၏။-

24 ထို့ကြောင့်ယုဒပြည်သူတို့ကအာမုန်အား
လုပ်ကြံသူတို့ကိုကွပ်မျက်ပြီးလျှင် သူ၏
သားတော်ယောရှိအားနန်းတင်ကြလေ သည်။

25 အာမုန်လုပ်ဆောင်ခဲ့သည့်အခြားအမှုအရာရှိ
သမျှကို ယုဒရာဇဝင်တွင်ရေးထားသတည်း။-

26 အာ မုန်အားဩဇဉ်ယျာ ဥ်ရှိသင်္ချိုင်းတွင် သဂြိုဟ်
လိုက်ကြ၏။ ထိုနောက်သူ၏သားတော်ယောရှိ

သည် ခမည်းတော်၏အရိုက်အရာကိုဆက်ခံ
၍နန်းတက်လေသည်။

22

ယုဒဘုရင်ယောရှိ
(၆ရာ၊ ၃၄:၁-၂)

1 ယောရှိသည်အသက်ရှစ်နှစ်ရှိသောအခါ
ယုဒ ပြည်ဘုရင်အဖြစ်နန်းတက်၍ ယေရုရှလင်
မြို့တွင်သုံးဆယ့်တစ်နှစ်နန်းစံလေသည်။
သူ၏မယ်တော်မှာဗောဇကတ်မြို့သားအဒါ
ယ၏သမီးယေဒိဒဖြစ်၏။-[☆] 2 ယောရှိသည်ထာဝရဘုရားနှစ်သက်တော်
သောအမှုတို့ကိုပြု၏။ သူသည်မိမိ၏ဘိုး တော်ဒါဝ်
ဒ်မင်း၏စံနမူနာကိုယူ၍ ဘုရားသခင်၏တရားတော်ရှိသမျှကိုတိကျစွာ
လိုက်နာကျင့်သုံး၏။

ပညတ်တရားကျမ်းစောင်ကိုတွေ့ရှိခြင်း
(၆ရာ၊ ၃၄:၈-၂၈)

3 ယောရှိသည်မိမိနန်းစံတစ်ဆယ့်ရှစ်နှစ်မြောက်
၌ မေရှုလံ၏မြေး၊ အာဇလိ၏သား၊ နန်းတော်
အတွင်းဝန်ရှာဖန်ကို၊- 4 “ယဇ်ပုရောဟိတ်မင်းဟိလခိထံသို့သွား၍
ဗိမာန်တော်အဝင်ဝတွင်ယဇ်ပုရောဟိတ်များ
ကောက်ခံရရှိသည့်ငွေစာရင်းကိုတောင်းယူ လော့။-
5 ထိုနောက်ငွေကိုဗိမာန်တော်ပြင်ဆင်မှုကြီး

☆ 22:1 ယော ၃:၆။

ကြပ်သူတို့ထံသို့ပေးအပ်ရန်
ကြားလော့။ သူ့အားပြော
ကြီးကြပ်သူတို့သည်။-

6 လက်သမားများ၊ ဗိသုကာများနှင့်ပန်းရံ
များ၏လုပ်ခကိုပေးရန်နှင့် ဗိမာန်တော်ပြင်
ဆင်ရာတွင်လိုအပ်သည့်သစ်သားနှင့်ကျောက်
ကိုဝယ်ရန်ထိုငွေကိုအသုံးပြုရမည်။-

7 ကြီးကြပ်သူတို့သည်လုံးဝယုံကြည်စိတ်ချ
ရသူများဖြစ်သဖြင့် သူတို့အားစာရင်းအင်း
များပြုခိုင်းရန်မလို။ ဟုအမိန့်ပေး၍
ဗိမာန်တော်သို့စေလွှတ်လေ၏။*

8 ရှာဖွေသည်မင်းကြီး၏အမိန့်တော်ကိုဟိလခိ
အားပြောကြား၏။ ထိုနောက်ဟိလခိကမိမိ
သည် ဗိမာန်တော်ထဲတွင်ပညတ်တရားကျမ်း
စောင်ကိုတွေ့ရှိကြောင်းပြောပြ၏။ ဟိလခိ
သည်ထိုကျမ်းစောင်ကိုရှာဖွေအားပေး

သဖြင့်ရှာဖွေသည်ဖတ်လေသည်။- 9 ထိုနောက်သူသည်မင်းကြီးထံသို့ပြန်
၏အစေခံတို့သည်ဗိမာန်တော်မှငွေကိုယူ၍
ပြင်ဆင်မှုကြီးကြပ်သူတို့၏လက်သို့ပေး အပ်ပြီးကြပါပြီ။
ဟုလျှောက်ထားအစီရင် ခံလေသည်။-

10 ထိုနောက်`ဤကျမ်းစောင်ကိုအကျွန်ုပ်အား
ဟိလခိပေးအပ်လိုက်ပါသည်။ ဟုလျှောက်
ပြီးလျှင်မင်းကြီးအား ထိုကျမ်းစောင်ကို

* 22:7 ၄ရာ၊ ၁၂:၁၅။

အသံကျယ်စွာဖတ်ပြလေ၏။- 11 မင်းကြီးသည်ပညတ်တရားကျမ်းစကားကိုကြားသောအခါ ဝမ်းနည်းလျက်အဝတ်တော်ကိုဆုတ်လေသည်။- 12 မင်းကြီးသည်ဟိလခါ

ရှာဖန်၊ ရှာဖန်၏သား အဟိကံ၊ မိ ကုဆာ၏သားအာခဗော်၊ မိမိ၏ အစေခံအသဟိတို့ကိုခေါ်၍၊-

13 “သင်တို့သည်ထာဝရဘုရားထံတော်သို့ သွား၍ ငါနှင့်ယုဒပြည်သူလူ့အပေါင်းတို့အတွက် ဤကျမ်းစောင်တွင်ပါရှိသည့်သွန်

သင်ချက်များအကြောင်းကိုမေးလျှောက်ကြလော့။ ငါတို့၏ဘိုးဘေးများသည် ဤကျမ်းစောင်တွင်ပါရှိသည့်ပြဋ္ဌာန်းချက်များကို

မလိုက်နာမပြုကျင့်ကြသဖြင့် ထာဝရဘုရားသည်ငါတို့အားအမျက်ထွက်တော်

ဟုမိန့်တော်မူ၏။ မူပြီ”

14 ဟိလခါ၊ ရှာဖန်၊ အဟိကံ၊ အာခဗော်နှင့်အသဟိတို့သည် ယေရုရှလင်မြို့သစ်တွင်နေထိုင်သူဟုလဒနာမည်ရှိ အမျိုးသမီး

ပရောဖက်ထံသို့သွားရောက်၍စုံစမ်းမေးမြန်းကြရာ (ထိုအမျိုးသမီး၏ခင်ပွန်းမှာဟရဟတ်၏မြေး၊ တိကဝ၏သားရှ လှ လှဖြစ်၍သူသည် ဗိမာန်တော်ဆိုင်ရာဝတ်လုံများကိုတာဝန်

ယူထိန်းသိမ်းရသူဖြစ်၏။-) 15-16 အမျိုးသမီးပရောဖက်ကသူတို့အား“မဝံ့ထံ၍သို့ပြန်ကြားကြလော့။ ထာဝရဘုရား

ထာဝရဘုရား

ကဲါသည်မင်းကြီးဖတ်ရသည့်ကျမ်းစောင်တွင်
 ရေးသားပါရှိသည့်အတိုင်း ယေရုရှလင်မြို့
 နှင့်တကွမြို့သူမြို့သားအပေါင်းတို့ကိုသုတ်
 သင်ဖျက်ဆီးမည်။- 17 သူတို့သည်ငါ့ကိုပစ်ပယ်၍အခြားဘုရား
 များအား ယဇ်ပူဇော်ကြလေပြီ။ သူတို့သည်ဤ
 အမှုတို့ကိုပြုခြင်းဖြင့်ငါ၏အမျက်တော်
 ကိုလှုံ့ဆော်သဖြင့် ယေရုရှလင်မြို့အပေါ်
 မငြိမ်းနိုင်သောဒေါသမီးသင့်လောင်စေမည်။-

18 မင်းကြီးနှင့်ပတ်သက်၍ကူသရေလအမျိုး
 သားတို့၏ဘုရားသခင်၊ ငါထာဝရဘုရား
 ဤသို့မိန့်တော်မူသည်။ သင်သည်ပညတ်တရား
 ကျမ်းစောင်တွင်ဖော်ပြပါရှိသည့်အတိုင်း
 လိုက်နာပေသည်။- 19 ယေရုရှလင်မြို့နှင့်တကွမြို့သူမြို့သားတို့
 အား ဒဏ်ခတ်ရန်ငါခြိမ်းခြောက်သည်ကိုကြား
 သိသောအခါ သင်သည်ငိုကြွေးကာမိမိအဝတ်
 ကိုဆုတ်ပြီးလျှင် နောင်တရ၍ငါ၏ရှေ့တော်
 တွင်စိတ်နှိမ့်ချလျက်နေ၏။ ငါသည်ဤမြို့ကို
 ပျက်ပြုန်းစေမည်။ ဤမြို့၏နာမည်သည်
 လူတို့ ကျိန်ဆဲရာလက်သုံးစကားဖြစ်လိမ့်မည်။
 သို့ ရာတွင်ငါသည်သင်၏ဆုတောင်းပ
 တု ထနာကို နားညောင်းတော်မူပြီ။-
 20 သို့ဖြစ်၍ယေရုရှလင်မြို့အားငါသင့်စေမည့်
 ဘေးကို သင်ကိုယ်တိုင်မြင်ရမည်မဟုတ်။ ငါသည်

သင့်အားငြိမ်းချမ်းစွာစုတေခွင့်ကိုပေးတော်မူမည်၊
 ထိုသူတို့သည်မင်းကြီးအားပြန်လျှောက်ကြ၏။
 ဟုဆင့်ဆိုလေသည်။

23

ရုပ်တုကိုးကွယ်မှုကိုယောရှိဖျက်သိမ်းခြင်း
 (၆ရာ၊ ၃၄:၃-၇၊ ၂၉-၃၃)

1 ယောရှိမင်းသည်ယုဒပြည်နှင့်ယေရုရှလင်
 မြို့ရှိခေါင်းဆောင်များကိုဆင့်ခေါ်ပြီးလျှင်-

2 ယဇ်ပုရောဟိတ်များ၊ ပရောဖက်များနှင့်ဆင်းရဲ
 ချမ်းသာမရွေးယေရုရှလင်မြို့သူမြို့သား
 အပေါင်းတို့နှင့်အတူ ဗိမာန်တော်သို့ကြွ
 တော်မူ၏။ မင်းကြီးသည်ထိုသူအပေါင်းတို့ အား
 ဗိမာန်တော်ထဲတွင်တွေ့ရှိရသောပဋိညာဉ်ကျမ်းစောင်ကို
 အစအဆုံးအသံကျယ်စွာဖတ်ပြတော်မူ၏။-

3 သူသည်ဘုရင့်ကျောက်တိုင်အနီးတွင်ရပ်
 လျက် အကျွန်ုပ်သည်ကိုယ်တော်၏စကားတော်
 ကိုနားထောင်ပါမည်။ ကိုယ်တော်၏တရားတော်
 နှင့်ပညတ်တော်တို့ကို ကိုယ်စွမ်းစိတ်စွမ်းရှိ
 သမျှနှင့်စောင့်ထိန်းပါမည်။ ဟုထာဝရ
 ဘုရားနှင့်ပဋိညာဉ်ပြုတော်မူ၏။

4 ထိုနောက်ယောရှိသည် ယဇ်ပုရောဟိတ်မင်း
 ဟိလခါ သူ၏လက်ထောက်ယဇ်ပုရောဟိတ်

များနှင့် ဗိမာန်တော်အဝင်ဝတွင်တာဝန်ကျ သည့်အစောင့်တပ်သားများအားဗာလဘုရား၊

အာရှရဘုရားမနှင့်ကြယ်နက္ခတ်တို့ကို ကိုးကွယ်ရာ၌အသုံးပြုသည့်ပစ္စည်းအသုံး အဆောင်တို့ကို ဗိမာန်တော်ထဲမှထုတ်ဆောင် လာရန်အမိန့်ပေးတော်မူ၏။ မင်းကြီးသည် ဤပစ္စည်းအသုံးအဆောင်ရှိသမျှကို မြို့ ပြင်ရှိကံဒြါ န်ချိုင့်ဝှမ်းအနီးတွင်မီးရှို့ပြီး လျှင် ပြာကိုဗေသလမြို့သို့ယူဆောင်သွား စေ၏။-

☆ 5 သူသည်ယုဒမြို့များနှင့်ယေရုရှလင်မြို့ နီးနားဝန်းကျင်တွင် ရုပ်တုများကိုယဇ်ပူ ဇော်ရန်ယုဒဘုရင်များခန့်အပ်ထားသည့် ယဇ်ပူရောဟိတ်တို့ကိုလည်းကောင်း၊ ဗာလ ဘုရား၊ နေ၊ လ၊ ကြယ်၊ နက္ခတ်တို့ကိုယဇ်ပူဇော် ကြသည့် ယဇ်ပူရောဟိတ်များကိုလည်း ကောင်းရာထူးမှထုတ်ပယ်တော်မူ၏။

6 သူသည်အာရှရဘုရားမအားဆက်ကပ်ထား သည့်တံခွန်တိုင်ကိုလည်း ဗိမာန်တော်ထဲမှဖယ် ရှားကာ မြို့ပြင်ရှိကံဒြါ န်ချိုင့်ဝှမ်းသို့ထုတ်ပြီး လျှင်မီးရှို့လေသည်။ ထိုနောက်ပြာကိုညက်အောင် ထောင်း၍ အများပြည်သူတို့၏သင်္ချိုင်းမြေပေါ် တွင်ကြဲဖြန့်လေသည်။- 7 ဘာသာရေးဆိုင်ရာပြည့်တန်ဆာ¹¹

☆ 23:4 ၄ရာ၊ ၂၁:၃။ ၆ရာ၊ ၃၃:၃။ 11 23:7 * ဘာသာရေးဆိုင်ရာပြည့်တန်ဆာ။ ဖွံဖြိုးမှုဆိုင်ရာဘုရားများကိုကွယ်ရာ ဌာနများတွင်ထားရှိသည့်ယောကျာ်းပြည့်တန် ဆာနှင့်မိန်းမပြည့်တန်ဆာများကိုဆိုလို သည်။

တို့၏နေအိမ်များကိုလည်းဖျက်ဆီးတော်မူ၏။
 (အာရှာရဘုရားမအားဝတ်ပြုကိုးကွယ်ရာ
 ၌ အသုံးပြုသည့်ဝတ်လုံများကိုထိုနေအိမ်
 များတွင်အမျိုးသမီးတို့ရက်လုပ်ကြသည်။-
) 8 မင်းကြီးသည်ယုဒမြို့များမှယဇ်ပုရော
 ဟိတ်တို့ကို ယေရုရှလင်မြို့သို့ခေါ်ဆောင်
 ပြီးလျှင် တစ်ပြည်လုံးရှိထိုသူတို့ယဇ်ပူ
 ဇော်ခဲ့သောပလ္လင်များကိုညစ်ည မ်းစေတော်
 မူ၏။ မြို့ထဲသို့ဝင်သောအခါမြို့တံခါးမ
 ကြီး၏လက်ဝဲဘက်တွင်မြို့ဝန်ယောရှူတည်
 ဆောက်ထားသည့်တံခါးအနီး ဆိတ်နတ်မိစ္ဆာ
 တို့အားဆက်ကပ်ထားသောယဇ်ပလ္လင်များ
 ကိုလည်းဖြိုဖျက်တော်မူ၏။- 9 အဆိုပါယဇ်ပုရောဟိတ်တို့သည်ဗိမာန်
 တော်တွင် အမှုတော်ဆောင်ခွင့်မရကြသော်
 လည်း မိမိတို့အဖော်ယဇ်ပုရောဟိတ်တို့ရ
 ရှိကြသည့်တဆေးမဲ့မုန့်ကိုမူစားခွင့်ရ ကြ၏။
 10 နောက်တစ်ဖန်မည်သူမျှမောလုတ်ဘုရား
 အား သားသမီးကိုမီးဖြင့်မပူဇော်နိုင်စေရန်
 ယောရှိမင်းသည်ဟိ နှု နံ့ချိုင့်ဝှမ်းရှိရုပ်တုကိုး
 ကွယ်ရာတောဖက်ဟုခေါ်သောအရပ်ကို လည်းညစ်ည
 မ်းစေတော်မူ၏။- * 11 သူသည်နေကိုဆက်ကပ်ပူဇော်ရန်ယုဒဘုရင်
 တို့ပေးလှူထားသည့်မြင်းတို့ကိုဖယ်ရှား၍ ဝတ်

☆ 23:10 ယော ရ:၃၁၊ ၁၉:၁-၆၊ ၃၂:၃၅။ ဝတ်၊ ၁၈:၂၁။

ပြုကိုးကွယ်ရာ၌အသုံးပြုသည့်ရထားများ
 ကိုလည်းမီးရှို့တော်မူ၏။ (ဤအရာများကို
 အထက်တန်းအရာရှိတစ်ဦးဖြစ်သူနာသ မှ
 မေ လက်၏အိမ်အနီးဗိမာန်တော်ဝင်းအဝင်ဝ
 တွင်ထားရှိသည်။-) ¹² အာခတ်မင်းစံခဲ့သည့်အဆောင်တော်အထက်
 ရှိနန်းတော်အမိုးပေါ်တွင်ယုဒဘုရင်တို့
 တည်ဆောက်ထားသည့်ယဇ်ပလ္လင်များကိုလည်း
 ကောင်း၊ ဗိမာန်တော်ဝင်းနှစ်ခုအတွင်းမနာရှေ
 မင်းဆောက်လုပ်ခဲ့သော ယဇ်ပလ္လင်များကိုလည်း
 ကောင်းယောရှိမင်းသည်ဖြိုဖျက်၍ကြေမှု
 အောင်ဖျက်ဆီးပြီးလျှင် ကေ ဒြ၊ န်ချိုင့်ဝှမ်း
 ထဲသို့ပစ်ချလိုက်လေသည်။-¹³ ယောရှိသည်ယေရုရှလင်မြို့၏အရှေ့၊
 သံ လွင်တောင်၏တောင်ဘက်၌ဇိဒု န်ဘုရားအာရှ
 တရက်၊ မောဘဘုရားခေမုရှနှင့်အ မှ မုန်ဘုရား
 မောလုတ်တို့ကိုကိုးကွယ်ရန် ရှောလမုန်မင်းကြီး
 တည်ဆောက်ခဲ့သောယဇ်ပလ္လင်များကိုလည်း ညစ်ည
 မ်းစေတော်မူ၏။-¹⁴ ယောရှိမင်းသည်ကျောက်တိုင်များကိုဖြိုဖျက်
 ၍ အာရှရဘုရားမ၏တံခွန်တိုင်များကို
 ခုတ်လှဲကာ ယင်းတို့တည်ရာဌာနများတို့ကို
 လူသေအရိုးတို့နှင့်ပြည့်စေလေ၏။-¹⁵ သူသည်ကူသရေလအမျိုးသားတို့
 ကူးလွန်ရန် ရှေ့ဆောင်လမ်းပြသူ၊ နေဗတ်၏သား
 ယေရောဗော င်မင်းတည်ဆောက်ခဲ့သည့်ဗေသလ

☆ 23:12 ၄ရာ၊ ၂၁:၅။ ၆ရာ၊ ၃၃:၅ ☆ 23:13 ၃ရာ၊ ၁၁:၇

ဝတ်ပြုကိုးကွယ်ရာဌာနကိုလည်းဖြိုဖျက်လေ
သည်။ ယောရှိသည်ယဇ်ပလ္လင်ကိုဖြိုချပြီးလျှင်

အာရှရဘုရားမအားဆက်ကပ်ထားသော

တံခွန်တိုင်ကိုမီးရှို့၏။-☆ 16 ထိုနောက်သူသည်လှည့်လည်၍ကြည့်သောအခါ

တောင်ပေါ်တွင်သင်္ချိုင်းအချို့ကိုတွေ့မြင်သဖြင့်

ထိုသင်္ချိုင်းများမှလူရိုးတို့ကိုထုတ်ယူကာ

ယဇ်ပလ္လင်ပေါ်တွင်မီးရှို့စေ၏။ ဤနည်းအားဖြင့်

မင်းကြီးသည် ထိုယဇ်ပလ္လင်ကိုညစ်ည မ်းစေတော်

မူသတည်း။ ဤသို့ဖြစ်ပျက်ခြင်းမှာလွန်

လေပြီးသောအခါက ယေရောဗော င်မင်းသည်

မိမိကျင်းပသည့်ဘာသာရေးပွဲတော်အခါ

၌ယဇ်ပလ္လင်အနီးတွင်ရပ်လျက်နေစဉ် ပရော

ဖက်တစ်ပါးဟောကြားခဲ့သည့်ဗျာဒိတ်တော်

အတိုင်းပင်ဖြစ်ပေသည်။ ယောရှိမင်းသည်

လှည့်လည်၍ ကြည့်ပြန်ရာယင်းသို့ဟောကြား

ခဲ့သည့်ပရောဖက်၏သင်္ချိုင်းကိုတွေ့မြင် လျှင်၊-☆

17 ဤသင်္ချိုင်းကားမည်သူ၏သင်္ချိုင်းဖြစ် သနည်း''

ဟုမေးတော်မူ၏။

ဗေသလမြို့သားတို့က ``ဤသင်္ချိုင်းသည် ယုဒ

ပြည်မှလာသောပရောဖက်၏သင်္ချိုင်းဖြစ်ပါ

သည်။ ထိုပရောဖက်ကားဤအရပ်ရှိယဇ်ပလ္လင်

တွင် အရှင်ပြုတော်မူသောအမှုအရာတို့ကို

☆ 23:15 ၃ရာ၊ ၁၂:၃၃။ ☆ 23:16 ၃ရာ၊ ၁၃:၂။

ကြိုတင်ဟောကြားခဲ့သူဖြစ်ပါ၏။
လျှောက်ထားကြ၏။*

ဟုပြန်၍

18 ယောရှိက`ထိုသင်္ချိုင်းကိုရှိမြဲရှိစေလော့။
သူ၏အရိုးတို့ကိုမရွှေ့မပြောင်းကြနှင့်။' ဟုမိန့်တော်မူ၏။
သို့ဖြစ်၍သူ၏အရိုးတို့ကိုလည်းကောင်း၊ ရှိ
မာရိ မြို့မှလာသောပရောဖက်၏အရိုးတို့ကိုလည်း
ကောင်းမရွှေ့မပြောင်းဘဲထားကြ၏။

19 ယောရှိမင်းသည်ကုသရေလပြည်အမြို့မြို့
အရွာရွာရှိ ရုပ်တုကိုးကွယ်ရာဌာနများကို
ဖြိုဖျက်တော်မူ၏။ ထိုဌာနများကိုတည်ဆောက်
ခြင်းအားဖြင့် ကုသရေလဘုရင်တို့သည်ထာဝရ
ဘုရား၏အမျက်တော်ကိုလှုံ့ဆော်ခဲ့ကြ သတည်း။
ယောရှိသည်ဗေသလမြို့တွင်ပြု တော်မူသကဲ့သို့
ထိုယဇ်ပလ္လင်အပေါင်းတို့ ကိုလည်းပြုတော်မူ၏။-

20 သူသည်ရုပ်တုကိုးကွယ်ရာဌာနများတွင်
အမှုထမ်းသောယဇ်ပုရောဟိတ်အပေါင်းတို့
ကို မိမိတို့ယဇ်ပုဇော်သည့်ပလ္လင်များပေါ်တွင်
တင်၍သတ်ပြီးလျှင် လူသေအရိုးတို့ကိုထို
ပလ္လင်များအပေါ်တွင်မီးရှို့လေသည်။ ထိုနောက်
မင်းကြီးသည်ယေရုရှလင်မြို့သို့ပြန်သွား တော်မူ၏။

ပသခါပွဲတော်ကိုယောရှိမင်းကျင်းပခြင်း
(၆ရာ၊ ၃၅:၁-၁၉)

* 23:17 ၃ရာ၊ ၁၃:၃၀-၃၂။

21 ယောရှိမင်းသည်ပဋိညာဉ်ကျမ်းစောင်တော်တွင်
 ပါရှိသည့်အတိုင်း လူတို့အားမိမိတို့ဘုရား
 သခင်ထာဝရဘုရား၏ဂုဏ်တော်ကိုချီးမွမ်း
 သည့်ပသခါပွဲကျင်းပကြရန်အမိန့်ပေး တော်မူ၏။-

22 ဣသရေလပြည်ကိုအုပ်စိုးခဲ့သောတရားသူ
 ကြီးများ၏လက်ထက်မှစ၍ အဘယ်ဣသရေလ
 ဘုရင်သို့မဟုတ်ယုဒဘုရင်မျှ ဤပသခါပွဲ
 မျိုးကိုကျင်းပခဲ့ဖူးသည်မရှိ။- 23 ယခုယောရှိ၏နန်းစံတစ်ဆယ့်ရှစ်နှစ်မြေ
 ဌိ ယေရုရှလင်မြို့တွင်ပသခါပွဲကိုကျင်းပ
 ခြင်းဖြစ်သတည်း။

ယောရှိမင်းဆောင်ရွက်သည့်အခြားပြုပြင်
 ပြောင်းလဲမှုများ

24 ယောရှိမင်းသည်မိမိ၏မိမိတော်တွင် ယဇ်ပုရောဟိတ်
 မင်းတွေ့ရှိခဲ့သည့်ကျမ်းစာတော်၌ဖော်ပြထား
 သောပညတ်များကိုလိုက်နာကျင့်သုံးကြစေရန်
 ယေရုရှလင်မြို့နှင့်ယုဒတစ်ပြည်လုံး၌တွေ့
 ရှိသမျှနတ်ဝင်သည်များ၊ ဗေဒင်ဆရာများ၊
 အိမ်စောင့်နတ်အရုပ်များ၊ ရုပ်တုများနှင့်
 အခြားဝတ်ပြုကိုးကွယ်ရာဝတ္ထုပစ္စည်းများ
 ကိုဖယ်ရှားတော်မူ၏။- 25 ယခင်အခါများကယောရှိကဲ့သို့မောရှေ
 ၏ပညတ်ရှိသမျှကိုစောင့်ထိန်း၍ စိတ်စွမ်း၊
 ဉာဏ်စွမ်း၊ အစွမ်းသတ္တိရှိသမျှနှင့်ထာဝရ
 ဘုရားအား ကိုးကွယ်သည့်ဘုရင်တစ်ပါးမျှ

မပေါ်စူး။ သူ၏နောက်၌လည်းမပေါ်ခဲ့ ချေ။-
 26 သို့သော်မနာရှေ့မင်းပြုခဲ့သည့်အပြစ်များ
 ကြောင့် ထာဝရဘုရားသည် ယုဒပြည်ကို
 ပြင်းစွာအမျက်ထွက်လျက်ရှိရာယခုတိုင်
 အောင်ပင်အမျက်တော်မပြေချေ။- 27 ထာဝရဘုရားက`ငါသည်ဣသရေ
 ပြုသကဲ့သို့ ယုဒပြည်ကိုလည်းပြုမည်။ ယုဒ
 ပြည်သူတို့ကို ငါ၏မျက်မှောက်တော်မှနှင်ထုတ်
 မည်။ ငါ့ရွေးချယ်ထားသည့်ယေ ရုရှလင်မြို့နှင့်
 ငါ့အားဝတ်ပြုကိုးကွယ်ရမည့်ဌာနအဖြစ်
 ငါသတ်မှတ်ပေးသောဗိမာန်တော်ကိုပင်ငါ စွန့်ခွာမည်'
 ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ယောရှိမင်း၏နန်းသက်ကုန်ဆုံးခြင်း
 (၆ရာ၊ ၃၅:၂၀-၃၆:၁)

28 ယောရှိမင်းလုပ်ဆောင်ခဲ့သည့်အခြားအမှု
 အရာများအကြောင်းကို ယုဒရာဇဝင်တွင်
 ရေးထားသတည်း။- 29 ယောရှိနန်းစံချိန်၌အီဂျစ်ဘုရင်နေခေါသည်
 အာရှရီဘုရင်ကိုစစ်ကူပေးရန်တပ်မတော်
 နှင့်ဥပရတ်မြစ်သို့ချီတက်လာ၏။ ယောရှိမင်း
 သည်အီဂျစ်တပ်မတော်ကိုမေဂိ ဒု ဒေါမြို့တွင် ဆီး
 တားရန်ကြိုးစားရာစစ်ပွဲတွင်ကျဆုံးတော် မူ၏။-
 30 သူ၏အရာရှိများသည်မင်းကြီး၏အလောင်းကို
 စစ်ရထားပေါ်တွင်တင်၍ ယေရုရှလင်မြို့သို့
 ယူဆောင်ပြီးလျှင်ဘုရင်တို့၏သင်္ချိုင်းတော်တွင်

သဂြိုဟ်ကြ၏။ ယုဒပြည်သူတို့သည်ယောရှိ၏
သားတော်ယောခတ်ကိုရွေးချယ်ကာဘိသိက်
ပေး၍မင်းမြှောက်ကြလေသည်။

ယုဒဘုရင်ယောခတ်
(၆ရာ၊ ၃၆:၂-၄)

31 ယောခတ်သည်အသက်နှစ်ဆယ့်သုံးနှစ်ရှိသော
အခါ ယုဒပြည်ဘုရင်အဖြစ်နန်းတက်၍ ယေရု
ရှလင်မြို့တွင်သုံးလမျှနန်းစံရလေသည်။ သူ
၏မယ်တော်မှာ လိဗနမြို့သားယေရမိ၏

သမီးဟာမုတာလဖြစ်၏။- 32 ထိုမင်းသည်မိမိဘိုးဘေးတော်တို့၏လမ်းစ
ကိုလိုက်၍ ထာဝရဘုရားကိုပြစ်မှား၏။-

33 အီဂျစ်ဘုရင်နေခေါသည်သူ့အားဟာမတ်
ပြည်ရိဗလမြို့၌အကျဉ်းချထားပြီးလျှင်
ယုဒပြည်မှငွေအလေးချိန်ပေါင်ခုနစ်ထောင့်
ငါးရာနှင့်ရွှေအလေးချိန်ခုနစ်ဆယ့်ငါးပေါင် ကို
အခွန်ဘဏ္ဍာအဖြစ်တောင်းလေ၏။ ထိုအခါ

မှစ၍ယောခတ်၏နန်းသက်မှာကုန်ဆုံးသွား တော့၏။-

34 နေခေါမင်းသည်ယောရှု၏သားတော်လျှောက်
မိ အား ယောယကိ မိဟူသောနာမည်သစ်ကိုပေး၍
ခမည်းတော်၏အရိုက်အရာ၌နန်းတင်လေ သည်။
ယောခတ်ကိုမူအီဂျစ်ပြည်သို့ခေါ်ဆောင် သွား၏။
ယောခတ်သည်ထိုပြည်၌ပင်ကွယ်လွန် လေသည်။*

* 23:34 ယော၊ ၂၂:၁၁-၁၂။

ယုဒဘုရင်ယောယကိမ်
(၆ရာ၊ ၃၆:၅-၈)

35 ယောယကိ မ်မင်းသည်အီဂျစ်ဘုရင်တောင်းခံ
သည့်အခွန်ဘဏ္ဍာကိုဆက်သနိုင်ရန် ပြည်သူ
တို့ထံမှဋ္ဌနအင်အားအလိုက်အချိုးကျ
အခွန်တော်ကိုကောက်ခံလေသည်။

36 ယောယကိ မ်သည်အသက်နှစ်ဆယ့်ငါးနှစ်ရှိ
သောအခါ ယုဒပြည်ဘုရင်အဖြစ်နန်းတက်
၍ယေရုရှလင်မြို့တွင် တစ်ဆယ့်တစ်နှစ်နန်းစံ
ရလေသည်။ သူ၏မယ်တော်မှာရုမမြို့သား
ပဒဲယ၏သမီးဇေဗုဒဖြစ်၏။-☆ 37 ယောယကိ
မ်သည်ဘေးတော်ဘိုးတော်တို့၏ လမ်းစဉ်ကိုလိုက်၍
ထာဝရဘုရားအားပြစ် မှား၏။

24

1 ယောယကိ မ်နန်းစံချိန်၌ဗာဗုလု န်ဘုရင်
နေဗုခဒ်နေဇာသည် ယုဒပြည်သို့ချင်းနင်း
ဝင်ရောက်လာ၏။ ယောယကိ မ်သည်လည်းသုံး
နှစ်တိုင်တိုင် သူ၏ထံတွင်အညံ့ခံလျက်နေ
ပြီးမှပုန်ကန်လေ၏။-☆ 2 ထာဝရဘုရားသည်မိမိ၏အစေခံပရော
ဖက်များအားဖြင့် မိန့်တော်မူခဲ့သည့်အတိုင်း
ယုဒပြည်ကိုဖျက်ဆီးရန် ဗာဗုလု န်၊ ရှုရိ၊

☆ 23:36 ယော ၂၂:၁၈-၁၉။ ၂၆:၁-၆။ ၃၅:၁-၁၉။ ☆ 24:1 ယော
၂၅:၁-၃၈။ ဒါ ၁:၁-၂။

မောဘနှင့်အ မှ မှန်တပ်သားများကိုစေလွှတ်
 တော်မူ၏။- 3-4 ထာဝရဘုရားသည်မနာရှေ့ပြုခဲ့သည့်
 ဒုစရိုက်အပေါင်းတို့ကြောင့် အထူးသဖြင့်
 အပြစ်မဲ့သူတို့ကိုသတ်ဖြတ်ခဲ့သည့်အပြစ်
 ကြောင့် ယုဒပြည်သူတို့အားမျက်မှောက်တော်
 မှန်ထုတ်တော်မူလိုသဖြင့် ဤသို့စီရင်
 တော်မူခြင်းဖြစ်သတည်း။ ထိုပြစ်မှုကြောင့်
 ထာဝရဘုရားသည်မနာရှေ့အားအပြစ်
 ဖြေလွှတ်တော်မမူနိုင်။

5 ယောယကိ မ်လုပ်ဆောင်ခဲ့သည့်အခြားအမှု
 အရာရှိသမျှကို ယုဒရာဇဝင်တွင်ရေးထား သတည်း။-

6 ယောယကိ မ်ကွယ်လွန်သောအခါသူ၏သား
 တော်ယေခေါနိသည် ခမည်းတော်၏အရိုက်
 အရာကိုဆက်ခံ၍နန်းတက်လေသည်။

7 အီဂျစ်ဘုရင်နှင့်သူ၏တပ်မတော်သည်နောင်
 အဘယ်အခါ၌ အီဂျစ်ပြည်မှထွက်ခွာရ
 ကြတော့ချေ။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်ဥပရတ်
 မြစ်မှအီဂျစ်ပြည်မြောက်ဘက်နယ်စပ်တိုင်
 အောင် အီဂျစ်ပိုင်နယ်မြေရှိသမျှကိုဗာဗုလု
 န် ဘုရင်ကထိန်းသိမ်းအုပ်ချုပ်လျက်နေသော
 ကြောင့်ဖြစ်၏။

ယုဒဘုရင်ယေခေါနိ
 (၆ရာ၊ ၃၆:၉-၁၀)

8 ယေခေါနိသည်အသက်တစ်ဆယ့်ရှစ်နှစ်ရှိ
 သောအခါ ယုဒဘုရင်အဖြစ်နန်းတက်၍
 ယေရုရှလင်မြို့တွင်သုံးလမျှနန်းစံရ လေသည်။
 သူ၏မယ်တော်မှာယေရုရှလင် မြို့သားလေနာသန်၏သမီးနဟု
 တူတဖြစ်၏။- 9 ယေခေါနိသည်မိမိခမည်းတော်၏လမ်း
 စဉ်ကိုလိုက်၍ ထာဝရဘုရားအားပြစ် မှား၏။-
 10 နေဗုခဒ်နေဇာ၏တပ်မှူးများကွပ်ကဲသည့်
 ဗာဗုလု န်တပ်မတော်သည် ယေရုရှလင်မြို့
 ကိုဝိုင်းရံထားသည်မှာယေခေါနိမင်း၏
 လက်ထက်၌ဖြစ်၏။- 11 ယင်းသို့ဝိုင်းရံထားချိန်၌နေဗုခဒ်နေဇာကိုယ်
 တိုင်ပင် ယေရုရှလင်မြို့သို့ရောက်ရှိလာလေသည်။-
 12 ယေခေါနိမင်းသည်မိမိ၏မယ်တော်၊ သားတော်
 များ၊ တပ်မှူးများ၊ နန်းတော်အရာရှိများနှင့်တကွ
 ဗာဗုလု န်အမျိုးသားတို့ထံတွင်အညံ့ခံတော်
 မူရ၏။ နေဗုခဒ်နေဇာသည်မိမိ၏နန်းစံရှစ်နှစ်
 မြောက်၌ယေခေါနိကိုသို့ပန်းအဖြစ်ဖမ်းဆီး ၍၊-
 ☆ 13 ဗိမာန်တော်နှင့်နန်းတော်ဘဏ္ဍာရှိသမျှကို
 ဗာဗုလု န်ပြည်သို့သိမ်းယူသွားတော်မူ၏။
 ထာဝရဘုရား၏ဗျာဒိတ်တော်အတိုင်း
 နေဗုခဒ်နေဇာသည် ဗိမာန်တော်တွင်သုံးရန်
 ရှောလမုန်မင်းပြုလုပ်ထားသည့်ရွှေတန်ဆာ
 ရှိသမျှကိုချွတ်ယူလေသည်။- 14 နေဗုခဒ်နေဇာသည်ယေရုရှလင်မြို့သူမြို့

☆ 24:12 ယော ၂၂:၂၄-၃၀၊ ၂၄:၁-၁၀၊ ၂၉:၁-၂။

များ၊ မင်းညီမင်းသားရှိသမျှနှင့်အမျိုးသား
 ခေါင်းဆောင်ရှိသမျှ စုစုပေါင်းလူတစ်သောင်း
 ကိုသို့ပန်းများအဖြစ်ဖမ်းဆီးသွား၏။ သူသည်
 အလွန်အလွန်ဆင်းရဲသူများကိုသာလျှင်
 ယုဒပြည်တွင်ချန်ထားပြီးလျှင်ပန်းပဲဆရာ
 များမှစ၍ အတတ်ပညာသည်အပေါင်းကို
 ခေါ်ဆောင်သွားလေသည်။

15 နေဗုခဒ်နေဇာသည်ယေခေါနိမှစ၍သူ၏
 မယ်တော်၊ မိဖုရားများ၊ မှူးမတ်များ၊ ယုဒ
 အမျိုးသားခေါင်းဆောင်များကို ဗာဗုလု
 န်မြို့ သို့ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားလေသည်။-

☆ 16 သူသည်အရေးပါအရာရောက်သူစုစုပေါင်း
 လူခုနစ်ထောင်ကို ဗာဗုလု န်ပြည်သို့ဖမ်းဆီး
 ခေါ်ဆောင်သွား၏။ ထို့ပြင်ပန်းပဲဆရာများ
 အပါအဝင်အတတ်ပညာသည်တစ်ထောင်
 ကိုလည်းခေါ်ဆောင်သွား၏။ ထိုသူအားလုံးပင်
 ကိုယ်လက်သန်စွမ်း၍စစ်မှုထမ်းနိုင်သူများ
 ဖြစ်ကြသတည်း။

17 နေဗုခဒ်နေဇာသည်ယေခေါနိ၏ဘထွေး
 တော်မသာနီအား ယုဒဘုရင်အဖြစ်နန်း
 တင်ပြီးလျှင်ဇေဒကိဟုနာမည်ပြောင်း၍ခေါ်တွင်စေ၏။☆

☆ 24:15 ယေဇာ ၁၇:၁၂၊ ☆ 24:17 ယော ၃၇:၁။ ယေဇာ ၁၇:၁၃။

ယုဒဘုရင်ဇေဒကီ
(၆ရာ၊ ၃၆:၁၁-၁၂။ ယော၊ ၅၂:၁-၃က)

18 ဇေဒကီသည်အသက်နှစ်ဆယ့်တစ်နှစ်ရှိသော
 အခါ ယုဒဘုရင်အဖြစ်နန်းတက်၍ယေရုရှလင်
 မြို့တွင် တစ်ဆယ့်တစ်နှစ်နန်းစံရလေသည်။
 သူ၏ မယ်တော်မှာလိဗနုမြို့သားယေရမိ၏သမီး၊
 ဟာမုတာလဖြစ်၏။-✧ 19 ဇေဒကီမင်းသည်ယောယကီ
 မ်နည်းတူပင် ထာဝရဘုရားကိုပြစ်မှားလေသည်။-
 20 ထာဝရဘုရားသည်ယေရုရှလင်မြို့သားများ
 နှင့် ယုဒပြည်သူတို့အားလွန်စွာအမျက်ထွက်
 တော်မူသဖြင့်ရှေ့တော်မှနှင်ထုတ်တော် မူ၏။✧

25

ယေရုရှလင်မြို့ကျဆုံးခြင်း
(၆ရာ၊ ၃၆:၁၃-၂၁။ ယော၊ ၅၂:၃၁-၁၁)

1 ဇေဒကီသည်ဗာဗုလု န်ဘုရင်နေဗုခဒ်နေဇာ
 ကိုပုန်ကန်သဖြင့် နေဗုခဒ်နေဇာသည် မိမိ၏
 တပ်မတော်နှင့်လာရောက်၍ ဇေဒကီ၏နန်းစံ
 ကိုးနှစ်၊ ဆယ်လနှင့်ဆယ်ရက်နေ့၌
 ယေရုရှလင် မြို့ကိုတိုက်ခိုက်လေသည်။
 သူသည်မြို့ပြင်၌ တပ်စခန်းချပြီးလျှင်

✧ 24:18 ယော၊ ၂၇:၁-၂၂၊ ၂၈:၁-၁၇။ ✧ 24:20 ယေဇ၊ ၁၇:၁၅။

မြို့ပတ်လည်တွင်မြေ ကတုတ်များကိုဖို့လုပ်၏။-
 ☆ 2 ထိုနောက်ဇေဒကိ၏နန်းစံတစ်ဆယ့်တစ်နှစ်
 မြောက်တိုင်အောင် မြို့ကိုဝိုင်းထား၏။- 3 ထိုနှစ်စတုတ
 ထလကိုးရက်နေ့၌အစာရေစာ လွန်စွာခေါင်းပါးမှုကြောင့်
 မြို့သူမြို့သားတို့ တွင်စားစရာအလျှင်းမရှိကြတော့ပေ။-
 4 ထိုအခါစစ်သူရဲအပေါင်းတို့သည်မြို့ကို
 ဗာဗုလု န်တပ်သားများဝိုင်းရံလျက်ရှိသော်
 လည်း မြို့ရိုးကိုဖောက်၍ည ဥံ့အခါထွက်ပြေး
 ကြ၏။ သူတို့သည်ဘုရင့်ဥယျာ ဥံ့တော်လမ်း
 အတိုင်းသွားပြီးလျှင် မြို့ရိုးနှစ်ထပ်အကြား
 ရှိတံခါးပေါက်မှထွက်၍ယော်ဒန်ချိုင့်ဝှမ်း
 ဘက်သို့ပြေးကြ၏။-☆ 5 သို့ရာတွင်ဗာဗုလု
 န်တပ်မတော်သားတို့သည် ဇေဒကိမင်းကိုလိုက်၍ဖမ်းကြရာ
 ယေရိခေါ မြို့အနီးရှိလွင်ပြင်တွင်မိလေသည်။
 ဇေဒကိ ၏စစ်သူရဲအပေါင်းတို့သည်ကားမိမိတို့
 အရှင်ကိုစွန့်၍ထွက်ပြေးကြ၏။- 6 ရန်သူတို့သည်ဇေဒကိအားနေဗုခဒ်နေ
 မင်းရှိရာရိဗလမြို့သို့ခေါ်ဆောင်သွားကြ
 ရာ နေဗုခဒ်နေဇာသည်ထိုအရပ်၌ပင်စီရင်
 ချက်ချမှတ်လေသည်။- 7 ဇေဒကိ၏သားများကိုဖခင်၏မျက်မှောက်၌
 ကွပ်မျက်ပြီးလျှင် ဇေဒကိ၏မျက်စိများကို
 ဖောက်၍သူ့အားသံကြိုးများဖြင့်ချည်နှောင် ကာဗာဗုလု
 န်ပြည်သို့ဖမ်းဆီးသွားလေ သည်။☆

☆ 25:1 ယေ၊ ၂၁:၁-၁၀၊ ၃၄:၁-၅။ ယေဇ၊ ၂၄:၂။ ☆ 25:4 ယေဇ၊ ၃၃:၂၁။
 ☆ 25:7 ယေဇ၊ ၁၂:၁၃။

ဗိမာန်တော်ကိုဖြိုဖျက်ခြင်း
(ယော ၅၂:၁၂-၃၃)

8 ဗာဗုလု န်ဘုရင်နေဗုခဒ်နေဇာ၏နန်းစံတစ်
ဆယ့်ကိုးနှစ်၊ ပဉ္စမလ၊ ခုနစ်ရက်နေ့၌မင်းကြီး
၏အတိုင်ပင်ခံဖြစ်သူတပ်မှူးနေဗုဇာရဒန်
သည်ယေရုရှလင်မြို့သို့ချီတက်၍၊- 9 ဗိမာန်တော်၊
နန်းတော်နှင့်ယေရုရှလင်မြို့ရှိ အရေးပါအရာရောက်သူအပေါင်းတို့၏နေ
အိမ်များကိုမီးရှို့လေသည်။- 10 သူ၏တပ်သားတို့သည်မြို့ရိုးကိုဖြိုချ
ကြ၏။- 11 ထိုနောက်နေဗုဇာရဒန်သည်မြို့ထဲတွင်ကျန်
ရှိနေသေးသူများ၊ ကြွင်းကျန်သောအတတ်
ပညာသည်များနှင့် ဗာဗုလု န်ဘုရင်ဘက်သို့
ကူးဝင်လာသူများအားဗာဗုလု န်ပြည်သို့
ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွား၏။- 12 သို့ရာတွင်ဆင်းရဲသားအချို့တို့ကိုမူယုဒ
ပြည်တွင် စပျစ်ဥယျာ ဥ်များနှင့်လယ်ယာများ
တွင်အလုပ်လုပ်စေရန်ထားခဲ့လေသည်။

13 ဗာဗုလု န်အမျိုးသားတို့သည်ဗိမာန်တော်ရှိ
ကြေးဝါတိုင်ကြီးများ၊ ကြေးဝါလှည်းများ၊
ကြေးဝါရေကန်ကြီးကိုအစိတ်စိတ်အမြွှာ
မြွှာချိုးဖဲ့ပြီးလျှင် ကြေးဝါမှန်သမျှကို
ဗာဗုလု န်ပြည်သို့ယူဆောင်သွားကြ၏။- 14

14 သူတို့သည်ယဇ်ပလ္လင်သန်ရှင်းရေးအတွက်အသုံး
ပြုသည့် တူရှု င်းပြားများ၊ ပြာခွက်များမီးခွက်

☆ 25:9 ၃ရာ၊ ၉:၈။ ☆ 25:13 ၃ရာ၊ ၇:၁၅-၂၆။ ၆ရာ၊ ၃:၁၅-၁၇။

များကိုတိုက်ချွတ်ပြင်ဆင်ရာ၌အသုံးပြုသည့်
 တန်ဆာပလာများ၊ ယဇ်ကောင်သွေးခံခွက်ဖလား
 များ၊ နံ့သာပေါင်းကိုမီးရှို့ရာခွက်ဖလားများနှင့်
 ဗိမာန်တော်အတွင်းကိုးကွယ်ဝတ်ပြုရာ၌အသုံး
 ပြုသည့် အခြားကြေးဝါပစ္စည်းအသုံးအဆောင်
 များကိုလည်းယူဆောင်သွားကြ၏။-[☆]

15 သူတို့သည်မီးကျိုးခဲများသယ်ယူရာ၌
 အသုံးပြုသည့် ခွက်ငယ်ကလေးများနှင့်အိုး
 ကင်းများအပါအဝင်ရွှေသို့မဟုတ်ငွေဖြင့်
 ပြီးသည့်ပစ္စည်းမှန်သမျှကိုလည်းယူဆောင်
 သွားကြသည်။- 16 ဗိမာန်တော်အတွက်ရှောလမုန်မင်းပြုလုပ်ခဲ့
 သောကြေးဝါပစ္စည်းများဖြစ်သည့်တိုင်ကြီးနှစ်လုံး၊
 လှည်းများနှင့်ရေစည်ကြီးတို့သည်ချိန်တွယ်၍
 မရအောင်ပင်လေးလံပေသည်။- 17 ထိုတိုင်ကြီးနှစ်လုံးမှာဆင်တူဖြစ်၍တ
 လျှင် နှစ်ဆယ့်ခုနစ်ပေမြင့်လေသည်။ ယင်းတို့
 ကိုအမြင့်လေးပေခွဲရှိကြေးဝါတိုင်ထိပ်အုပ်
 များတပ်ဆင်ထား၏။ ထိုတိုင်ထိပ်အုပ်တို့၏ပတ်
 လည်တွင် ကြေးဝါကွန်ရက်နှင့်ကြေးဝါသလဲ
 သီးများဖြင့်ချယ်လှယ်၍ထားသတည်း။

ယုဒပြည်သူတို့အားသုံးပန်းအဖြစ် ဗာဗုလု
 န်ပြည်သို့ဖမ်းဆီးသွားခြင်း
 (ယော၊ ၅၂:၂၄-၂၇)

☆ 25:14 ၃ရာ၊ ၇:၄၅။ ၆ရာ၊ ၄:၁၆။

18 ထို့အပြင်တပ်မှူးနေဗုဇာဒန်သည် ယင်
 ပုရောဟိတ်မင်းစရာယ၊ သူ၏လက်ထောက်
 ဇေဖနိနှင့်အခြားအရေးကြီးသည့် ဗိမာန်
 တော်အရာရှိသုံးဦးတို့ကိုလည်းကောင်း၊-

19 ယုဒတပ်မှူးဟောင်း၊ မင်းကြီး၏အတိုင်ပင်ခံ
 အမတ်ငါးဦး၊ တပ်မတော်မှတ်တမ်းထိန်းလက်
 ထောက်တပ်မှူးနှင့်အခြားအရေးပါအရာ
 ရောက်သူလူ့ခြောက်ဆယ်တို့ကိုလည်းကောင်း

ယေရုရှလင်မြို့မှဖမ်းဆီး၍၊- 20-21 ဗာဗုလု
 န်ဘုရင်ရှိရာဟာမတ်ပြည်ရိဗလ မြို့သို့ခေါ်ဆောင်သွားရာမင်းကြီးသည်
 ထိုမြို့ တွင်သူတို့အားဒဏ်ပေးပြီးမှကွပ်မျက်လိုက်၏။
 သို့ဖြစ်၍ယုဒပြည်သူတို့သည်တိုင်းတစ်ပါး
 သို့ပြည်နှင့်ဒဏ်ခံရကြလေသတည်း။

ယုဒဘုရင်ခံဂေဒလိ
 (ယော၊ ၄၀:၇-၉၊ ၄၁:၁-၃)

22 ဗာဗုလု န်ဘုရင်နေဗုဒ်နေဇာသည်ရှာဖန်
 ၏မြေး၊ အဟိကံ၏သား၊ ဂေဒလိအားယုဒ
 ဘုရင်ခံအဖြစ်ခန့်ထားပြီးလျှင် ဗာဗုလု
 န် ပြည်သို့ဖမ်းသွားခြင်းမခံရကြသူတို့
 အားအုပ်ချုပ်စေ၏။-☆ 23 ဤအကြောင်းကိုကြားသိကြသောအခါ
 အညံ့မခံအရှုံးမပေးခဲ့ကြသူယုဒတပ်မှူး
 များနှင့်စစ်သူရဲတို့သည် မိဇပါမြို့ရှိဂေဒလိ

☆ 25:22 ယော၊ ၄၀:၇-၉။

ထံဝင်ရောက်လာကြ၏။ ထိုတပ်မှူးများမှာ
 နာသနို၏သားကူရှုမေလ၊ ကာရာ၏သား
 ယောဟနန်၊ နေတောဖတ်မြို့သားတာနုမက်
 ၏သားစရာယနှင့်ဗာခသိမြို့သားယေ ဇနိတို့ဖြစ်ကြ၏။-

24 ဂေဒလိကသူတို့အား "သင်တို့သည်ဗာဗုလု
 န် အရာရှိတို့အား ကြောက်ရွံ့စရာမလိုကြောင်း
 ငါကတိပြု၏။ ဤပြည်တွင်နေထိုင်၍ဗာဗုလု
 န် ဘုရင်၏အမှုတော်ကိုထမ်းဆောင်ကြပါလျှင်
 သင်တို့ချမ်းသာရလိမ့်မည်" ဟုပြော၏။

25 သို့ရာတွင်သတ္တမလသို့ရောက်သောအခါမင်း
 မျိုးမင်းနွယ်ဖြစ်သူ လေိရှုမာ၏မြေး၊ နာသနို
 ၏သား၊ ကူရှုမေလသည်လူတစ်ကျိပ်နှင့်မိပေါ
 မြို့သို့သွားပြီးလျှင် ဂေဒလိကိုလုပ်ကြံလေ
 သည်။ သူသည်ဂေဒလိနှင့်အတူရှိနေသည့်
 ကူသရေလအမျိုးသားများနှင့် ဗာဗုလု န်
 အမျိုးသားတို့ကိုလည်းသတ်ဖြတ်လိုက်၏။-☆

26 ထိုအခါဗာဗုလု န်အမျိုးသားတို့ကိုကြောက်
 သောကြောင့် ဆင်းရဲချမ်းသာသူကူသရေလအမျိုး
 သားအပေါင်းတို့သည် တပ်မတော်အရာရှိများ
 နှင့်အတူအီဂျစ်ပြည်သို့ထွက်ပြေးကြ၏။☆

ယေခေါနိကိုအကျဉ်းထောင်မှလွတ်ခြင်း
 (ယော ၅၂:၃၁-၃၄)

☆ 25:25 ယော ၄၁:၁-၃။ ☆ 25:26 ယော ၄၃:၅-၇။

27 ဗာဗုလု န်ဘုရင်ဧဝိလမေရောဒက်သည်မိမိ
 နန်းတက်တော်မူသောနှစ်၌ ယုဒဘုရင်ယေခေါ
 နိအားအကျဉ်းထောင်မှလွတ်သောအားဖြင့်
 ကရုဏာပြတော်မူ၏။ ယေခေါနိအကျဉ်း
 ကျပြီးနောက် သုံးဆယ့်ခုနစ်နှစ်မြောက်ဒွါ
 ဒသမလနှစ်ဆယ့်ခုနစ်ရက်နေ့၌ဤသို့
 ဖြစ်ပျက်သတည်း။- 28 ဧဝိလမေရောဒက်သည်ယေခေါနိအားကြင်နာ
 စွာဆက်ဆံ၍ ဗာဗုလု န်ပြည်တွင်ပြည်နှင့်ဒဏ်သင့်
 လျက်နေသော အခြားဘုရင်များထက်ပို၍ချီး
 မြင့်မြှောက်စားတော်မူ၏။- 29 သို့ဖြစ်၍ယေခေါနိသည်ထောင်အဝတ်များ
 ခွင့်ရလျက် မိမိအသက်ရှည်သမျှကာလပတ်
 လုံးမင်းကြီးနှင့်အတူပွဲတော်တည်ခွင့်ကိုရရှိ လေသည်။-
 30 မိမိလိုအပ်သလိုသုံးစွဲနိုင်ရန်နေ့စဉ်မှန်မှန်
 အသုံးစရိတ်ကိုလည်း တစ်သက်လုံးရရှိ၏။ င ၅ မ
 မရာဇဝင်စတုတုထစောင်ပြီး၏။

Common Language Bible
Burmese: Common Language Bible Bible without
Deuterocanon

Public Domain

Language: Myanmar language (Burmese)

Translation by: Bible Society of Myanmar

Burmese Common Language Bible

This translation is published by the Bible Society of Myanmar.

If you are interested in obtaining a printed copy, please contact the Bible Society of Myanmar at <https://bsmyanmar.org/>.

© 2005 Bible Society of Myanmar

2014-03-30

PDF generated using Haiola and XeLaTeX on 11 Nov 2022 from source files dated 1 Jul 2021

de6d28cc-10f3-5485-8960-5628a6c52793